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Позиціювання партій

«Новые» оппозиционеры, по мнению регионала, являются частью «оранжевой
власти». Заместитель секретаря Совета национальной безопасности и обороны
Нестор Шуфрич заявляет, что в мажоритарных округах накануне выборов в Верховную
Раду «полный дефицит кандидатов от оппозиции».

«Я посетил уже десятый регион за последние два месяца и просто не вижу реальных
кандидатов от оппозиции», – сказал он в Донецке, сообщает пресс-служба Донецкой
городской организации Партии регионов.

По его мнению, новые оппозиционеры – партия «УДАР», партия Натальи
Королевской «Украина – Вперед!» – это те политики, большинство которых состоит из
бывших представителей прежней «оранжевой власти».

Шуфрич убежден, что и в ближайшие 10 лет в Украине новых политиков не будет.
«Будет кто-то из тех команд, которые сегодня представлены», – сказал политик.

Он также добавил, что введение мажоритарной системы выборов сегодня – это
временное явление, и оно себя изживет (Шуфрич убежден, что новых лиц в политике
не будет // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/20/166640_shufrich_ubezhden_novih_lits.html). – 2012. – 20.08).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак заявил, что создание среднего класса – одна из важнейших
задач власти.

В. Рыбак считает, что известные люди из шоу-бизнеса или спорта, признанные
обществом, принесут пользу политическим силам.

«Если в партийном списке есть люди,  которые создали за счет своего бизнеса 100–
150  тыс.  рабочих мест,  то дай Бог,  чтобы таких людей было больше.  Пусть создают
рабочие места и пусть платят достойную заработную плату», – убежден политик.

«Нам надо больше людей, которые способны создать крупнейшие предприятия с
европейской заработной платой. Нам надо все сделать, чтобы в нашем обществе был
сформирован средний класс, который имеет постоянную работу и постоянную заработную
плату», – отметил он.

В тоже время, по его словам, государство должно взять на себя функции поддержки
малоимущих людей.

«Но вопрос номер один – это создание среднего класса», – резюмировал
парламентарий (Владимир Рыбак: Создание среднего класса – одна из важнейших задач
власти // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50360f6ec4ca42ee40000144). – 2012. – 23.08).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак считает, что задача Партии регионов – донести до людей то,
что уже удалось сделать действующей власти, и то, что она собирается сделать в
будущем.

По словам В. Рыбака, цифры социологических исследований различных институтов
по поводу лидирования политических сил очень разнятся. Но главную оценку всему даст
избиратель.

«У нас сегодня есть партии и политические лидеры,  которые всю жизнь только
говорят,  но ничего не смогли сделать ни в регионах,  ни в государстве.  А есть люди,

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/20/166640_shufrich_ubezhden_novih_lits.html
http://www.partyofregions.org.ua/news/50360f6ec4ca42ee40000144
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которые меньше говорят, но больше делают. Поэтому мы считаем, что сегодня есть очень
серьезная команда с Почетным лидером Партии регионов, Президентом Украины. Наша
команда представлена с самого низа и до самого верха, до высшей должности в
государстве», – подчеркнул политик.

Он отметил, что Партия регионов имеет четкий план развития государства. «Партия
власти вообще-то впервые за 20 лет имеет преимущество перед оппозицией – это очень
важный сигнал. И наша задача, задача партийных организаций всех 27 регионов Украины,
– донести до людей то, что уже удалось сделать за эти два года, и что мы собираемся
сделать, если люди отдадут предпочтение нашей политической силе», – подытожил
В. Рыбак (Владимир Рыбак: Наша задача – донести до людей то, что нам уже удалось
сделать, и то, что мы собираемся сделать в будущем // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50360094c4ca42ee40000126). – 2012. –
23.08).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак убежден, что эффективная система управления обеспечит
комфортное проживание граждан во всех регионах Украины.

«Украина на сегодня –  молодое государство.  И все эти годы мы стараемся создать
систему управления нашей страной. Ведь ни для кого не секрет, что система управления
при Советском Союзе была в Москве.  И все эти эксперименты,  которые проводились за
эти годы – мы нащупывали свою систему управления», – отметил политик.

В. Рыбак выразил убеждение, что система управления должна обеспечить
комфортное проживание граждан во всех регионах Украины. «И избиратели, когда будут
идти на выборы, должны разобраться, какая из партий сможет предложить эффективную
систему, которая позволит лучше жить людям», – добавил он.

Украина состоялась, как крупнейшее государство, Украину признали во всем мире,
считает парламентарий. «У Украины на сегодняшний день есть стабильность. А когда
есть стабильность в государстве, то мы можем говорить о решении всех основных
вопросов», – подчеркнул он.

В. Рыбак также убежден, что на сегодняшний день у нашей страны есть все
необходимые ресурсы для улучшения жизни людей. «Историческая миссия нашего
Президента Виктора Януковича – все сделать, чтобы обеспечить целостность Украины», –
подытожил политик (Владимир Рыбак: Эффективная система управления обеспечит
комфортное проживание граждан во всех регионах Украины // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/5035e53fc4ca42ee40000120).  –
2012. – 23.08).

***

Государство может развиваться только в условиях стабильности, и в Украине
сегодня есть все возможности для улучшения жизни людей. Об этом заявил народный
депутат, первый заместитель председателя Партии регионов Владимир Рыбак.

Отвечая на вопрос о том, какая сейчас цель государства и какой должна быть
национальная идея, народный депутат отметил, что «вопрос благополучия населения
Украины – это вопрос номер один». «Население Украины заслуживает гораздо лучшей
жизни, чем она есть на сегодня. И в Украине есть все для того, чтобы население жило
гораздо лучше», – добавил он.

Вместе с этим парламентарий обратил внимание на то, что представителям
оппозиции за пределами Украины необходимо защищать свою страну и гордиться ею, а не

http://www.partyofregions.org.ua/news/50360094c4ca42ee40000126
http://www.partyofregions.org.ua/news/5035e53fc4ca42ee40000120
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поступать наоборот. «Мы живем в крупнейшем государстве, в Украине, и нам надо за
пределами Украины защищать свою страну», – отметил В. Рыбак.

«Власть должна слышать оппозицию, но оппозиция должна слышать власть», –
также подчеркнул он. «Государство может развиваться только в условиях стабильности»,
– резюмировал первый заместитель председателя Партии регионов (Владимир Рыбак:
Вопрос благополучия населения Украины – это вопрос номер один // Официальный
сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5035eb06c4ca42ee40000123). – 2012. – 23.08).

***

Только Партия регионов способна продолжить выполнение социальных инициатив
Президента и сделать Украину процветающим государством. Об этом заявил заместитель
Секретаря СНБО, кандидат в народные депутаты от Партии регионов Нестор
Шуфрич на митинге по случаю Дня Независимости на Софиевской площади в Киеве.

Он напомнил, что Партия регионов за свою 15-летнюю историю неоднократно была
в оппозиции, но каждый раз, приходя к власти, поднимала экономику.

«Мы были при власти,  мы были в оппозиции.  Мы прошли достойный путь –  путь
борьбы и созидания. С таким лидером, как Виктор Янукович, мы не должны сдаваться. Он
сегодня делает все, чтобы Украина двигалась вперед, чтобы росли зарплаты, пенсии,
социальные стандарты, росла экономика», – цитирует его слова пресс-служба Партии
регионов.

Н. Шуфрич отметил, что парламентские выборы в октябре 2012 г. станут для
Украины испытанием и покажут,  хотят ли люди вернуться во времена экономической и
политической смуты.

«Мы сегодня сдаем экзамен – для нас очень важно, чтобы те, кто были раньше в
оранжевом лагере, а сегодня перекрасились в другие цвета, не устроили новую
междоусобицу,  когда они спорили,  кто важнее и главнее.  Ведь они –  как лебедь,  рак и
щука, а не команда единомышленников», – напомнил заместитель Секретаря СНБО.

«Мы сегодня демонстрируем открытость и искренность,  мы готовы к диалогу,  мы
никому не позволим унизить нашу страну. Сегодня, когда ей исполняется 21 год, мы
можем сказать всему миру: мы – государство, достойное уважения», – подчеркнул Нестор
Шуфрич (Шуфрич: Партия регионов продолжит выполнение социальных инициатив
Януковича // «MOBUS.com» (http://www.mobus.com/mnenie/341877.html). – 2012. – 24.08).

***

Провозглашение независимости не только дало свободу действий украинцам, но и
возложило ответственность за будущее государства. Об этом 24 августа заявил
заместитель председателя Партии регионов Сергей Тигипко.

«Многие украинцы спрашивают себя, что дала нам независимость. Ответ прост:
независимость – это право самостоятельно определять судьбу страны, самостоятельно
влиять на свое будущее. Но, вместе с тем, она возложила на нас обязанность заботиться о
тех, кому сегодня сложно живется, и ответственность. Мы должны строить страну так,
чтобы ее не стыдно было передать детям и внукам», – сказал С. Тигипко.

Политик добавил, что история Украины учит: для достижения успеха государства
необходимо единство народа и сильная, консолидированная власть.

«Мы должны помнить, что было после смерти Богдана Хмельницкого, было при
Центральной Раде, когда власть была разобщена и не смогла отстоять независимость, что
было не так давно, когда во время экономического кризиса власть не помогала
предприятиям и людям, а погрязла во внутренних распрях», – отметил С. Тигипко,

http://www.partyofregions.org.ua/news/5035eb06c4ca42ee40000123
http://www.mobus.com/mnenie/341877.html
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намекая на противостояние в «оранжевом» лагере при бывшем правительстве и
президентстве Виктора Ющенко.

Заместитель председателя Партии регионов также подчеркнул, что власть должна
обеспечить рост экономики и повышение социальных стандартов.

«Все социальные стандарты начинаются с того, что работает экономика, есть
экономический рост. Для того, чтобы стабильно повышать зарплаты и пенсии, Украине
необходимо выйти на рост экономики в 5–6 % ежегодно», – убежден он.

Также С. Тигипко отметил, что перед властью стоит много сложных задач. В
частности, необходимо помочь бизнесу, освободив его от давления контролирующих
органов, и восстановить социальную справедливость в стране, ликвидировав разрыв
между богатыми и бедными (Тигипко «прошелся» по «оранжевой» власти // «Завтра»
(http://www.zavtra.com.ua/news/1/267881/). – 2012. – 25.08).

***

Видеокамеры на предстоящих парламентских выборах не помогут избежать
фальсификаций. Такое мнение выразил лидер КПУ Петр Симоненко. По словам
П. Симоненко, все олигархи, которые были у власти и в оппозиции, использовали
«грязные» технологии на выборах.

«Время проходит, а технологии только совершенствуются. Я уверен, что ни одна, ни
другая сторона – ни власть, ни оппозиция, представляя интересы крупного капитала,
никогда не решит вопрос о демократическом волеизъявлении граждан Украины», –
подчеркнул лидер коммунистов.

При этом он заверил, что Компартия сделает все, чтобы защитить свой результат на
выборах и не допустить фальсификаций.

Также лидер КПУ призвал украинцев обязательно придти на выборы и не допустить
фальсификаций (Компартия сделает все, чтобы не допустить фальсификаций на
выборах – Симоненко // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/kompartiya-
sdelaet-vse-chtoby-ne-dopustit-falsifikatsii-na-vyborakh-simonenko). – 2012. – 20.08).

***

Всі реформи, які проводить влада на сьогоднішній день, необхідно зупинити,
оскільки вони не спрямовані на інтереси народу України. Таку думку висловив лідер
Комуністичної партії України Петро Симоненко.

«Якій із реформ люди сьогодні можуть сказати спасибі? Я думаю, такої немає. Тому
що вже зараз, коли ці реформи тільки починають реалізовуватися, вони приносять тільки
погіршення», – сказав лідер КПУ.

У зв’язку з цим П. Симоненко нагадав про негативні наслідки пенсійної реформи,
зміни у сфері оподаткування та перші кроки у медичній реформі.

Політик впевнений, що сьогоднішні реформи необхідно припинити, оскільки реальні
зміни треба починати тоді, коли політична ситуація буде стабільна і почнеться реальний
підйом економіки.

«КПУ готова проводити справжні реформи, тому що готова відповісти на одне
питання – хочете знати, на кого розрахована реформа, дізнайтеся, в чиїх інтересах вона
здійснюється...», – підсумував він (Каретнікова О. Всі реформи, які проводить влада на
сьогоднішній день, необхідно зупинити, оскільки вони не спрямовані на інтереси
народу України // GolosUA.com (http://ua.golosua.com/politika/20120820_simonenko-
schitaet-chto-vse-reformyi-vlasti-neobhodimo-ostanovitСимоненко вважає, що всі реформи
влади необхідно зупинити). – 2012. – 20.08).

http://www.zavtra.com.ua/news/1/267881/
http://4vlada.net/partii-lidery/kompartiya-sdelaet-vse-chtoby-ne-dopustit-falsifikatsii-na-vyborakh-simonenko
http://4vlada.net/partii-lidery/kompartiya-sdelaet-vse-chtoby-ne-dopustit-falsifikatsii-na-vyborakh-simonenko
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***

Распродажа крупнейших предприятий страны привела к тому, что сокращаются
рабочие места и прекращают свою жизнь национальные производители, отмечают в
Компартии.

Новые собственники не вкладывают деньги в развитие и модернизацию своих
активов. Лишь единицы вкладывают деньги в инновации, финансируют ведомственные
поликлиники, стадионы и детские садики.

Компартия подготовила ряд мер, которые помогут государству вернуть контроль над
главными промышленными объектами. Речь идет о национализации металлургических
заводов, угольных шахт, портов и верфей, объектов военно-промышленного комплекса. В
общем, по планам коммунистов, национализация должна затронуть все важнейшие
отрасли.

«Только собственникам, которым не безразлична дальнейшая судьба предприятия,
не страшна национализация», – считает лидер Компартии Петр Симоненко.

На встрече с избирателями он подчеркнул, что нужно изучить действия новых хозяев
заводов. Согласно Закону «О национализации» надо проверить, сколько инвестиций
вложили в предприятие, не было ли системных увольнений работников. И если
собственник добросовестно выполнял обязательства, то, прежде чем национализировать
предприятие, ему компенсируют затраты.

В КПУ настаивают, что сегодня весь прогрессивный мир снова повернулся к левым
силам и идеям.

По словам П.  Симоненко,  лозунги КПУ становятся все более популярными в
украинской политике. Если проанализировать нынешнюю избирательную кампанию, то
практически все политические силы используют лозунги Компартии:

«Олигархи прекрасно понимают, что именно предложения коммунистов
поддерживает население Украины. А наши меры по поднятию экономики более
действенные и правильные, чем все другие».

По словам лидера Компартии, сегодня никто не спорит, что КПУ предлагает способы
и модели, которые приведут к экономическому подъему. Весь мир поворачивается к
левым силам и идеям, но украинские политики их подхватывают на волне выборов. И
только КПУ доказала, что собирается их реализовать.

«Каждые выборы олигархи предлагают то, что в данный момент является самым
больным для населения. Но после выборов никто ничего не делает. Только КПУ многие
годы не отступает от своих идей и пытается исполнять свои обещания», – заявил
Симоненко (Климова А. Петр Симоненко: «Олигархи используют лозунги
Компартии» // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/petr-simonenko-oligarkhi-
ispolzuyut-lozungi-kompartii). – 2012. – 20.08).

***

Власти делают все, чтобы уничтожить оборонную систему страны и украинскую
армию. Об этом заявил лидер Коммунистической партии Украины Петр Симоненко.

По его словам, сегодня оборонная система Украины находится в критическом
состоянии.

«Все дело в том, что те, кто стоял и стоит у власти, не заинтересованы в том, чтобы
эта территория принадлежала Украине. Поэтому нашу страну, в первую очередь,
освобождают от армии «, – возмутился лидер коммунистов.

П. Симоненко подчеркнул, что сегодня практически разрушены Военно-морские и
Военно-воздушные силы страны, не работает производство военной техники.

http://4vlada.net/partii-lidery/petr-simonenko-oligarkhi-ispolzuyut-lozungi-kompartii
http://4vlada.net/partii-lidery/petr-simonenko-oligarkhi-ispolzuyut-lozungi-kompartii
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«Что говорить, если сегодня нечем кормить солдата, а ведь армия – это вопрос
профессиональной подготовки. Это институт власти, который защищает государство. И
этот институт должен быть сверхпрофинансированным», – убежден П. Симоненко (Петр
Симоненко: Власти делают все, чтобы уничтожить обороноспособность Украины //
Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vlasti-delayut-vse-chtoby-
unichtozhit-oboronosposobnost-ukrainy/). – 2012. – 20.08).

***

В Украине нужно вернуть государственный контроль за продукцией, которая
ввозится в страну и производится на отечественных рынках. Об этом заявил лидер
Компартии Украины Петр Симоненко во время встречи с работниками
государственной предприятия «Запорожстандартметрология».

По его словам от того, что в Украине сегодня снят весь контроль за продукцией,
которая ввозится в нашу страну, наблюдается огромное количество проблем, к примеру, с
медикаментами и техникой.

П. Симоненко напомним, что такое решение было принято в рамках выполнения
Украиной обязательств, взятых ее по вступлению во Всемирную организацию торговли
при президентстве В. Ющенко.

«Тогда Украина практически была обезоружена в части защиты своих интересов,
ведь сегодня у нас на рынках некачественная продукция, что влияет на состояние
здоровья населения Украины. У нас никто не проверяет на излучаемость радиотехнику
или, скажем, технику, которая ввозится для медицинских учреждений», – отметил лидер
КПУ.

В связи с этим он уверен, что законодательство Украины в части госконтроля за
продукцией, которая ввозится, нужно немедленно менять.

«Более того, это законодательство нужно ужесточать как на товары внешнего рынка,
так и внутреннего. Потому как, то, что делается сейчас, – это закономерный результат
того, что в государстве нет государственной политики, направленной на управляемость
экономикой», – подытожил П. Симоненко (В Украине необходимо вернуть госконтроль
за качеством продукции // Обозреватель (http://obozrevatel.com/politics/75938-v-ukraine-
neobhodimo-vernut-goskontrol-za-kachestvom-produktsii.htm0. – 2012. – 20.08).

***

Лідер КПУ Петро Симоненко вважає,  що ще рано говорити про те,  чи буде він
балотуватися на президентських виборах-2015.

Зокрема, відповідаючи на запитання, чи збирається політик балотуватиметься на
президентських виборах в 2015 р., П. Симоненко підкреслив, що це питання зараз не
актуальне.

«Доживемо до цього часу – побачимо. Зараз не час піднімати це питання», – сказав
він.

При цьому лідер КПУ додав, що перед початком старту виборчої президентської
кампанії партія буде збиратися і обговорювати кандидата.

П. Симоненко також підкреслив, що багато політичних партій зараз йдуть на
парламентські вибори вважаючи, що ця виборча кампанія є стартовим майданчиком для
президентських.

«Але ніхто не говорить про те, що зараз треба думати не про вибори глави держави, а
про загрози,  які стоять перед країною.  А адже їх сьогодні дуже багато:  це і співпраця з
МВФ, і процес масової приватизації, і питання безробіття, і продаж землі, можливе
прийняття трудового кодексу, продаж ресурсів України», – підсумував лідер КПУ
(Каретнікова О. Симоненко вважає, що ще рано говорити про участь у

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vlasti-delayut-vse-chtoby-unichtozhit-oboronosposobnost-ukrainy/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vlasti-delayut-vse-chtoby-unichtozhit-oboronosposobnost-ukrainy/
http://obozrevatel.com/politics/75938-v-ukraine-neobhodimo-vernut-goskontrol-za-kachestvom-produktsii.htm
http://obozrevatel.com/politics/75938-v-ukraine-neobhodimo-vernut-goskontrol-za-kachestvom-produktsii.htm
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президентських виборах // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120821_simonenko-schitaet-chto-esche-rano-govorit-ob-
uchastii-v-prezidentskih-vyiborah). – 2012. – 21.08).

***

Решение Национального совета по телевидению и радиовещанию о том, чтобы
убрать норму о языке на телевидении является правильным. Такое мнение выразил лидер
Компартии Украины Петр Симоненко.

В частности, П. Симоненко подчеркнул, что Национальный совет по телевидению и
радиовещанию принял обоснованное решение.

При этом лидер коммунистов считает, что подобные решения нужно было
принимать раньше, а не во время избирательной кампании.

«Я понимаю, что сейчас используют все возможности для обострения ситуации,
которая и без того сложилась в Украине, учитывая, что уже несколько областных и
горсоветов приняли решение о региональных языках», – сказал П. Симоненко.

Он добавил, что считает снятие графы о языке, как нормы записанной в лицензии о
том, на каком языке подавать информацию, обогатит средства массовой информации
более серьезным журналистским потенциалом и возможностями.

«Если это все делается в рамках поддержки СМИ и поддержки русского языка, то
это решение нужно поддержать. Но если это очередной предвыборный ход, я считаю, что
подобные вопросы вообще не должны рассматриваться перед выборами», – подытожил
лидер Компартии (Петр Симоненко: Выбор языков для телевещания обогатит
журналистику // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vybor-yazykov-
dlya-televeshhaniya-obogatit-zhurnalistiku/). – 2012. – 21.08).

***

Легкая промышленность Украины должна поддерживаться за счет развития базовых
отраслей экономики и, соответственно, роста покупательской способности граждан
страны. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко во время встречи
с трудовым коллективом Феодосийской чулочной фабрики.

Он подчеркнул, что когда КПУ говорит о необходимости вернуть в государственную
собственность ряд отраслей экономики, то в первую очередь речь идет о базовых сферах.

«Легкая промышленность может быть в частных руках или иметь другу форму
собственности, но ее развитие в первую очередь зависит от покупательской способности
граждан. А это – развитие энергетики, химии, угольной промышленности.
Соответственно, это – рабочие места и заработная плата», – отметил П. Симоненко.

Он также добавил, что легкая промышленность Украины может быть вполне
конкурентоспособной во всем мире, но для этого нужна государственная программа
поддержки.

Лидер КПУ разъяснил, что эта программа включает в себя несколько пунктов.
Первое: гарантия рабочего места, особенно для женщин, учитывая, что именно

женщины работают в этой отрасли и именно среди женщин в Украине самый высокий
уровень безработицы.

Второе: наполнение внутреннего рынка.
Третье: обеспечение предприятий оборотным капиталом и доступными кредитами.
Четвертое: через льготы на таможне обеспечивать современными технологиями для

технического переоснащения предприятий легкой промышленности, соответственно,
повышение уровня качества товаров.

«Кроме того, сырье для легкой промышленности должно поступать от сельского
хозяйства страны. То есть, это целая программа, которой в Украине, к сожалению, нет.
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Эту программу нужно реализовывать, чтобы говорить хотя бы о минимальном подъеме
легкой промышленности», – подытожил П. Симоненко (Петр Симоненко: Для развития
легкой промышленности необходимо принять целевую государственную программу //
Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-dlya-razvitiya-legkoj-
promyshlennosti-neobxodimo-prinyat-celevuyu-gosudarstvennuyu-programmu/). – 2012. –
21.08).

***

Представители Компартии Украины намерены создать собственную систему
подсчета голосов избирателей на выборах в Верховную Раду. Об этом заявил второй
секретарь ЦК КПУ, руководитель Центрального избирательного штаба Компартии
Игорь Алексеев.

По его словам, коммунисты уверены, что во время официального фиксирования
количества проголосовавших граждан возникнут определенные погрешности, исправить
которые – главная задача КПУ.

«В нашем распоряжении мощная юридическая служба, состоящая из
профессионалов своей области. Именно на эту службу возложена основная
мониторинговая миссия: никаких махинаций с избирательными бюллетенями наши
эксперты не допустят», – заверил И. Алексеев (Игорь Алексеев:  Эксперты КПУ не
допустят махинаций с избирательными бюллетенями // Компартія України
(http://www.kpu.ua/igor-alekseev-eksperty-kpu-ne-dopustyat-maxinacij-s-izbiratelnymi-
byulletenyami/). – 2012. – 21.08).

***

Правительство не выполняет свои обещания касательно автоматического
возвращения налога на добавлению стоимость трудовым коллективам заводов и
предприятий. Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко.

По его словам, нынешнее заявления Кабмина о том, что НДС будет возвращаться в
автоматическом режиме «остались пустыми словами».

Такая ситуация, по мнение политика, подталкивает заводы и предприятия в руки
олигархов и банкиров, которые будут выделять им кредиты под 25–30 %.

«Сегодняшние предприятия остаются без оборотных средств, что вынуждает их
брать займы под невыгодные условия», – подчеркнул он.

В связи с этим политик подчеркнул, что КПУ требует заменить НДС на налог с
оборота.

Он убежден, что в таком случае трудовые коллективы не будут зависеть от позиций
чиновников, которые в основном «преследуют цель набить свой карман» (Симоненко:
Автоматическое возмещение НДС осталось «пустыми словами» // ГолосUA
(http://ru.golosua.com/politika/20120822_simonenko-avtomaticheskoe-vozmeschenie-nds-
ostalos-pustyimi-slovami). – 2012. – 22.08).

***

На сегодняшний день сложно говорить о существовании свободы слова в Украине.
Об этом заявил лидер КПУ Петр Симоненко на пресс-конференции в г. Симферополь.

По его словам, в Украине свободы слова практически нет. «Всем представителям
СМИ я бы хотел выразить свое сочувствие, потому что не нужно говорить много о
свободе слова, нужно, чтобы каждый из журналистов спросил себя, может ли он ее
реализовать через свое издание», – подчеркнул политик.

http://ru.golosua.com/politika/20120822_simonenko-avtomaticheskoe-vozmeschenie-nds-ostalos-pustyimi-slovami
http://ru.golosua.com/politika/20120822_simonenko-avtomaticheskoe-vozmeschenie-nds-ostalos-pustyimi-slovami
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При этом П. Симоненко подчеркнул, что свобода слова и демократические основы –
это процесс, который означает действие и развитие, который приносит результат и
позволяет говорить о том, что пытаются скрыть или показывают неправдоподобно.

«Если раньше свобода слова у нас была как собака на привязи, которая никак не
могла достать к миске с едой, то сейчас я согласен, поводок удлинили и гавкать
разрешили, но давайте согласимся, ведь миску тоже отодвинули», – отметил он.

Политик также добавил, что сегодня очень мало СМИ, которые действительно
пишут о том, что происходит в Украине за 21 год независимости.

«Сегодня никто не пишет о том, что Украину практически распродали, о том, что мы
остались без своей армии, без своего производства, без своего научного потенциала и что
мы полностью зависим от кого-то. А об этом нужно писать, чтобы говорить о свободе
слова», – подытожил он (Симоненко: Свобода слова в Украине существует только «на
поводке» // ГолосUA (http://ru.golosua.com/politika/20120822_simonenko-svoboda-slova-v-
ukraine-suschestvuet-tolko-na-povodke). – 2012. – 22.08).

***

Без Черноморского флота нельзя говорить об улучшении отношений между Россией
и Украиной. Такое мнение выразил лидер Коммунистической партии Украины.

По его словам, КПУ всегда поддерживала присутствие флота в Севастополе и также,
благодаря в том числе позиции Компартии, ЧФ РФ расположен в Крыму.

П. Симоненко также добавил, что, кроме всего, ЧФ также решает вопрос
безопасности региона, в котором находится, и не вызывает особых противоречий среди
населения, если не акцентировать на этом внимание, как делают многие политики.

«Также Черноморский флот – это одна из возможностей перейти в отношениях с
Россией от хуторянской политики к политике стратегического партнерства. Флот – это та
необходимость, без которой улучшение отношений между странами невозможно», –
подытожил П. Симоненко (Петр Симоненко: Без Черноморского флота нельзя
улучшить отношения между Украиной и Россией // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-bez-chernomorskogo-flota-nelzya-uluchshit-otnosheniya-
mezhdu-ukrainoj-i-rossiej/).. – 2012. – 23.08).

***

Общенациональную программу развития украинского языка как государственного
необходимо принять до парламентских выборов. Такое заявление сделал спикер
Верховной Рады Украины Владимир Литвин.

«Позиция Президента состоит в том,  что надо принять эту программу
общегосударственную до выборов», – сказал Литвин журналистам в ходе рабочей поездки
в Житомирскую область.

Он подчеркнул, что необходимо будет предусмотреть финансирование этой
программы уже в этом году, а также в бюджете на 2013 г.

Спикер парламента напомнил, что в Верховной Раде зарегистрировано несколько
«языковых» законопроектов и подчеркнул, что рассмотрение этих документов будет
усложнено, «поскольку будут попытки делать ставку на политический процесс, а не на
практический результат» (Литвин: В Раде зарегистрировано несколько «языковых»
законопроектов // Газета «Известия в Украине»
(http://www.izvestia.com.ua/ru/news/39218). – 2012. – 24.08).

http://ru.golosua.com/politika/20120822_simonenko-svoboda-slova-v-ukraine-suschestvuet-tolko-na-povodke
http://ru.golosua.com/politika/20120822_simonenko-svoboda-slova-v-ukraine-suschestvuet-tolko-na-povodke
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-bez-chernomorskogo-flota-nelzya-uluchshit-otnosheniya-mezhdu-ukrainoj-i-rossiej/)
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-bez-chernomorskogo-flota-nelzya-uluchshit-otnosheniya-mezhdu-ukrainoj-i-rossiej/)
http://www.izvestia.com.ua/ru/news/39218
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***

Заява Олександра Мороза
З відстані часу, аналізуючи перебіг політичних подій п’ятирічної давності і розвиток

нинішньої ситуації в державі, зобов'язаний заявити наступне:
1. Опозиційна партія, якою була і є Соціалістична партія України,  не могла і не

може входити в коаліцію з бізнесовими партіями.  Вони за своєю суттю однакові,  не
зважаючи на конкуренцію між ними.

Саме тому спроба створити коаліцію з «Нашою Україною» і БЮТ у 2006 р., як і
створення коаліції з Партією регіонів і комуністами були помилкою. Ставлю цю помилку
виключно у вину собі.

Прошу вибачення у однопартійців і тих, хто покладає надії на нашу партію.
2. Використати присутність у владі для реалізації програмних партійних засад,

захисту інтересів трудящої людини можна лише частково і тимчасово. Олігархи різних
політичних мастей все одно домовляться між собою,  бо для них влада –  інструмент
власної вигоди. Невипадково сьогодні у владних кабінетах і виборчих загонах провладних
партій повно тих, хто недавно світився в «опозиціонерах».

Так буде до тих пір, поки з допомогою виборців не вдасться видалити бізнесменів із
влади, доки в Україні не буде запроваджена європейська модель управління для побудови
соціально відповідального суспільства. Це політичне завдання соціалістів і ми від нього
ніколи не відступимося. Воно провідне у передвиборній програмі нашої партії.

3. Країна в небезпеці. Панує безробіття. Економіка в тіні. Бюджет розкрадається
«відкатами». Права ветеранів, пенсіонерів, дітей війни, чорнобильців, багатодітних
порушуються. Соціальні закони зупинені безглуздим рішенням Верховної Ради. Немає
перспективи для молоді. Існує загроза втрати державності через продаж землі. Село
вимирає. Суспільство навмисне розривають на ставленні до мови. Дрібний і середній
бізнес поділений силовими структурами на «своїх» і «чужих». «Чужих» душать поборами,
шантажем. Знищуються зародки середнього класу – основи стабільності суспільства.

4. Я свідомо відійшов від керівництва партією, бо послідовна боротьба за краще
життя людей, за соціальну справедливість вимагає приходу до влади нових, чесних і
енергійних політиків. Сьогодні Соціалістична партія України іде на вибори до Верховної
Ради очищеною від пристосуванців, оновленою, на чолі з молодими амбіційними
однодумцями і перспективним лідером – Петром Устенком.

У нашому партійному списку нема олігархів і тих, хто чим-небудь скомпрометував
себе в очах людей. Я повністю довіряю новому керівництву і впевнений, що СПУ
залишиться послідовною лівою політичною силою, яка боротиметься за справедливість,
солідарність і демократичний соціалізм.

5. Вірю в розум народу. Він не купиться на подачки, залякування і брехню. Разом не
допустимо фальсифікації результатів голосування.

Прошу виборців: підтримайте список № 2, список Соціалістичної партії України та її
представників на округах! У нас немає крадених грошей, тому ми обмежені в доступі до
ЗМІ. Наша реклама скромна, але агітація відверта, конкретна і чесна.

Приклад Європи вам підказує:  тільки з соціалістами є майбутнє в Україні,  є
завтрашній день у кожного її громадянина.

Голосуйте за себе – за Соціалістичну партію України! (Заява Олександра Мороза //
Соціалістична партія України (http://www.spu.in.ua/ua/news/29965). – 2012. – 23.08).

***

Объединенная оппозиция «Батьківщина» может провести съезд для того, чтобы
откорректировать избирательный список, исключив из него всех, кто не работает на
избирательную кампанию. Об этом 20 августа на пресс-конференции заявил

http://www.spu.in.ua/ua/news/29965
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руководитель Центрального избирательного штаба объединенной оппозиции
Александр Турчинов. По словам г-на Турчинова, такой съезд может пройти в сентябре.

«Тот, кто не вложит все, что у него есть, все возможности, все свои ресурсы, все свои
способности в победу оппозиции, а просто считает, что он попал в список и думает, что
жизнь уже удалась – так не будет», – заявил он.

«Все наши лидеры и активисты, которые вошли в список, находятся на своих местах,
и все они уверены в своей победе», – добавил г-н Турчинов.

По его словам, разговоры о каких-либо расколах в оппозиции – «это грязные
провокации и мечты Администрации Президента» (Оппозиция может
откорректировать избирательные списки в сентябре – Турчинов // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/53727/). – 2012. – 20.08).

***

20  серпня об’єднана опозиція «Батьківщина»  подала до ВАСУ позов проти
Президента Януковича. У рамках акції «Україна проти Януковича» до позову приєдналися
309711 громадян.

Про це на спільній прес-конференції повідомили голова Ради об’єднаної опозиції
«Батьківщина» Арсеній Яценюк та керівник Центрального виборчого штабу
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Олександр Турчинов.

Арсеній Яценюк нагадав, що минулого року опозиція внесла до парламенту проект
закону про порядок імпічменту Президента України, і на сьогодні почав реалізовуватися
перший етап усунення Президента Януковича від влади.

Він наголосив,  що акція «Україна проти Януковича»  –  це не просто збір підписів.
«Це люди,  які залишили своє прізвище,  ім’я,  по-батькові,  свою адресу.  Це люди,  які не
бояться Януковича і які стали на бік об’єднаної опозиції в питанні усунення Президента
Януковича», – підкреслив голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина».

«Україні потрібна незалежність від режиму Януковича», – підкреслив він.
Арсеній Яценюк повідомив, що першою заяву про приєднання до даного позову

підписала Юлія Тимошенко.
А. Яценюк наголосив, що порядок імпічменту Президента передбачений ст. 111

Конституції України: «Цей позов – це перелік злочинів проти української держави, які
вчинив чинний Президент Янукович. Янукович порушив українську Конституцію і не
виконав жодної функції як гаранта Конституції».

«Янукович незаконно підписав пенсійну реформу і підвищив пенсійний вік
громадянам України всупереч Конституції, незаконно підписав Податковий кодекс та
закон України про мови, незаконно призначив Прем’єр-міністра і весь склад Кабінету
Міністрів. Янукович тиснув на суддів Конституційного Суду, і в нас є прямі свідчення
одного з суддів КС,  що на нього тиснули в той момент,  коли КС приймав рішення про
повернення до старої Конституції.  Зараз ця особа не є членом Конституційного Суду
України», – наголосив Арсеній Яценюк.

Також, підкреслив голова Ради об’єднаної опозиції, особисто під проводом
Януковича формувалась так звана парламентська більшість всупереч вимогам української
Конституції, Янукович незаконно призначив десятки керівників вищих державних
посадових органів.

«Ми усвідомлюємо,  що суд сьогодні також контролюється Януковичем,  і саме
Янукович незаконно призначав сотні суддів до всіх судових інстанцій України. Але наш
похід проти Януковича не обмежується тільки українськими судами. І в тому випадку,
якщо українські суди будуть зволікати з розглядом цього питання,  ми звернемось до
Європейського суду з прав людини», – наголосив він.
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Він наголосив, що даний позов ляже в основу діяльності Тимчасової спеціальної
комісії з питання імпічменту Президента Януковича, яка буде створена в новому
парламенті новою демократичною більшістю.

«Ми готові до складної боротьби в українських судах, ми готові до боротьби на
вулицях. До боротьби за справжню українську незалежність, за незалежність громадян
України від такої влади, яку сьогодні ми отримали. І ми цю владу зупинимо», – наголосив
А. Яценюк.

Керівник Центрального виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина»
О. Турчинов підкреслив, що в багатьох регіонах влада намагалася блокувати проведення
акції «Україна проти Януковича».

«Найбільш жорстко влада працювала в Харкові, де крім атаки міліції, атаки
криміналітету, суди та місцева влада приймали рішення щодо заборони проведення цієї
акції», – наголосив він.

Він підкреслив,  що схожа ситуація склалася в Криму,  Севастополі,  на Рівненщині,
Київщині, в Черкаській та Донецькій областях. Проте, наголосив О. Турчинов,
незважаючи на всі ці провокації, було зібрано 309711 підписів про приєднання до позову.
«Це свідчення того, що люди не бояться, люди готові захищати свої права, готові
дивитись в обличчя цим злочинцям і чітко, послідовно виступати за відставку Президента
Януковича,  за зміну цієї кримінальної влади»,  –  підкреслив він (До позову проти
президента Януковича приєдналися майже 310 тисяч українців // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12107.html).
– 2012. – 20.08).

***

Відповідаючи на запитання жителів Харкова стосовно різниці між опозиційними та
псевдоопозиційними політичними силами, заступник Голови Верховної Ради України
Микола Томенко зауважив:  «Не є таємницею,  що багато сьогоднішніх нібито
опозиційних партій створені та фінансуються лише для того,  щоб допомогти владі
відбирати у справжньої опозиції хтось один, а хтось і три відсотки голосів прихильників».

«Ще більш небезпечним з міркувань результатів наступних виборів є масове
використання кандидатів в депутати «опозиційних» партій від Банкової», – наголосив
політик.

Він зауважив, що, якщо йде боротьба між кандидатом від влади і кандидатом від
об’єднаної опозиції «Батьківщина» і ще висувається в різних округах від 5 до 7 типу
опозиційних кандидатів, одразу ж створюється ситуація на користь депутата від Партії
регіонів.

Водночас, М. Томенко наголосив, що насправді «дуже легко відрізнити справжню
опозиційність від опозиційності за згодою Віктора Януковича».

За його словами йдеться про готовність тієї чи іншої політичної сили голосувати за
два документи, які дають можливість розпочати реальну зміну політичного режиму
Віктора Януковича та притягти до відповідальності його,  як керівника держави,  який
неодноразово порушував національні інтереси та Конституцію України.

М. Томенко повідомив, що мова йде про законопроект стосовно процедури
імпічменту Президента та саме голосування за початок процедури імпічменту. Він додав,
що для того, щоби розпочати процедуру імпічменту Президента достатньо 226 голосів.

Водночас, віце-спікер зауважив, що деякі політичні сили, які в ході виборчої
кампанії називають себе опозиційними, не можуть собі дозволити розкіш публічно
підтримати такий крок,  оскільки дехто з них фінансує свою політичну рекламу з одного
джерела зі штабом Партії регіонів,  а дехто взяв на себе зобов’язання критикувати лише
олігархів, товстосумів чи окремих міністрів, але за жодних обставин не згадувати
критично персонально Президента Віктора Януковича та його так звану політичну сім’ю.

http://byut.com.ua/news/12107.html
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«Отож, готовність голосування за імпічмент Президента та притягнення його до
відповідальності є однією з яскравих ознак реальності чи штучності опозиційної
діяльності учасників виборчої кампанії», – підсумував М. Томенко (Готовність
голосування за імпічмент президента – реальна ознака опозиційності, – Томенко //
Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/12108.html). – 2012. – 20.08).

***

Представители объединенной оппозиции провели круглый стол на тему «Власть,
которая защищает: сила права vs права силы».

Мероприятие проводилось в рамках общественного и экспертного обсуждения
программы «Справедливое государство, честная власть, достойная жизнь»,
представленной 28 мая.

Круглый стол был посвящен радикальным реформам правоохранительных органов,
судебной и пенитенциарной систем, направленным на соблюдение прав человека. Эти
изменения являются одним из важнейших пунктов программы объединенной оппозиции,
с которыми она идет на парламентские выборы 2012 года.

Председатель совета объединенной оппозиции «Батькiвщина» Арсений Яценюк
обратил внимание на тот факт, что правящая власть за два года превратила
правозащитные органы в карательные, по численности они превосходят армию,
правосудие стало недоступным для простого человека. В Украине насчитывается 358 тыс.
сотрудников МВД, и по этому показателю страна находится впереди всей планеты, за
исключением России и Беларуси, – на каждые 100 тыс. населения приходится
718 милиционеров. Для сравнения: во времена СССР было соответственно
214 правоохранителей. Это подтверждает тезис о том, что в Украине сформировано
полицейское государство. Кроме того, 98 % приговоров в нашей стране – обвинительные.

Пенитенциарная система не выполняет своих функций, только 5 % ее личного
состава заняты прямыми обязанностями – перевоспитанием тех, кто преступил закон. Как
результат – 40 % отбывших наказание опять становятся преступниками. Количество
тяжких и особо тяжких преступлений за два года возросло на 15 %.Правоохранительная и
судебная системы защищают только тех, кто их назначает, то есть власть.

Депутат от фракции «БЮТ–Батькiвщина» Виктор Швец обратил внимание на
тот факт, что в заведениях пенитенциарной системы значительно увеличилась смертность.
Если в 2010-м в них было зарегистрировано 808 смертей, то только за первое полугодие
2012 года – уже 537. Возрастает количество суицидов: за шесть месяцев текущего года –
35 по сравнению с 44 в 2010-м.

Коллега депутата по фракции Елена Шустик подчеркнула необходимость
обеспечения реальной независимости украинских судов. По ее мнению, нужно полностью
заменить судейский корпус, поскольку судам доверяют не более 15 % граждан. Кроме
того, следует устранить Президента и парламент от процесса выбора судей. Народный
депутат Сергей Власенко заявил, что одними лишь изменениями законодательства
невозможно сделать суды честными.  По его мнению,  пока Киреев и компания будут
делать свое неправое дело, ничего не изменится. Суды должны выносить справедливые
приговоры, только тогда доверие к ним восстановится, полагает Власенко.

Оппозиция настаивает на введении в Украине судов присяжных, как это
предусмотрено Конституцией. В новой редакции Основного Закона будет зафиксирована
деполитизация процесса назначения судей, Президент и парламент лишатся этого права, а
вопрос перейдет в ведение Высшего совета юстиции, сформированного по европейскому
принципу. Оппозиция предлагает упразднить Конституционный Суд как
скомпрометировавший себя, а его функции передать особой палате Верховного Суда.
Правосудие должно стать доступным каждому гражданину, независимо от его

http://byut.com.ua/news/12108.html


17

материального положения. Поэтому будет принят закон о бесплатной правовой помощи
не только в уголовном, но и гражданском и административном процессах. Изменения
УПК приведут его в соответствие с европейскими стандартами, это защитит граждан от
незаконного лишения или ограничения свободы.

Прокуратура будет лишена функций следствия и общего надзора, но усилится ее
роль в сфере контроля над соблюдением законности. СБУ следует деполитизировать.
Нужно сократить численность спецподразделений, защищающих власть, а не граждан, а
за счет высвободившихся средств улучшить экипировку и денежное содержание
действующих частей. Для реализации этих задач оппозиция обеспечит принятие законов о
финансировании судебной власти, о Национальном следственном комитете, о бесплатной
правовой помощи, а также инициирует внесение изменений в Уголовно-процессуальный
кодекс, законы «О судоустройстве и статусе судей», «О прокуратуре», «О милиции», «О
высшем совете юстиции», «О СБУ» и в соответствующие разделы Конституции (Карпец
А. Сила права против права силы // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/59828-sila-prava-protiv-prava-sily.html). – 2012. – 20.08).

***

Лидеры объединенной оппозиции заявляют, что выполнить решение Европейского
суда по правам человека и освободить экс-премьера Украины Юлию Тимошенко из
тюрьмы можно будет только получив власть в стране.

«Мы, безусловно, уверены в том, что объективно дело будет рассмотрено в Европе.
В то же время политзаключенные не будут освобождены даже по решению Европейского
суда, пока эта банда руководит страной», – сказал руководитель Центрального
избирательного штаба объединенной оппозиции, первый заместитель лидера партии
Батьківщина Александр Турчинов на пороге здания Высшего спецсуда.

«Поэтому освободить узников, освободить Тимошенко, освободить Украину можно
только победив на этих выборах», – сказал Турчинов.

Он выразил мнение о том, что судьи Высшего спецсуда действуют по указанию, и
решение по сегодняшним слушаниям может быть вынесено не во вторник, а осенью.

Первый номер списке объединенной оппозиции, лидер партии Фронт Змін Арсений
Яценюк поддержал своего коллегу в том, что решение ЕСПЧ может быть выполнено
только с приходом к власти оппозиции.

«Конечно же, в этом так называемом украинском суде правды не добьешься. Мы
можем добиться правды только в Европе. Но и этого мало. Даже для того, чтобы
выполнить решение ЕСПЧ, нужно иметь власть», – сказал он.

Яценюк призвал сторонников сделать все для победы оппозиции на новых выборах.
Постепенно количество митингующих в поддержку Тимошенко возле здания суда

уменьшается по сравнению с числом участников акции, пришедших утром (Лидеры
оппозиции: Тимошенко выйдет на свободу только при смене власти //
Корреспондент.net (http://korrespondent.net/ukraine/politics/1385929-lidery-oppozicii-
timoshenko-vyjdet-na-svobodu-tolko-pri-smene-vlasti). – 2012. – 21.08).

***

То, что против оппозиционных кандидатов по мажоритарным округам власть
выставляет людей, которые скупают голоса – это украинские реалии. Об этом рассказал
руководитель Центрального избирательного штаба объединенной оппозиции
«Батьківщина» Александр Турчинов.

«Я хотел бы обратиться к избирателям: не продавайте свой голос! Сто, двести или
даже пятьсот гривень не решат ваших проблем.  А голосуя за Партию регионов или ее
сателлитов, пусть даже тех, которые используют оппозиционную риторику, вы продаете

http://korrespondent.net/ukraine/politics/1385929-lidery-oppozicii-timoshenko-vyjdet-na-svobodu-tolko-pri-smene-vlasti
http://korrespondent.net/ukraine/politics/1385929-lidery-oppozicii-timoshenko-vyjdet-na-svobodu-tolko-pri-smene-vlasti
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свое будущее и обрекаете себя и своих детей к жизни в тоталитарном обществе», – сказал
он.

По мнению Турчинова, сегодня гражданам Украины придется выбирать между
полярными позициями: Европой и Азией, демократией и тоталитаризмом, правом и
бесправием, «Батьківщиной» и Партией регионов.

«Я не говорю, что объединенная оппозиция «Батьківщина» чистейшая и лучшая.
Пожалуй, нет – у нас есть также проблемы и недостатки, но сегодня реальная
альтернатива власти – это мы», – подытожил Турчинов (Турчинов призвал избирателей
не продавать голоса – деньги не решат их проблем // Интернет-телевидение «INTV»
(http://news.intv.ua/news/48457-turchinov-prizval-izbirateley-ne-prodavat-golosa-dengi-ne-
reshat-ih-problem.html). – 2012. – 23.08).

***

Україна має стати вільною від корупції, яку очолює Президент Янукович. І українці
разом принесуть вінок на могилу корупції й мафії, заявив голова Ради об’єднаної
опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк під час мітингу біля пам’ятника Тарасові
Шевченку в Києві на честь Дня Незалежності України.

А. Яценюк привітав українців із Днем Незалежності. «Країна – це не територія.
Країна –  це люди.  Країна –  це свобода і незалежність.  Країна –  це успіх і майбутнє»,  –
наголосив голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина».

Він наголосив,  що потрібно ще багато зробити для того,  аби кожен українець був
насправді вільний. «Ми повинні боротись за нашу свободу, за свободу Тимошенко та
Луценка. І я хочу, щоб на наступний День Незалежності ми бачили разом із нами
Тимошенко та Луценка. І ми повинні все для цього зробити», – підкреслив А. Яценюк.

«Наша боротьба дуже важка, але ми боремось за свободу кожного українця, за
свободу від корупції,  від неправосудного суду,  міліції та прокуратури,  для того,  щоб
людина могла працювати, заробляти і гідно жити в своїй країні», – наголосив він.

А. Яценюк наголосив, що сьогодні Президент Янукович нищить Україну, знищить
українську мову й українську державу. «Януковичу повинен бути оголошений імпічмент,
а Україна має стати незалежною від мафії та корупції, яку він очолює. Це наше завдання»,
– підкреслив він.

Він нагадав,  що торік влада не дозволила опозиції пройти вулицями Києва в День
Незалежності. «Сьогодні ми це зробили. Ми пройшли вулицями Києва, вулицями нашої
столиці, ми показали – ми не боїмось. Бояться вони. Можна зупинити десять людей,
можна залякати сто, але не можна залякати мільйони. Ми представляємо мільйони, тому
що ми боремося за свободу і гідність цих мільйонів. Ми разом, ми сильні», – наголосив
він.

А.  Яценюк підкреслив,  що попереду чекає важке випробування –  вибори.  «Це
фундамент для нашої майбутньої перемоги. І тут важлива роль сили духу і волі кожного з
нас. Треба прийти і проголосувати, треба підняти наші сім’ї і наші родини, підняти нашу
Україну».

«Хочу,  щоб ми разом принесли вінок на могилу мафії та корупції.  Ми керуємо
нашою державою,  і від нас залежить,  яка буде Україна»,  –  наголосив А.  Яценюк («Ми,
український народ, керуємо нашою державою», – Арсеній Яценюк // Сайт Політичної
партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/12157.html).
– 2012. – 24.08).

***

«Україна має запропонувати полігон «Нитка» третім країнам, без посередництва
Росії, піднявши орендну плату до світового рівня – 20–30 млн дол. на рік», – заявив

http://news.intv.ua/news/48457-turchinov-prizval-izbirateley-ne-prodavat-golosa-dengi-ne-reshat-ih-problem.html
http://news.intv.ua/news/48457-turchinov-prizval-izbirateley-ne-prodavat-golosa-dengi-ne-reshat-ih-problem.html
http://byut.com.ua/news/12157.html
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народний депутат України, один з лідерів об’єднання патріотичних сил Наша
Україна Юрій Костенко.  За його словами,  «Росія також має отримати доступ до
тренувального комплексу, однак на конкурентних засадах». Як зазначив політик,
«українська влада повинна, нарешті, навчитися користатися монопольними перевагами
України, яка володіє унікальним для пострадянського простору тренувальним
комплексом». Так політик оцінив наміри уряду підвищити плату за оренду для РФ до
2 млн доларів на рік, підписавши Протокол з Міноборони РФ, який регламентує зміни у
використанні полігону злітно-посадкових систем «Нитка».

Політик вважає,  що «плата в 2  млн дол.  на рік за використання «Нитки»  –  це
торгівля за безцінь українськими національними інтересами». Він закликав «припинити
цю ганебну традицію».  Політик вважає «блефом та неприхованим тиском на Україну
заяви представників РФ про будівництво в 2013 р. аналогічного російського полігону під
Єйськом, після чого, мовляв, українська «Нитка» буде нікому не потрібна».

«Той факт,  що російські урядовці відмовляються передбачити в новій угоді з
Україною допуск фахівців третіх країн на полігон, свідчить про існування у світі
потужних конкурентів Росії, зацікавлених у використанні української «Нитки», – зазначив
Костенко.  На його думку,  «Україна отримає орендну плату на ринкових засадах лише в
тому разі, коли Росія стане не єдиним претендентом, а до використання «Нитки» будуть
допущені фахівці третіх країн,  –  Казахстану,  Китаю,  Індії,  В’єтнаму,  Індонезії тощо»
(Костенко: «Ринкова орендна плата за «Нитку» перевищує 20 млн дол. на рік» //
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14586/). – 2012. – 20.08).

***

«Я категорично проти таких легких дешевих маніпуляцій, які націю чомусь вже
повинні були навчити», – обурився голова виборчого об’єднання «Наша Україна»,
третій Президент України Віктор Ющенко на запитання щодо виплати 1000 грн
компенсації Ощадбанку, які нині діюча влада обіцяє розпочати найближчим часом.

Після виплат у першому кварталі 2005 р. Україна заплатила 16 % інфляції тільки за
один квартал, нагадав В. Ющенко і пояснив, що це означає десятки соціальних програм
обкрадених не на тисячу гривень – на мільярди гривень. «Але, ті хто це затіяв, політичний
ефект, очевидно, отримали», – упевнений третій Президент України.

В.  Ющенко розповів,  як у середині 90-х років комуністи разом із соціалістами
домоглися політичного рішення про компенсацію вкладів ощадбанку СРСР.

«Тоді нарахували рівень компенсації 135 млрд грн, що приблизно в півтора рази
було більше внутрішнього валового продукту. Я тоді працював ще головою
Національного банку. Я запитував: для чого це ви робите? Ви знаєте, що у вас немає
ресурсу на 90 % запиту, який ви зараз затвердили законом?

Взяти рівень інфляції з 1991 року по 1996 чи по 1997 р. включно, це декілька тисяч
відсотків, бо тільки у 1993 р. у нас було 10 тис. 182 % інфляції.

Треба мати на увазі,  що від інфляції страждає кожен –  і той,  у кого були вклади в
Ощадбанку і той, який отримав зарплату через емісійне джерело і через три дні ціна на
хліб чи на сир піднялася в 3–4  рази і він платить із тієї ж фіксованої зарплати ціну в 3–
4 рази більшу. Тоді виникає питання: чому ці категорії пенсіонерів, які пенсію отримали
знецінену, чому їм не коригувати пенсію? Чи студентська зарплата? Чи грошове
забезпечення військових? Чи будь-кому? Адже всі працюють з одним горящим
інструментом – грішми. Тільки одна категорія компенсацію отримує, а 12 категорій – ні»,
– розповів В. Ющенко і висловив упевненість, що програма виплат компенсацій буде
досить політизованою і несправедливою для значної частини суспільства, але залишиться
дуже політично популярною.

http://www.razom.org.ua/news/14586/
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«Якщо влада за чужий рахунок, за ваш рахунок, через втрату платоспроможності
вашої країни і вас в тому числі, пропонує такого роду дешеві програми – це говорить про
те, що вас не поважають, вас обдурюють!» – попереджає В. Ющенко (1000 гривень за
втрачені вклади Ощадбанку ціною добробуту громадян та платоспроможності
країни – це неповага і обман українців – Віктор Ющенко // Центральний
інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14589/). – 2012. –
20.08).

***

«Із того, що пропонується виборцю підтримувати на виборах 2012 р., українських
альтернатив, крім об’єднання правих сил «Наша Україна», немає», – заявив під час свого
візиту до Львова Юрій Костенко.

За словами лідера УНП, на відміну від інших опозиційних сил, суть передвиборчих
програм яких зводиться до заклику лише надати їм владу,  об’єднана права команда має
чітку програму реформування української економіки, яка базується на успішному досвіді
посткомуністичних країн Центральної та Східної Європи.

«Права політика здатна забезпечити роботою та високими доходами 60–80 %
громадян,  а також за 3–4  роки принаймні вдвічі збільшити доходи бюджету,  завдяки
потенціалу найперспективніших галузей – АПК, транзитної сфери, туризму», – наголосив
Костенко.

При цьому він зауважив, що праві сили ставлять за мету створення потужного
середнього класу, виступають за наповнення українського ринку товарами національного
виробництва та створення потужної національної економіки.

«Україна потребує конкурентоспроможної правої сили для формування правої
політики,  якої не було понад 20  років»,  –  заявив лідер УНП.  На його думку,  подальший
розвиток України як незалежної, демократичної, заможної держави за інших умов
неможливий.

«Ліво-популістська політика вичерпала себе, призвівши до консервації
пострадянської структури економіки та зубожіння населення. Лише завдяки правим
рецептам Україна спроможна вийти зі стану національного приниження», – констатував
Ю. Костенко (Костенко пояснив відмінність між об’єднанням правих сил та
об’єднаною опозицією // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/08/20/364712). – 2012. – 20.08).

***

Лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко вважає,  що в останні 2,5  роки
внутрішня національна інтеграція ослабла, і основні політичні сили своїм протистоянням і
далі понижують якість національного діалогу.

«Я не переконаний, що правляча партія вже зможе демократично передати владу. Не
переконаний, що ті, хто прагнуть влади – чесно й демократично її можуть здобути. Тому
їм потрібні «фронти», – заявив В. Ющенко.

В. Ющенко вважає, що попри те, що примітивна внутрішня політика сягнула
загальнонаціонального масштабу, демократичні процеси в країні уже є незворотні.

«Я переконаний, що українська демократія в своїй основі безповоротна. Але сьогодні
ми у такому стані, що дуже важливий голос патріотичної сили», – сказав В. Ющенко.

У ході розмови також йшлося про мету участі «Нашої України» у виборах до
Верховної Ради, необхідність відновлення дискусії з основних аспектів формування
української національної ідентичності (Українська демократія безповоротна, але
потребує патріотичної сили – Віктор Ющенко в інтерв’ю «Газеті по-українськи» //

http://www.razom.org.ua/news/14589/
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Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14600/). – 2012. – 21.08).

***

Газотранспортна система України, як магістральна так і розподільча, повинна
належати українській державі на правах власності завжди і крапка. Так сказав екс-глава
НАК «Нафтогаз» України, один із лідерів об’єднання «Наша Україна» Олексій
Івченко, коментуючи інформацію про розпорядження Кабміну передати газорозподільні
мережі у користування облгазам на праві господарського відання.

«Я не радив би з цим гратися, не зважаючи на політичну чи економічну доцільність,
минулим урядам та застерігаю і не раджу нинішньому і майбутнім урядам. Бо втрата
газотранспортної системи для України – це, без перебільшення, втрата державної
незалежності», – наголошує політик.

За словами екс-глави «Нафтогазу», в українському суспільстві не всі розуміють ціну
втрати ГТС, але коли це станеться, то кожен українець це відчує на власній шкірі.

«Я вкотре застерігаю керманичів держави не допустити втрати ГТС! А така загроза,
на жаль, нині є. Бо на підставі газових контрактів січня 2009 р., затверджених на
міждержавному рівні харківськими угодами у 2010 р. (обидві виключно на користь Росії і
на шкоду Україні), державі Україна на сьогодні вже нараховано понад 12 млрд дол. США
штрафних санкцій за недобір газу відповідно до контрактів січня 2009 р.», – каже
О. Івченко.

Він вважає, що на милість Російської Федерації нам не варто розраховувати.
«Не вірю,  що Росія подарує Україні хоч долар просто так,  ні,  швидше вдавиться,  і

ціною цього комка в горлі може стати втрата газотранспортної системи», – застерігає екс-
глава «Нафтогазу» (Олексій Івченко: Газотранспортна система України має
належати українській державі й крапка // Центральний інформаційний сервер «Наша
Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14616/). – 2012. – 23.08).

***

Я бачу дві загрози,  які стоять перед нацією.  Є дві сили у вищій лізі,  які мають
спільну мету, але досягають її різними методами. Про це заявив третій президент України
лідер партії «Наша Україна» Віктор Ющенко.

«Партія влади (Партія регіонів. – Ред.) вчить мою націю ігнорувати все українське,
бо таким чином вони сподіваються мобілізувати частину своїх прихильників у тих
регіонах, де створена російська Україна. Інша авторитарна сила не шанує демократію, але
працює на маніпуляціях. Ця сила може підписати московську газову угоду економічного
геноциду України, але при цьому надягнути вишиванку і з галицьким акцентом
стверджувати, що вона опозиційна», – зазначив лідер партії «Наша Україна».

Окрім цього, Ющенко додав, що саме 30 легіонерів iз БЮТ забезпечили Партії
регіонів можливість прийняти закон про мови.  «Ніколи в Партії регіонів не було
226 голосів. Допомогли перебіжчики, 30 легіонерів iз БЮТ, які потрапили до Ради під
демократичними гаслами у 2007 р. Хіба ми забули, як ці дві сили, нині непримиренні, у
вересні 2009 р. пропонували проект Конституції від «ширки», бажаючи поділити владу на
двох», – нагадав Ющенко.

«І від часу трагедії виборів 2010 р. нас привчають жити у системі координат зла. Це
все веде країну до авторитарного розподілу. Тому я впевнений, що БЮТ ніякою
об’єднаною опозицією не є. За останні роки в політиці появилося багато політичних
приймаків, які зі своїми статутами та офісами як окрема партія нічого не представляють.
«Наша Україна» багатьох iз них проводила до парламенту, вони ніколи не були
самостійними гравцями, а нині мігрували до політики БЮТ», – додав Ющенко.

http://www.razom.org.ua/news/14600/
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«Гасло одних iз них: хто не з нами, той проти нас. Гасло інших: хто не з нами, той
проти України.  Вибачте,  я за Україну боровся,  ще коли вас у політиці не було.  І я не
зробив жодного кроку, за який би мені було соромно щодо національних інтересів. І чути
від них,  що той,  хто не йде в їхній табун,  той виступає проти України,  мені просто
смішно», – відзначив лідер партії «Наша Україна» В. Ющенко (Опозиція у вишиванках
може домовитись про геноцид України, – Ющенко // ZAXID.NET
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?opozitsiya_u_vishivankah_mozhe_domovitis_pro_
genotsid_ukrayini__yushhenko&objectId=12632390. – 2012. – 23.08).

***

Президент України (2005–2010 рр.), лідер партії «Наша Україна» Віктор
Ющенко закликає Європейський Союз активізувати співпрацю з Україною та не ставити
ступіть інтеграції у залежність від справи Тимошенко.

На думку В. Ющенка, економічно Україна зацікавлена у європейських ринках та
інвестиціях, а політичний інтерес у інтеграції полягає у розвитку європейських стандартів
демократії та верховенства права.  Блокування розвитку цих відносин штовхає Україну у
зону впливу Росії.

В.  Ющенко вважає політичним прорахунком те,  що ЄС сприймає відносини з
Україною крізь призму справи Юлії Тимошенко.

«Брюссель також не розуміє, що в одному важливому аспекті Янукович і Тимошенко
скроєні з тієї ж тканини: жоден з них насправді не сповідує просування демократії та
реформ. Реальною помилкою ЄС є ігнорування загальної картини. Для 46 млн українців
вигоди від партнерства з ЄС є набагато більш важливими, ніж конфлікт між цими двома
людьми», – йдеться у публікації (Віктор Ющенко закликає Євросоюз активізувати
співпрацю з Україною – інтерв’ю Wall Street Journal // Центральний інформаційний
сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14631/). – 2012. – 24.08).

***

На 21-році незалежності Україні найбільше бракує політичної волі на зміни і моралі
у політичному середовищі. Про це заявив екс-міністр фінансів Віктор Пинзеник (сьомий
номер у виборчому списку «УДАРу»).

«Українська економіка – це економіка, що поки що не відтворила обсяги офіційної
економіки до появи незалежної України. Хоча за масштабами реальної економіки, яка
включає в себе й неофіційну частину, вона вже перевищила її. Це значною мірою
оновлена економіка, яка стала більшим чином пристосованою до запитів як внутрішнього,
так і зовнішнього ринків та здатна тримати позиції у непростій конкуренції. Вона
належить до дуже відкритих економік.  Її експорт (товари і послуги)  становить 50  %  до
ВВП, імпорт – 54 %. Наші підприємства працюють у нових економічних умовах і за
новими економічними правилами», – сказав він.

Головною хворобою, на думку В. Пинзеника, продовжує залишатися незавершене
реформування багатьох економічних систем. Це не тільки перешкоджає масштабним
інвестиціям, динамічному розвитку економіки, створенню мільйонів нових робочих місць,
але й спотворює сигнали поведінки. «В окремі періоди підриваються фундаментальні
цінності, вкрай важливі для нормального функціонування економіки. Нинішня
невизначеність (непрогнозованість) обмінного курсу – це не той якір, що може привабити
внутрішнього і зовнішнього інвестора», – вважає екс-міністр фінансів.

За його словами, прогрес країни дуже часто був не продуктом усвідомленої
політичної поведінки, а наслідком надзвичайно серйозного ускладнення економічної
ситуації, а це не найкращий шлях поступу.
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«Відсутність політичної волі на зміни, небажання говорити з людьми, а
найголовніше приймати необхідні рішення, у тому числі непрості – найсерйозніший
український дефіцит. Другий, пов’язаний з ним і все наростаючий дефіцит, – це дефіцит
моралі. Ні, не в суспільстві, а у політичному середовищі, що обирається нами, та у
сформованих цим середовищем інститутах влади. Влада – це не місце для захисту
особистих бізнес-інтересів чи створення власного бізнесу. Це, в першу чергу,
відповідальність перед своїми співвітчизниками. Ми всі зобов’язані пам’ятати про
природне призначення влади – служити людям», – підкреслив Пинзеник.

«Люди стомилися.  І,  напевно,  слово «реформи»  багатьох уже не радує.  Але ніхто,
крім нас самих, ситуації не зарадить. Останніми роками ми переживаємо доволі непрості
часи. Проблеми, про які мені доводиться часто говорити, не на поверхні. Але це не
значить, що їх немає. І говорити про них треба тоді, коли вони не прорвали на поверхню.
Це не є питанням без відповіді. В економіці не буває ситуації, з якої немає виходу. Наші
проблеми неминуче будуть розв’язані. Життя змусить. Змусить воля наших громадян до
кращого і прогнозованого майбутнього», – заявив він (Пинзеник: Україні найбільше
бракує політичної моралі і волі на зміни // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/pinzenik-ukrayini-naybilshe-brakuye-politichnoyi-morali-i-
voli-na-zmini). – 2012. – 20.08).

***

«Новий склад парламенту зобов’язаний повернутися до розгляду мовного закону,
почавши все з нуля – внесення нового проекту закону на розгляд парламенту, його
скрупульозне обговорення, внесення поправок з обов’язковим зазначенням фінансового
забезпечення виконання закону і тільки після цього – голосування».

Про це заявила журналістам відома письменниця, кандидат у народні депутати від
партії «УДАР» Марія Матіос. На її переконання, «Закон, ухвалений у
антиконституційний спосіб, не може бути вищим від Конституції».

За словами письменниці, «у небезпечні для себе часи влада завжди розігрує найбільш
вразливі, чутливі, а подеколи – небезпечні суспільні тенденції, щоб скористатися хаосом
для вирішення своїх «шкурних» питань».

Матіос застерігає, що спровоковане суспільне протистояння несе небезпеку
Українській Державі, адже лихоманка, що охопила Україну в питанні «регіоналізації»
виключно російської мови, «не має нічого спільного із мобілізацією свого базового
електорату Партією влади».

«Це очевидна провокація у масштабах держави, і це пряма загроза внутрішній
суспільній безпеці, незалежно від того, скільки людей беруть участь у публічних акціях
незгоди із таким «бульдозерним»  маршем партії влади.  Внутрішній нурт і неспокій,
викликаний цим законом, – це однозначно загроза національній безпеці України, –
обурюється письменниця. – Я не розумію, чому мовчить РНБО, Служба Безпеки України?
Суспільство не чує голосів цих державних чиновників,  які за своїми посадовими
обов’язками, покликані не допускати, я вже не кажу нейтралізовувати дуже небезпечні
тенденції у внутрішньому житті суспільства. Що робить прокуратура? Адже вона
покликана провадити нагляд за ухваленням рішень тих чи інших місцевих органів і
оскаржувати їх у законному порядку».

Марія Матіос вважає, що місцеві ради своїми діями спонукають людей до непокори.
«Ніхто насправді не питав українських громадян, у тому числі і насамперед
російськомовних, чи погоджуються ці громадяни конфронтувати із Конституцією? Я вже
не веду мову про те, що ухвалений та «імплементовуваний» на регіональному рівні
антисуспільний закон принижує багато інших національних мов України та їх носіїв», –
наголошує Матіос,  другий номер у виборчому списку «УДАРу» (Марія Матіос: Нова
Верховна Рада обов’язково повернеться до мовного питання // Партія «Удар» Віталія
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Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/mariya-matios-nova-verhovna-rada-obovyazkovo-
povernetsya-do-movnogo-pitannya). – 2012. – 21.08).

***

Фракція «УДАР» у наступному складі Верховної Ради обов’язково голосуватиме за
закон про імпічмент Президента. Про це заявив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко.

На переконання Кличка, це питання треба врегулювати в правовому полі не залежно
від того, яке прізвище у глави держави. «Ми проти ухвалення законів під конкретних
людей, як це роблять деякі фракції. Кожен закон ми будемо розглядати з точки зору його
актуальності для країни. А врегулювання процедури імпічменту Президента, безумовно,
необхідно для України», – переконаний В. Кличко.

Політик ще раз наголосив,  що в новому парламенті «альянс з партією влади
неможливий». «Що стосується голосувань, то якщо за наші законопроекти голосуватиме
весь зал – ми не проти. Якщо соціальні, економічні ініціативи «УДАРу» підтримають всі
450 депутатів майбутньої Ради – ми тільки за!» – заявив Кличко (Віталій Кличко:
Питання імпічменту має бути врегульоване законодавчо // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-pitannya-impichmentu-maye-buti-
vregulovane-zakonodavcho). – 2012. – 23.08).

***

Напередодні Дня незалежності лідер партії «УДАР» заявив, що результатом
нинішньої парламентської кампанії має стати відсторонення від нинішньоі партіі влади і її
сателітів, – «людей, яким Україна чужа й незрозуміла». Про це Віталій Кличко написав у
своєму блозі.

«Головна мета жовтневих парламентських виборів – відсторонення від влади ПР і
їхніх сателітів. Саме таку ціль я сформулював своїй політичній команді, саме на такий
переможний результат ми маємо працювати, щодня апелюючи до наших виборців, які є
набагато більш патріотичними, освіченими, професійними і моральними людьми, аніж
нинішня тимчасова влада. І в мене немає жодного сумніву в тому, що ми разом
відсторонимо ПР вже у жовтні», – заявив Кличко.

Політик застерігає, що виборча кампанія, яка буде жорсткою і безкомпромісною.
«Влада, яка свідомо напередодні найголовнішого державного свята пішла на провокацію і
розкол країни за мовною ознакою,  яка ставиться до України як до території з багатими
надрами і бюджету, який можна безкінечно «освоювати», не збирається йти від годівниці,
–  заявив лідер «УДАРу».  –  До влади прийшли люди,  яким Україна чужа й незрозуміла.
Вони ніколи не зможуть побудувати справді незалежну державу, але цілком здатні її
знищити. Україна для них – лише ресурс, засіб особистої наживи. І ми повинні захистити
Україну».

Водночас Кличко переконаний, що влада, яка боїться не тільки власних громадян, а
навіть котів з рекламних бордів,  у якої в спілкуванні з народом у неї немає інших
аргументів,  окрім сльозогінного газу та гумових кийків,  коли люди відверто глузують з
обіцяного «покращення», – приречена (Віталій Кличко: Головна мета парламентських
виборів – відсторонення ПР від влади і захист украінськоі незалежності // Партія
«Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovna-meta-
parlamentskih-viboriv-vidstoronennya-pr-vid-vladi-i-zahist-ukrainskoi-nezalezhnosti). – 2012.
– 23.08).

http://klichko.org/ua/news/news/mariya-matios-nova-verhovna-rada-obovyazkovo-povernetsya-do-movnogo-pitannya
http://klichko.org/ua/news/news/mariya-matios-nova-verhovna-rada-obovyazkovo-povernetsya-do-movnogo-pitannya
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-pitannya-impichmentu-maye-buti-vregulovane-zakonodavcho
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-pitannya-impichmentu-maye-buti-vregulovane-zakonodavcho
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovna-meta-parlamentskih-viboriv-vidstoronennya-pr-vid-vladi-i-zahist-ukrainskoi-nezalezhnosti
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-golovna-meta-parlamentskih-viboriv-vidstoronennya-pr-vid-vladi-i-zahist-ukrainskoi-nezalezhnosti
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***

Партія «УДАР» закликає колег з об’єднаної опозиції та ВО Свобода на рівні
юридичних служб партій сформувати робочу групу для напрацювання спільних
механізмів захисту результатів виборів. Про це заявив голова юридичного департаменту
«УДАРу», представник партії у ЦВК Валерій Карпунцов, коментуючи результати
жеребкування щодо представництва партії в окружних виборчих комісіях, згідно якого
«УДАР» не отримав жодного представника в ОВК.

Карпунцов наголосив: жеребкування по кандидатурах до окружних виборчих
комісій, яке відбулося 24 серпня, є частиною виборчої технології, закладеної владою у
законі про вибори. «На жаль, було прийнято закон, який суттєво звузив права опозиції під
час виборчої кампанії і подарував безмежну владу провладним та маріонеточним
партіям», – говорить Карпунцов.

За словами керівника юридичного департаменту «УДАРу», не піддається логічному
поясненню те, що в бюлетені для голосування є 22 партії, а в жеребкуванні приймала
участь 81 політична сила. «Це є наслідком того, що закон дозволив партіям, які висунули
хоча б одного кандидата-мажоритарника, бути суб’єктом виборчого процесу і формувати
виборчі комісії по всій Україні. 90 % партій, які прийняли и участь у жеребкуванні, є
технічними, невідомі українцям, і мають лише одну мету – забезпечити представництво
владі у виборчих комісіях».

«Те, що до складу окружних виборчих комісії не потрапили ані партія «УДАР», ані
ВО Свобода, які користуються підтримкою понад 20 % виборців, а натомість присутні
нікому не відомі партії, які фактично забезпечуватимуть представництво влади, є
свідченням спроб влади будь-якими способами чинити перепони молодим політичним
силам,  рейтинг яких зростає.  Тому ми закликаємо колег з об’єднаної опозиції та ВО
Свобода створити дієвий механізм захисту результатів виборів та протидії
фальсифікаціям», – наголосив головний юрист «УДАРу».

Водночас лідер партії «УДАР» Віталій Кличко, коментуючи результати
жеребкування до ОВК, зауважив, що за таких обставин значно збільшилася
відповідальність всієї опозиції за захист результатів вибору громадян.  «Ще задовго до
страту передвиборчої кампанії ми говорили колегам по опозиції про необхідність
створення спільного центру по захисту результатів виборів. Після процедури
жеребкування стало очевидним, що це питання актуальне як ніколи. Сподіваємося, що
колеги нас підтримають і усвідомлять свою відповідальність щодо захисту голосів усіх
громадян України, які підтримають на виборах опозиційні до діючої влади політичні
сили», – заявив політик («УДАР»: Опозиція має усвідомити свою спільну
відповідальність за захист результатів вибору громадян // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-opozitsiya-maye-usvidomiti-svoyu-spilnu-
vidpovidalnist-za-zahist-rezultativ-viboru-gromadyan). – 2012. – 26.08).

***

Об’єднання не мало право ветування кандидатів мажоритарників від об’єднаної
опозиції, але це не стало перепоною для співпраці.

Співпраця з об’єднаною опозицією не є єднанням, це є координування своїх дій один
з одним, про це сказав лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок під час візиту на
Полтавщину.

«Наші сьогоднішні партнери не є нам ідеологічно близькими, але ми для себе
визначили спільну мету:  боротьбу зі спільним опонентом та створення нової системи
влади в Україні.  Переговорний процес був не простий і ми не дійшли згоди щодо права
вета кандидатів мажоритарників від наших партнерів та нашими партнерами наших

http://klichko.org/ua/news/news/udar-opozitsiya-maye-usvidomiti-svoyu-spilnu-vidpovidalnist-za-zahist-rezultativ-viboru-gromadyan
http://klichko.org/ua/news/news/udar-opozitsiya-maye-usvidomiti-svoyu-spilnu-vidpovidalnist-za-zahist-rezultativ-viboru-gromadyan
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кандидатів. ВО «Свобода» відповідає за своїх 35 мажоритарників, а наші партнери ВО
«Батьківщина» за своїх», – зазначив лідер «Свободи».

Відповідаючи на запитання журналістів, політик розповів про те, як його політична
сила збирається боротись із бідністю:

«Необхідно зруйнувати прірву між багатими і бідними, а це можна зробити лише
формуванням середнього класу в Україні. Такий прошарок суспільства повинен складати
близько 60 % від працюючого населення, а ми сьогодні реально маємо близько 4–5 %. В
цей час в європейських країнах цей показник сягає 75 %. У нашій програмі передбачено
заходи для досягнення цієї мети. Серед них: відміна нині діючого Податкового кодексу та
створення нового, котрий буде працювати за прогресивною шкалою оподаткування, що
буде стимулювати розвиток середнього класу та вирішення питання зі стратегічними
підприємствами, котрі зараз приватизуються, а повинні бути у власності держави» (ВО
«Свобода» йде у Парламент щоб створити в Україні середній клас // Репортер
(http://reporter.pl.ua/novini/polityka/7864-vo-svoboda-jde-u-parlament-schob-stvoryty-v-
ukrayini-serednij-klas). – 2012. – 21.08).

***

Лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок,  відповідаючи на питання про можливість
його співпраці з партією «УДАР» Віталія Кличка у майбутньому парламенті, заявив, що
«в політиці ніколи не можна говорити «ніколи».

Під час прес-конференції у Львові він сказав, що «Свобода» розраховує отримати
більшість разом зі своїми партнерами з ВО «Батьківщина», щоб, відповідно, більшості не
було у Партії регіонів, комуністів та їх сателітів.

Стосовно партії «УДАР» Тягнибок сказав: «Мені дуже хочеться у Верховній Раді
підходити до Віталія Кличка, рекомендувати йому голосувати за, скажімо, закон про
люстрацію, закон про захист української мови, закон про визнання ОУН–УПА або не
голосувати за зміни до Конституції України про визначення формату виборів Президента
у парламенті, а не всенародно, і отримувати від нього ствердні відповіді».

Зараз же, за словами лідера «Свободи», аналізувати, хто як буде себе поводити в
майбутньому парламенті, є дуже складно, а з часом все стане на свої місця.

«Може, дехто, хто себе зараз називає опозицією, буквально через два місяці на всю
Україну покаже зовсім інше обличчя. А може і навпаки», – зазначив Тягнибок (Тягнибок
про співпрацю з Кличком: Ніколи не кажи «ніколи» // «Західна інформаційна
корпорація» (http://zik.ua/ua/news/2012/08/21/364871). – 2012. – 21.08).

***

Олег Тягнибок переконаний, що більшість так званих незалежних кандидатів
поповнить провладну більшість.

Всеукраїнське об’єднання «Свобода» отримає не менше 7–8 % партійної підтримки
на виборах до парламенту і разом із «Батьківщиною» сформує демократичну більшість у
новому парламенті. Про це заявив лідер «Свободи» Олег Тягнибок на зустрічі у Центрі
політичного прогнозування газети «Високий Замок».

О. Тягнибок також переконаний, що кандидати від демократичних сил переможуть у
всіх 12 округах Львівщини, у тому числі народними депутатами стануть чотири
представники від його політичної сили. Інший результат вважатиметься поразкою. На
запитання, як кандидат від «Свободи» виграватиме конкуренцію в одного зі своїх
заможних суперників, який нині «ощасливлює» виборців різними подачками, керманич
«Свободи» сказав, що його однопартієць зробить це «однією лівою». Мовляв, це
засвідчують зустрічі кандидата від «Свободи» з виборцями, які відбуваються при
переповнених залах.

http://zik.ua/ua/news/2012/08/21/364871
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Тягнибок також заявив, що кандидати без партійної прив’язки, які позиціонують
себе як самовисуванці, насправді такими не є, відразу після виборів вони стануть об’єктом
прискіпливої уваги влади. На адресу цих людей, в разі їхньої перемоги, спочатку надійде
вітання від губернатора,  потім –  запрошення «на чай»  до президента.  Ці депутати
отримають від влади заманливі пропозиції, від яких відмовитися буде тяжко. Якщо
опиратимуться –  на їхні фірми завітають гості з податкової.  Після цього самовисуванці
опиняться у провладній більшості.

За словами Тягнибока, із соратниками з об’єднаної опозиції у «Свободи» повне
взаєморозуміння, вони координують свої дії, разом контролюватимуть хід підрахунку
голосів, захищатимуть волевиявлення людей. Відповідаючи на запитання про те, що, крім
узгоджених кандидатів, у деяких округах зареєструвалися кандидати-»аматори» від
«Свободи» (зокрема Остап Канака – у Перемишлянському і Михайло Задорожний – у
Дрогобицькому округах),  Тягнибок сказав,  що санкції на це «Свобода»  їм не давала,
йдеться про особисті амбіції цих людей, яких, ймовірно, до цього кроку заохочувала
влада. Лідер «Свободи» назвав цих самовисуванців зрадниками та самозванцями,
пообіцяв, що їх виключать з партійних рядів, позбавлять депутатства в облраді. Водночас
не вважає, що присутність цих людей у бюлетені зашкодить узгодженим кандидатам. Щоб
зорієнтувати виборців, Тягнибок, як і лідери інших опозиційних партій, об’їдуть всі
округи і особисто представлять єдиних кандидатів від опозиції.

О. Тягнибок заперечив, що протегував свого молодшого брата Андрія кандидатом у
народні депутати по Старосамбірському округу – це вирішила сама партія, оцінивши його
плідну роботу у цьому регіоні як депутата облради. Тягнибок-старший заявив, що не буде
«збоченцем» і не збирається використовувати цей округ як «запасний аеродром» на
випадок невдачі «Свободи» на виборах за партійними списками. Бо це був би глум над
тамтешніми виборцями (Фаріон І. «У разі перемоги на виборах самовисуванцям надійде
від Президента запрошення «на чай»…» // Високий Замок
(http://www.wz.lviv.ua/articles/109061). – 2012. – 22.08).

***

«Минув 21 рік, як українська нація звільнилася від совєцького окупаційного режиму
і проголосила Незалежність. Це стало наслідком титанічних зусиль багатьох поколінь
українців, які заради нашої свободи боролися і жертвували своїм життям. Проте 21 рік
незалежності від імперії, що сконала, засвідчив – звільнення від пут зовнішньої окупації
недостатньо, аби нація здобула Свободу! Маємо розуміти, що справжня Незалежність
нації – це своя влада, своя власність і своя гідність на своїй, Богом даній, землі. Адже без
влади нація не має прав, без власності – засобів для самореалізації, а без гідності у нації
атрофується воля до життя і вона йде в небуття»,  –  заявив лідер Всеукраїнського
об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок 24 серпня 2012 р. після маршу, проведеного
Всеукраїнським об’єднанням «Свобода» спільно з іншими опозиційними партіями у Києві
з нагоди Дня Незалежности України.

«На 21-му році української Незалежності в державі і далі панує колишня совєцька
окупаційна адміністрація – компартійна номенклатура, кагебісти, «комсомольські вожді»,
які разом із кримінальниками складають основу олігархічної диктатури режиму
Януковича.  Увесь абсурд полягає в тому,  що офіційною політикою панівного режиму в
незалежній Україні є знавісніла українофобія, яку допомагають упроваджувати сателіти
олігархів – комуністи.

Загальнонаціональну власність українців безкарно грабують кримінально-олігархічні
клани. Під загрозою стратегічний ресурс нації – земля, яку олігархи планують
привласнити з 1 січня 2013 р.

Новітні яничари наступають на нашу гідність – нищать мову, забирають історичну
пам’ять, перекроюють історію за московськими лекалами, топчуть усе українське. Цей
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оскаженілий наступ українофобів переконує нас, що, на відміну від української нації,
нинішні можновладці так і не попрощалися з ганебним совєцьким минулим.

Кожен, хто зазіхає на наші національні цінності, нехай пам’ятає – наша рука не
здригнеться змінити ситуацію на користь українців!» – наголосив О. Тягнибок,
виступаючи біля пам’ятника Тарасові Шевченку (Олег Тягнибок: «Незалежність – це
влада, власність та гідність нації на своїй, Богом даній, землі» // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032107/). – 2012. – 25.08).

***

Створення в Україні індустріальних парків дозволить за 3–4 роки залучити в країну
багатомільярдні інвестиції та створити сотні тисяч робочих місць. Про це заявила лідер
партії «Україна – Вперед!» Наталія Королевська на брифінгу в Харкові за підсумками
презентації своєї книги «Нова економіка – нова країна».

На її думку, індустріальні парки – це реальний механізм створення робочих місць не
тільки у великих містах, але й у сільській місцевості. «Наш закон про індустріальні парки
вже прийнятий та за два тижні набуде чинності. Він дозволить за 3–4 роки залучити до
8 млрд дол. інвестицій та створити 300 тис. робочих місць. Відродивши науковий та
промисловий потенціал України, ми забезпечимо українських громадян
високооплачуваними робочими місцями. Це – одне з пріоритетних завдань нашого
проекту «Нова економіка – нова країна», – зазначила лідер партії «Україна – Вперед!».

Вона переконана, реалізація плану економічних перетворень, запропонованого
партією «Україна – Вперед!», дозволить за 5 років підвищити ВВП України на 80 % та
забезпечити людям середні зарплати 1000 євро і пенсії 500 євро. «У нас є команда, яка
зможе реалізувати цей план. Ми об’єднали молодих лідерів, успішних професіоналів, щоб
домогтися змін у країні та підвищити стандарти життя українських громадян», –
наголосила Н. Королівська (Наталія Королевська: Індустріальні парки – це реальний
механізм створення робочих місць // Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської
«Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ua/home/view-natalija-korolevs-ka-
industrial-ni-parky-tse-real-nyy-mekhanizm-stvorennja-robochykh-mists.html). – 2012. –
20.08).

***

Украинское авиастроение является локомотивом для построения новой,
высокотехнологической отечественной экономики, и задача государства – сохранить и
преумножить экономический потенциал страны. Об этом заявила лидер партии
«Украина – Вперед!» Наталия Королевская на брифинге в Запорожье по итогам
посещения отечественного производителя авиационных двигателей ГП «Запорожское
машиностроительное конструкторское бюро «Прогресс» имени академика А.Г. Ивченко.

«Авиастроение – один из локомотивов новой, высокотехнологической экономики. В
этой отрасли Украина занимает крепкие позиции в мире. Мы должны сохранить и
приумножить экономический потенциал страны. Нужна серьезная государственная
поддержка высокотехнологичных отраслей, тем более, что есть перспектива утраты
главного рынка – России, которая постепенно замещает импортную продукцию,
предпочитая создавать производственные мощности и рабочие места у себя в стране», –
отметила она.

По мнению Н. Королевской, для этого необходимо, во-первых, значительно
увеличить госфинансирование перспективных разработок, чтобы украинская техника
оставалась конкурентоспособной на мировом уровне. «Один доллар инвестиций в новую
модель двигателя, разрабатываемой сегодня на заводе, даст три доллара прибыли в
бюджет. Частные инвестиции придут на предприятие, только если бизнес убедится в

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032107/
http://ukraina-vpered.com/ua/home/view-natalija-korolevs-ka-industrial-ni-parky-tse-real-nyy-mekhanizm-stvorennja-robochykh-mists.html
http://ukraina-vpered.com/ua/home/view-natalija-korolevs-ka-industrial-ni-parky-tse-real-nyy-mekhanizm-stvorennja-robochykh-mists.html
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серьезности намерений государства поддерживать данную отрасль», – подчеркнула
политик.

Во-вторых, необходимо развивать внутренний рынок авиационной техники, для чего
следует стимулировать рынок внутренних авиаперевозок – создать соответствующую
инфраструктуру, строить аэропорты. «Государство должно предоставить нашим
гражданам возможность пользоваться доступным авиатранспортом, летать на самолетах
отечественного производства. Развивая научный и промышленный потенциал Украины,
мы обеспечим украинских граждан высокооплачиваемыми рабочими местами. Это –
приоритетная цель нашего проекта «Новая экономика – новая страна», – отметила
Н. Королевская (Наталия Королевская: Украина должна сохранить и приумножить
свой авиастроительный потенциал // Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської
«Україна – Вперед!» (http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-
ukrayna-dolzhna-sokhranyt-y-pryumnozhyt-svoy-avyastroytel-nyy-potentsyal.html). – 2012. –
21.08).

***

24  августа в День Независимости Украины лидер партии «Украина – Вперед!»
Наталия Королевская и легендарный футболист, второй номер в избирательном списке
партии Андрей Шевченко приняли участие в открытии «Студенческой республики» в
г. Евпатория.

Обращаясь к студентам, Н. Королевская отметила, что находиться здесь, среди
молодежи, в главный праздник страны – это очень символично. «Сегодня – 21 год
Независимости нашей страны. Вы – новое поколение независимых украинских граждан,
которые будут определять будущее Украины. Я призываю всех политиков прекратить
политическую войну и манипуляции, и объединиться с людьми. Мы должны вместе
построить сильную, процветающую, независимую, и по-настоящему самостоятельную
Украину», – сказала она.

Политик призвала молодых людей не бояться жизненных трудностей, смело идти
только вперед для достижения поставленных целей. «Из любого тумана есть выход.
Главное – идти вперед. И если цель кажется недостижимой – не меняйте цель, меняйте
обстоятельства. Верьте в себя и свою страну!» – подчеркнула Н. Королевская.

В свою очередь А. Шевченко отметил, именно благодаря Украине он получил
возможность играть в самых сильных футбольных клубах мира.  «Сейчас пришло время
вернуть долг стране.  Поэтому я вернулся,  чтобы заняться политикой.  Здесь,  на
Студреспублике, вы тоже занимаетесь политикой – вместе ставите цели и вместе идете к
ним. Когда я вижу вместе столько активных молодых людей с горящими глазами – верю,
у нашей страны есть будущее!» – подытожил обладатель «Золотого мяча» (В День
Независимости Украины Королевская и Шевченко призвали молодежь верить в себя и
свою страну // Офіційний сайт Партіі Наталії Королевської «Україна – Вперед!»
(http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-v-den-nezavysymosty-ukrayny-korolevskaja-y-
shevchenko-pryzvaly-molodezh-veryt-v-sebja-y-svoju-stranu.html). – 2012. – 24.08).

***

Украинская национальная ассамблея (УНА) во главе с ее лидером, 79-летним
Юрием Шухевичем (сыном главнокомандующего УПА Романа Шухевича), решила идти
в украинский парламент. Избирательный список зарегистрировала в последний момент,
сделав сюрприз коллегам из объединенной оппозиции.

«Изначально я хотел идти по «мажоритарке». Позже выяснилось, что по моему
Коломыйскому округу в Ивано-Франковской области собирается идти депутат Олесь
Доний. Я уступил место ему. Идея баллотироваться возникла не впервые. Мы уже

http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-ukrayna-dolzhna-sokhranyt-y-pryumnozhyt-svoy-avyastroytel-nyy-potentsyal.html
http://ukraina-vpered.com/ru/home/view-natalyja-korolevskaja-ukrayna-dolzhna-sokhranyt-y-pryumnozhyt-svoy-avyastroytel-nyy-potentsyal.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-v-den-nezavysymosty-ukrayny-korolevskaja-y-shevchenko-pryzvaly-molodezh-veryt-v-sebja-y-svoju-stranu.html
http://ukraina-vpered.com/ru/main-news/view-v-den-nezavysymosty-ukrayny-korolevskaja-y-shevchenko-pryzvaly-molodezh-veryt-v-sebja-y-svoju-stranu.html
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пробовали свои силы в 2006 г. Мы считаем, что Украина имеет свой путь. И он не в том,
чтобы войти в Евросоюз. ЕС распадается как в политическом, так и в экономическом
плане. Мы считаем, что Украине не нужно и НАТО. Мы не хотим, чтобы наших парней
убивали во время миротворческих операций. Нам нужно позаботиться как о внутренней,
так о внешней безопасности страны. Ведь тот, кто не кормит собственную армию, будет
кормить чужую», – сказал лидер УНА Ю. Шухевич.

Сын Романа Шухевича – известная в Украине личность. Заключенный советских
лагерей, он был в ссылке и там ослеп, но «не потерял политическую линию». Во всяком
случае, так говорят в УНА, сделавшей Шухевича своим знаменем. Боевой отряд УНА–
УНСО (Украинская народная самооборона) баллотироваться не может, потому что не
является партией.

«УНСО – общественная организация, мы с ней тесно сотрудничаем, но наши
политические планы и идеи немного отличаются», – сказал Ю. Шухевич.

В УНСО говорят,  что и не хотят идти на выборы.  «Это нечестная игра.  Мы будем
действовать в другом направлении. А вот УНА на выборах, несомненно, будем всячески
поддерживать. Я верю в то, что они пройдут в парламент», – сказал глава столичной
УНСО Игорь Мазур.

Политологи уверены в проигрыше Украинской национальной ассамблеи и видят в ее
намерении баллотироваться другие мотивы. «В том, что УНА не пройдет в парламент, нет
сомнений. Она заявила о себе очень поздно. Ни одна компания, которая проводит
социологические исследования, даже не включала ее в свою статистику. По большому
счету, для националистов важна не победа, а участие. На выборах они отберут голоса у
объединенной оппозиции не для того чтобы самим пройти в Верховную Раду, а чтобы
испортить рейтинги другим», – заявил политолог Михаил Погребинский (Зеленюк К.
Правые отбирают голоса объединенной оппозиции // Известия в Украине
(http://www.izvestia.com.ua/ru/article/39030). – 2012. – 22.08).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Алексей Плотников сообщил, что Соглашение о зоне свободной торговли со странами
СНГ не противоречит евроинтеграции Украины.

«Безусловно, цивилизационный выбор Украины – европейский. Ведь мы –
европейская страна, и не только территориально», – отметил политик.

А. Плотников также подчеркнул, что зона свободной торговли с ЕС – инструмент
облегчения торговых отношений. «Это очень выгодное дело с точки зрения активизации
экономических отношений Украины с другими государствами», – убежден он.

Отвечая на вопрос о реакции ЕС на то, что Украина подписала Соглашение о зоне
свободной торговли со странами СНГ, депутат сказал, что ни один европейский политик
не озвучивал своего недовольства данным фактом.  «Это абсолютно нормально,  когда
государство ищет рынки сбыта там, где можно осуществлять экономическую активность.
И то, что мы сотрудничаем с теми странами, с которыми можно улучшить экономические
отношения,  – положительно.  Я приветствую то,  что у нас произошло по странам СНГ,  и
надеюсь, что так будет и с другими странами. Это то, что идет на пользу национальным
интересам государства», – уверен парламентарий.

По словам А. Плотникова, власть нашла реальные источники для финансирования
социальных инициатив Президента, поэтому все заявления оппозиции о невозможности
реализации этих инициатив – лишь пустые слова. «У нас утвержден дефицит бюджета,
который не превышает 2,5 % от ВВП», – добавил он.
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«Я сторонник того,  чтобы у нас активизировалась экономическая жизнь.  Чтобы
Украина за счет этого имела возможности и для повышения стандартов, и для интеграции
в Европу. Но если есть возможность оживить ситуацию с любой страной, заключив
соглашение о зоне свободной торговли,  я не вижу в этом что-то чрезвычайное.  Зона
свободной торговли со странами СНГ не является противоречием зоне свободной
торговли с Евросоюзом», – заявил депутат.

Он также добавил, что Украина стремится к европейским ценностям. «Давайте
работать сейчас, давайте развивать экономику, оживлять национальное развитие. Мы
идем в Европу, это – наша цель», – резюмировал А. Плотников (Алексей Плотников:
Соглашение о зоне свободной торговли со странами СНГ не противоречит
евроинтеграции Украины // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50320413c4ca42ee40000046). – 2012. – 20.08).

***

Судебный иск Арсения Яценюка против Президента Украины – политическая акция,
которая лишена какой-либо правовой составляющей и базируется на желании лишний раз
пропиариться в масс-медиа. Об этом заявил регионал Владимир Олейник.

«Правоведам известно, что иск Яценюка не имеет ничего общего с правом. Однако
это удачная попытка имитировать борьбу с властью и лишний раз пропиариться в СМИ»,
– отметил парламентарий.

Регионал считает, что у представителей оппозиции наступил кризис политического
«жанра».

«Им необходимо идти к людям и отчитываться о работе,  проделанной в то время,
когда они были у власти,  вносить предложения и идеи по повышению производства,
пенсий и заработных плат, то есть всего того, чего они никогда не делали. И для того,
чтобы отвлечь избирателя от своей беспомощности, они пытаются организовать некую
борьбу», – добавил он.

Комментируя заявления оппозиции относительно возможного иска в европейские
судебные инстанции, он отметил, что Европейский суд оценивает лишь соблюдение
стандартов прав и свобод граждан при обращении в судебные инстанции, но не дает
ответа на то, правомерны ли они, или не правомерны. «Такие манипуляции и правовое
шулерство не имеют ничего общего с законом и Конституцией. Это свидетельствует о
кризисе идей в лагере оппозиции и ее банкротстве», – заявил Олейник.

«Очевидно, Арсению Яценюку просто не с чем идти к избирателям, которые, кстати,
спрашивают, почему во время его председательства в Нацбанке обвалились кредитные
союзы? Почему людей обобрали до нитки? Они интересуются, почему во времена
оранжевых доллар прыгнул в стоимости с 4 до 8 грн, и, взяв кредиты, граждане Украины
до сих пор не могут рассчитаться с долгами», – резюмировал регионал (Партия регионов
пытается прилепить к Яценюку кличку «шулер» // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/89364.html). – 2012. – 20.08).

***

Английский язык может получить статус регионального в Киеве в «качестве
эксперимента». С таким заявлением выступил депутат Верховной Рады от правящей
Партии регионов Владислав Лукьянов.

«Я поддержу.  Это будет очень положительно для нашего движения в Евросоюз»,  –
подчеркнул парламентарий. По словам Лукьянова, «если мы желаем нашим детям
предоставить преимущество в знании нескольких иностранных языков, мы должны это
делать, чтобы наши дети были конкурентоспособны» (В ПР готовы сделать английский
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язык региональным в Киеве // Еженедельник «Киевский ТелеграфЪ»
(http://www.telegrafua.com/news/261299/). – 2012. – 21.08).

***

Кабинет Министров нарабатывает конкретные шаги для защиты, распространения и
развития украинского языка. Об этом сообщил народный депутат Украины, член
парламентской фракции Партии регионов Владислав Лукьянов.

«В течение последних двадцати лет, в том числе и последних пяти, за время
руководства предыдущей команды,  в Украине для развития и поддержки украинского
языка не было сделано ничего», – отметил депутат и сообщил, что сегодня команда
Партии регионов и Кабинет Министров готовят программу развития украинского языка.

«Мы должны разработать программу развития украинского языка,  потому что,  к
сожалению, наши предшественники для его поддержания не сделали ничего. И поэтому
действующее правительство разрабатывает законодательство для защиты и
распространения именно украинского языка», – цитирует В. Лукьянова пресс-служба ПР.

В то же время, как утверждает политик, идя в направлении Европейского Союза,
Украина должна руководствоваться нормами языкового законодательства, которое
распространено прежде всего в странах ЕС.

«Мы имеем факт, который даже не нужно доказывать: часть граждан Украины,
родившихся на этой земле, считают родным языком русский. И если определенные
конфликтные ситуации и напряжение в отношениях (с русскоязычными) не освещались в
СМИ, то это не значит, что эти люди не чувствовали никаких неудобств», – сообщил
В. Лукьянов.

«Если мы не уважаем русский или какой-то другой язык, тогда получаем обратную
реакцию. И поэтому, признав право людей общаться на родном языке, мы усилили статус
именно украинского языка», – резюмировал парламентарий (Наши предшественники
для поддержания украинского языка не сделали ничего, – Лукьянов // КИД
(http://www.zadonbass.org/news/all/message_54676). – 2012. – 21.08).

***

Депутаты Европейского парламента в рамках работы Парламентского клуба друзей
«Украина – ЕС» в Крыму выразили заинтересованность в том, чтобы Соглашение об
ассоциации между ЕС и Украиной, предусматривающее упрощение визового режима и
создание зоны свободной торговли, было подписано.

Об этом сообщила народный депутат Украины, член парламентской фракции
Партии регионов Елена Бондаренко, принимавшая участие в работе клуба.

Народный депутат отметила, что в рамках сессий клуба прошло обсуждение
законодательных аспектов отношений между ЕС и Украиной, и, в частности,
избирательного процесса. Также были рассмотрены перспективы заключения соглашения
об ассоциации.

«Мы почувствовали по настроениям депутатов, которые представляли Европейский
парламент, что, несмотря на заявления некоторых европейских политиков, все, кто
присутствовали на рабочих сессиях, явно выражали свою заинтересованность, чтобы,
несмотря на различные проблемы, которые существуют в Украине, заключить и
ратифицировать данное соглашение», – сказала Е. Бондаренко.

Также она сообщила, что европарламентарии очень внимательно наблюдают за
избирательным процессом в нашей стране и готовы предоставить международных
наблюдателей для получения объективной информации о выборах в Украине. «Они
готовы предоставить большое количество международных наблюдателей, которые будут
отслеживать избирательный процесс в Украине, дабы ни одна из сторон не смогла
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субъективно повлиять на точку зрения европейцев в отношении того, был ли
избирательный процесс честным и конкурентным, или наоборот», – подчеркнула политик.

В работе клуба приняли участие 4 депутата: 2 – от парламентского большинства и 2
– от оппозиции. С украинской стороны модерировал заседание клуба политолог
Константин Бондаренко (Депутаты Европарламента заинтересованы в Соглашении об
ассоциации ЕС – Украина, – Бондаренко // КИД
(http://www.zadonbass.org/news/all/message_54677). – 2012. – 21.08).

***

Наиболее заинтересованной стороной в том, чтобы грядущие парламентские выборы
были признаны демократичными, является именно украинская власть. Об этом сказал
народный депутат Украины, член фракции Партии регионов в Верховной Раде
Максим Луцкий, комментируя заявления депутата Европарламента Элмара Брока
относительно итогов предстоящих парламентских выборов в Украине.

По его словам, высказывания Элмара Брока относительно якобы недемократичности
выборов в Украине является субъективным мнением отдельно взятого политика.

«Я с уважением отношусь к его точке зрения. Но я бы все-таки подходил
объективно. Что значит – выборы будут признаны как недемократические? Это его личная
оценка», – отметил парламентарий.

Депутат сообщил, что во избежание спекуляций относительно легитимности
грядущих выборов власть решилась на закупку видеооборудования, которое будет
установлено на всех избирательных участках.

«Видеокамеры будут установлены как раз для того, чтобы все международные
наблюдатели могли убедиться в том, что процедура голосования является честной», –
подчеркнул М. Луцкий.

Он также заверил, что именно украинская власть наиболее заинтересована в том,
чтобы выборы в стране были признанны демократичными и прозрачными (Максим
Луцкий: В признании парламентских выборов демократичными наиболее
заинтересована именно украинская власть // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50349539c4ca42ee400000cc). – 2012. – 22.08).

***

Чтобы европейский выбор был не только частью нашей государственной политики,
изложенной на бумаге, необходимо, чтобы он стал частью нашей жизни. Об этом заявил
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, представитель
Президента Украины в Верховной Раде Юрий Мирошниченко.

«Украинское общество должно объединиться ради единой цели. И эта цель – сделать
европейский выбор Украины не только частью нашей государственной политики,
изложенной на бумаге, но и частью нашей жизни. Вот тогда можно будет считать, что мы
действительно являемся демократической европейской страной», – сказал он.

Парламентарий подчеркнул, что именно поэтому глава государства делает акцент на
улучшении уровня жизни граждан в соответствии с европейскими стандартами. «С этой
целью Президент и инициировал внедрение реформ. Поэтому в наш адрес звучат
комментарии по поводу его социальных инициатив. Мы слышим слова благодарности от
многих людей, а особенно – от представителей тех категорий населения, которые больше
остальных пострадали от кризиса и которым, кроме как на государство, не на кого
рассчитывать», – отметил народный депутат.

Ю. Мирошниченко подчеркнул, что Партия регионов в своей деятельности
ориентируется на европейские стандарты, которые будут способствовать
реформированию Украины, закреплению демократических ценностей и развитию
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гражданского общества (Юрий Мирошниченко: Европейский выбор Украины должен
стать частью нашей жизни // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5034afc1c4ca42ee400000d2). – 2012. – 22.08).

***

Судебный иск против Президента Украины следует рассматривать как
технологическую подготовку оппозиции к парламентским выборам и ее саморекламу. Об
этом сообщил народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов
Григорий Смитюх.

«В нашей стране, к сожалению, выборы проходят достаточно часто. Зато каких-либо
аргументов у наших оппонентов на сегодняшний день нет», – констатировал
парламентарий.

По его убеждению, любые претензии и замечания оппозиции должны базироваться
на конкретных фактах, вместе с тем исковое заявление оппозиции против главы
государства написано таким образом, что суд может его даже не рассматривать.

«По сути, исковое заявление не имеет достаточно оснований для того, чтобы суд его
даже рассмотрел. Я не согласен ни с одним из пунктов, указанных в иске оппозиции
против Президента», – сообщил Г. Смитюх.

«Так сложилось в последние годы, что часть общества постоянно кем-то недовольна.
Был Кравчук – недовольны. Как следствие – досрочные выборы. Был Кучма – опальные
события, тоже недовольны. Кстати, когда Ющенко незаконным образом разогнал
Верховную Раду, тогда почему-то мои коллеги из оппозиции не ставили вопрос об
импичменте», – вспомнил политик.

Он отметил, что накануне выборов оппозиция предлагает обществу лишь
политические лозунги. «Наши оппоненты не говорят о стране. Им нечего сказать, потому
что они уже были при власти», – отметил народный депутат (Григорий Смитюх: Любые
претензии и замечания оппозиции должны базироваться на конкретных фактах //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5034a83ec4ca42ee400000cd). – 2012. – 22.08).

***

Заявляя о недемократичности грядущих парламентских выборов в Украине,
европейские политики выражают одиночные мнения украинских оппозиционеров. Об
этом заявил народный депутат, первый заместитель председателя парламентской
фракции Партии регионов Михаил Чечетов.

«Для оппозиции имидж страны –  это ничто,  а для нас (Партии регионов.  –  Ред.)
имидж – это все. Мы не разделяем ее позицию. Оппозиционеры ездили на Запад,
становились на колени там», – отметил М. Чечетов.

По его мнению, именно из-за представителей объединенной оппозиции украинские
спортсмены на Олимпиаде-2012 в Лондоне лишились четырех медалей.

Также парламентарий сказал, что его «бесит, когда западные политики говорят, что
выборы в Украине будут недемократичными». Он считает, что такие политики выражают
одиночные мнения украинских оппозиционеров.

Политик также заверил, что власть закупила веб-камеры, чтобы контролировать
нарушения оппозиции на парламентских выборах.

«Мы закупили веб-камеры, чтобы не дать сфальсифицировать выборы, особенно в
Западной Украине. Ведь все знают, какие там оппозиция устраивала карусели с
голосованием», – подчеркнул он.

«Оппозиция с треском проиграет выборы, ведь они понабирали тушек в свои списки,
а достойных кандидатов даже не включили в списки. Мне жалко Дония (Олесь Доний),
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Грымчака (Юрий Грымчак), которые были бы достойными соперниками. Нужно, чтобы
оппозиция почистила свои списки и поставила нормальных кандидатов, чтобы оппозиция
стала достойным соперником», – подытожил М. Чечетов (Михаил Чечетов: Оппозиция с
треском проиграет выборы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5034ef6fc4ca42ee40000101). – 2012. – 22.08).

***

Ни одна из областей не принимала решение о предоставлении русскому языку
статуса регионального, заявил нардеп от фракции ПР Вадим Колесниченко, который
является соавтором скандального языкового закона.

«Решение об определении статуса языка ни один орган местного самоуправления не
вправе принимать. Это право государства. Местные органы самоуправления, местные
органы власти имеют право проинформировать население, дать поручение местным
органам самоуправления подготовить программу по реализации закона», – заявил
Колесниченко.

Он посоветовал внимательнее присмотреться к решениям областных советов, чтобы
убедиться – они только информируют население, что на их территории определенный
процент населения владеет русским языком.

«В них говорится о необходимости подготовить программу, решить вопрос
финансирования, распределение его между группами и классами в садиках, школах после
официального сбора заявлений родителей о языке обучения ребенка», – подчеркнул
регионал (Местные советы только информируют о распространении – Колесниченко
// ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР (http://expert.org.ua/?st=3&id=101289). – 2012. – 23.08).

***

Народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Максим Луцкий убежден, что высокообразованная молодежь – залог счастливого
будущего нашей страны.

«Мы ставим перед собой амбициозные задачи и стараемся их выполнять. Для нас
приоритетным вопросом является воспитание и обучение подрастающей молодежи», –
отметил политик.

По словам М. Луцкого, поручение Президента Украины Виктора Януковича
относительно 100 % обеспечения детей дошкольным образованием уже выполнено на
92 %.

«За 2,5 года открыто более 800 дошкольных учебных заведений. Мы ликвидируем
понятие очереди в детский сад. Также в этом году началась масштабная реконструкция и
строительство общеобразовательных школ. Построено 40 новых и современных школ. Мы
возродили программу «Школьный автобус», которая при наших предшественниках
существовала только на бумаге», – подчеркнул депутат.

М. Луцкий также отметил, что государственный заказ в вузы будет лишь
увеличиваться. «Другое дело – изменить философию государственного заказа: чтобы
наши выпускники не пополняли ряды безработных.  И уже в этом году на 23  %  мы
увеличили государственный заказ для IT-специалистов. Мы заботимся о том, чтобы
украинский студент совершенно спокойно чувствовал себя в любой стране мира с
украинским дипломом. Эта проблема будет решена благодаря принятию новой редакции
закона о высшем образовании», – сообщил он.

«Я горжусь тем, что я – украинец, что я живу в этой стране. Мы должны сплотиться
ради счастливого будущего нашей страны. Мы должны осознать, что только
высокообразованный молодой человек – залог (Максим Луцкий: Высокообразованная
молодежь – залог счастливого будущего Украины // Официальный сайт Партии
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регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/50375ff4c4ca42ee40000184). – 2012. –
24.08).

***

Сделать Украину процветающим государством под силу молодому поколению. Об
этом заявил народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов,
председатель Всеукраинской молодежной общественной организации «Молодые
регионы» Андрей Пинчук на митинге по случаю Дня Независимости Украины. По его
словам, сегодня государству исполняется 21 год, и это означает, что в новой Украине уже
выросло молодое поколение настоящих патриотов.

«За то время, когда наше государство получило независимость, выросло молодое
поколение талантливых, амбициозных, патриотичных людей. И я уверен, что наш труд,
наши таланты должны быть направлены на процветание Украины», – сказал он.

А. Пинчук напомнил, что для воплощения амбиций молодежи был создан
Президентский резерв.

«Именно для этого был создан Президентский кадровый резерв,  чтобы молодые
люди могли себя реализовать в Украине, чтобы это была процветающая, действительно
европейская страна с высоким потенциалом», – отметил он.

«Я уверен, что наше поколение сделает Украину лучше», – подытожил депутат
(Андрей Пинчук: Молодое поколение сделает Украину лучше // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/news/503763fec4ca42ee40000188). –
2012. – 24.08).

***

В Украине нужно разрешить двойное гражданство. Это значительно упростит жизнь
тем гражданам нашей страны, которые долгое время живут за ее пределами, да и просто
тем, кто хочет посещать родственников, живущих за рубежом. Такое заявление сделал
народный депутат Украины от КПУ Александр Голуб, отметив, что в первую очередь,
конечно, речь идет о возможности второго гражданства стран СНГ. Ведь именно там
живет наибольшее количество украинцев. И это положительно повлияет на отношения
Украины с братскими странами.

«Предвидеть реакцию украинских горе-евроинтеграторов и националистов на это
можно уже сейчас, – отметил А. Голуб. – Наверняка устроят истерику, будут кричать об
идеологической диверсии, о том, что это «удар в спину молодой украинской демократии»,
который «угрожает интересам страны» и так далее. Что уж там говорить об их реакции,
если предложить ввести двойное гражданство в Украине…».

Однако, как заметил парламентарий, именно в том и состоит особый цинизм
украинских буржуазных законодателей, что чуть ли не каждый второй из них имеет
второе гражданство, а-то и несколько: «Хрестоматийный пример – экс-премьер
Лазаренко, которого поймали с панамским паспортом в кармане, – напомнил А. Голуб. –
Особый цинизм буржуазных политиков заключается в том, что они говорят о «пользе» и
«вреде» государству,  но сами используют эти понятия только в своих корыстных целях.
Они не интересы народа защищают в Верховной Раде, а свои интересы и своих олигархов.
Народу не нужны такие «защитники» и я верю, что на парламентских выборах украинцы
сами заявят об этом» (Александр Голуб: Двойное гражданство упростит жизнь тем
украинцам, которые подолгу живут за границе // Компартія України –
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-dvojnoe-grazhdanstvo-uprostit-
zhizn-tem-ukraincam-kotorye-podolgu-zhivut-za-granicej/). – 2012. – 20.08).

http://www.partyofregions.org.ua/news/50375ff4c4ca42ee40000184
http://www.partyofregions.org.ua/news/503763fec4ca42ee40000188
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***

Только Компартия принципиально и последовательно голосует за социально
значимые законопроекты, независимо от того, кто их предложил Верховной Раде. В то
время как Партия регионов лишь пропихивает большинством свои антинародные проекты
и горе-«реформы», а так называемая «оппозиция» не голосует вообще.

Такое заявление сделал народный депутат фракции КПУ Сергей Гордиенко,
комментируя инициативу «оппозиции» ввести уголовную ответственность для народных
депутатов за голосование чужой карточкой.

«Очень интересная позиция – «оппозиционеры» идут на выборы с обширной
рекламой введения уголовной ответственности за неличное голосование, но в это же
время говорят,  что этой ответственности можно и избежать,  –  отметил С.  Гордиенко.  –
Очень принципиальная позиция, я бы даже сказал… Лучше бы так называемые
«оппозиционеры» пообещали хотя бы изредка голосовать, хоть как-то начать выполнение
своих прямых обязанностей».

И действительно, почти всю последнюю сессии депутаты-»оппозиционеры»
отсутствовали на своем главном рабочем месте, предпочитая прямым обязанностям
митинговать в зале суда или под правительственными стенами. А когда «оппозиционеры»
таки добиралась до сессионного зала, то доходило до совершенного абсурда: например,
весь БЮТ отказывался голосовать за свой же законопроект.

«В общем, ожидать от «оппозиции» работы не приходится, – констатировал депутат-
коммунист С.  Гордиенко.  –  Для них имидж намного важнее,  чем работа на украинский
народ» (Сергей Гордиенко: Для «оппозиционеров» важен имидж, а не работа на
украинский народ // Компартія України (http://www.kpu.ua/sergej-gordienko-dlya-
oppozicionerov-vazhen-imidzh-a-ne-rabota-na-ukrainskij-narod/). – 2012. – 21.08).

***

Украинский язык нужно развивать и защищать. За последние двадцать лет он
превратился в суржик, загрязненный «говирками», в основном западной. И в первую
очередь его нужно защищать от этих «профессиональных украинцев», поэтов-
«гимнярив», которые толком и не знают литературного украинского языка. А потому
только калечат его своей «культурной» деятельностью.

Такое заявление сделал народный депутат Украины от КПУ Александр Голуб.
«На днях «регионал» Владислав Лукьянов рассказал, что готов поддержать

инициативу о предоставлении в Киеве статуса регионального английскому языку, якобы
«в качестве эксперимента».

«Предложение господина Лукьянова лишь наглядно показывает, что в партии власти
совершенно не интересуются своими же законопроектами и понятия не имеют, о чем они,
– констатировал народный депутат Украины Александр Голуб. – Если бы Лукьянов
интересовался вопросом защиты языковых прав граждан, он бы знал, что статус
регионального могут получить только те языки, защищать которые Украина обязалась
перед Советом Европы. Перечень этих языков есть и в законе о ратификации европейской
хартии и, собственно, в законе «Об основах государственной языковой политики». Томить
Лукьянова не буду, скажу сразу – там нет английского языка».

А. Голуб подчеркнул, что вместо того, чтобы заниматься пустым предвыборным
популизмом,  буржуазной власти стоило бы начать всерьез выполнять свой же языковой
закон, а так же заняться защитой украинского языка.

Коммунисты в очередной раз настаивают на том, чтобы власть занялась
выполнением языкового закона и защитой языковых прав граждан. В первую очередь,
речь идет о создании программ по развитию языков нацменьшинств и внесении
изменений в местные бюджеты, позволяющих эти программы выполнять (А.  Голуб:  В
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партии власти не знают содержания своего же языкового закона // Еженедельник
«2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210255). – 2012. – 21.08).

***

Народный депутат Украины от КПУ Евгений Царьков возмущен ситуацией,
когда на скоростные поезда «Хюндай», купленные, по сути, за государственные средства,
украинцы не могут приобрести билеты по льготному тарифу.

«Это (покупка поездов. – Ред.) было выгодно для отмывания денег: с одной стороны
отмыли деньги на закупку поездов, на освоение, на создание новых категорий. С другой, у
меня были жалобы,  когда людям –  льготникам,  пенсионерам,  военным,  инвалидам и
другим гражданам, пользующимся льготами, отказывали продать билет по льготной цене
на скоростной поезд,  мотивируя это тем,  что это коммерческий проект и никакого
отношения к льготам он не имеет. Я уверен, что этот отказ сродни: скушает это народ или
не скушает?» – говорит Е. Царьков.

Также,  коммунист уверен,  что людям уже все равно,  будут ли ездить по нашим
дорогам крюковские или луганские вагоны или они будут корейскими. Но ситуация, когда
отечественному производителю предпочитается импортный, недопустима.

«Государство теряет контроль над государственной структурой железной дороги
«Укрзалізниці»  и,  соответственно,  самое главное,  чтобы эти деньги шли на
государственные предприятия, тогда вопросов нет. А если это – частная структура, то я
считаю, что это несправедливо. Должен быть тендер, и государство должно выделять
деньги, где есть государственный сектор экономики. Где можно поднять зарплаты, где
можно создать новые рабочие места, тогда это будет справедливо», – подытожил
коммунист (Евгений Царьков: Купленные за государственные деньги «Хюндаи»
частной собственностью быть не могут // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-kuplennye-za-gosudarstvennye-dengi-xyundai-chastnoj-
sobstvennostyu-byt-ne-mogut/). – 2012. – 21.08).

***

Нужно немедленно прекратить губительную для страны тотальную приватизацию. И
связанные с ней мошеннические схемы, когда власть реконструирует объект за деньги
налогоплательщиков, и отдает его в частные руки.

Такое заявление сделал народный депутат фракции КПУ Спиридон Килинкаров,
комментируя новость о том,  что Кабмин выделил 150  млн грн на техническое
переоснащение государственного предприятия «Луганскуголь».

«Новость о переоснащении «Луганскугля» за государственный счет напоминает
опыт Северодонецкой ТЭЦ, которую должны реконструировать совместно с госбанком
развития КНР, а потом… приватизировать, – продолжил народный депутат Украины
С. Килинкаров. – Китайский кредит, понятное дело, оплачивать будет не будущий
собственник ТЭЦ, а государство из бюджета. Фактически, это ремонт частного
предприятия за народные деньги».

Как отметил парламентарий, для украинской власти это, похоже, норма – сначала за
счет налогоплательщиков реконструировать предприятие, а потом отдавать его крупному
бизнесу, который будет наживаться на его работе.

Коммунисты категорически против подобных мошеннических схем и, что самое
главное, принципиально против приватизации объектов базовых отраслей: «В
особенности речь идет о разработке недр, которые по Конституции Украины принадлежат
всему украинскому народу, а потому не могут продаваться кучке олигархов, – подчеркнул
С. Килинкаров. – Так что не может быть и речи о приватизации угледобывающих
предприятий, и ни о какой другой форме собственности, кроме государственной».

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210255
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Парламентарий напомнил, что прекращение тотальной приватизации и переход на
масштабную национализацию всех крупнейших и стратегически важных предприятий и
монополий, является одним им первых пунктов Антикризисной программы КПУ: «Одна
только эта мера позволит залатать немало дыр в государственном бюджете, – объяснил
С. Килинкаров. – Еще один важный шаг, прописанный в Антикризисной программе
Компартии – введение налогов на богатство, сверхприбыли и оффшорные операции. Пора
«потрясти» олигархов, вернуть народу его деньги, его промышленную мощь, его страну»
(Спиридон Килинкаров: Надо прекратить практику, когда частные предприятия
ремонтируются за народные деньги // Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-
kilinkarov-nado-prekratit-praktiku-kogda-chastnye-predpriyatiya-remontiruyutsya-za-
narodnye-dengi/). – 2012. – 24.08).

***

Кандидат в народные депутаты от Партии регионов Олег Зарубинский (член
парламентской фракции Народной партии) убежден, что настоящая независимость –
это возможность самостоятельно определять экономическую и социальную политику
своего государства.

«На сегодняшний день вопрос демократии становятся все важнее. Ведь, к
сожалению, всегда существовало немало лентяев и бездельников, для которых общие
фразы о демократии на самом деле лишь маскировали их неспособность к конкретным
делам. Многие пытаются откреститься от принципа демократии, а именно от
ответственности тех, кого избрали, перед теми, кто выбирал», – отметил политик.

О. Зарубинский убежден, что именно ответственность и отчетность за то, что
сделано, должны быть мерилом демократичности и эффективности и тех, кто длительный
срок был у власти, и тех, кто у власти сегодня.

«Не секрет, что в каждом обществе есть две категории людей, противоположных по
духу.  Первые –  это те,  у кого есть талант и умение создавать и строить.  И вторая
категория – корифеи в разрушении, которые уничтожают все то, что другие создают.
Результатом деятельности первых являются тысячи новых автодорог и современные
транспортные развязки, новые взлетные полосы и аэропорты, новые стадионы и
гостиницы, новые школы и медицинские учреждения. А вот на счету второй категории –
сплошные кризисы, моратории на повышение пенсий и замораживание заработных плат.
И все это на фоне непрерывной междоусобной грызни», – сказал кандидат в народные
депутаты от ПР.

«Выбор между этими двумя категориями очевиден, и именно от этого выбора
зависит в значительной мере реализация главного права человека на достойную жизнь,
право жить и творить в независимом государстве. Ведь настоящая независимость – это
возможность самостоятельно определять экономическую и социальную политику своего
государства», – подчеркнул он (Олег Зарубинский: Настоящая независимость – это
возможность самостоятельно определять экономическую и социальную политику
своего государства // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50377c55c4ca42ee40000198). – 2012. – 24.08).

***

Есть процессы, связанные с образованием, культурой, воспитанием и т.д., которые
действительно занимают много времени. Но рассказывать, что кому-то нужно 200 лет,
чтобы навести порядок, побороть коррупцию, понять, что выборы должны быть
честными, а мужчины и женщины должны иметь равные права, не стоит. Об этом заявил
народный депутат Анатолий Гриценко.

Он призвал учиться на чужих ошибках и опыте.

http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-nado-prekratit-praktiku-kogda-chastnye-predpriyatiya-remontiruyutsya-za-narodnye-dengi/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-nado-prekratit-praktiku-kogda-chastnye-predpriyatiya-remontiruyutsya-za-narodnye-dengi/
http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-nado-prekratit-praktiku-kogda-chastnye-predpriyatiya-remontiruyutsya-za-narodnye-dengi/
http://www.partyofregions.org.ua/news/50377c55c4ca42ee40000198
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«Посмотрите на свежий пример Михаила Саакашвили. Они ждали 200 лет, чтобы
вычистить милицию, таможню, БТИ и остальные институты, которые мордуют людей, от
коррупции? Нет, они сделали это за 2 года. И теперь 95 % граждан Грузии доверяют
полиции. Это сделано сейчас, на наших глазах», – отметил Гриценко.

По его словам, за два года там приняли нормальный Налоговый кодекс, и сейчас
украинские предприниматели едут вкладывать деньги в Грузию, потому что в Украине
они не могут работать из-за огромных налогов, коррупции и давления со стороны
контролирующих органов.

«Байки про то, что надо долго ждать лучшей жизни, наша власть рассказывает
постоянно. Вспомните только коммунистический лозунг «следующее поколение
советских людей будет жить лучше». А почему же не нынешнее? Следующее поколение –
это еще 20 лет. Сменится несколько Президентов, составов парламента и все они будут
безответственно говорить о лучшей жизни для следующего поколения? Люди сейчас
должны жить достойно», – заявил Гриценко.

Он подчеркнул, что человек не может ждать, пока завершится режим Кучмы,
Ющенко или Януковича, потому что его жизнь заканчивается.

«Именно поэтому власть должна быть ответственной и прозрачной», – резюмировал
Гриценко (Гриценко: люди должны жить достойно сейчас, а не через 20 лет //
Главное обозрение (http://glavnoe.ua/news/n106860). – 2012. – 18.08).

***

Член БЮТ не исключает, что началась чистка избирательных списков. Снятие с
регистрации экс-первого заместителя председателя СБУ Владимира Сацюка кандидатом в
депутаты по округу 62 в Житомире можно рассматривать как избирательное правосудие.

Об этом заявил заместитель главы фракции «БЮТ–Батькивщина» в Верховной
Раде Сергей Соболев.

«Если снятие с регистрации касается только Сацюка, то это можно рассматривать
как избирательное правосудие. Но если это началась зачистка список от тех кандидатов,
которые не проживали в Украине последние пять лет, то я понимаю. Но таких кандидатов
много. Все знают, что Шевченко (Андрей Шевчернко, футболист, кандидат от партии
«Украина –  Вперед!»  –  Ред.)  не жил пять лет в Украине.  Но тогда нужно подключать
Таможенную службу, чтобы она проверяла по отметках в паспортах срок проживания всех
кандидатов в Украине», – отметил Соболев.

Кроме того, нардеп считает неправомерным решение апелляционного суда
относительно членов ЦИКа Андрея Магеры и Валерия Шелудько.

«Решение принимали не члены комиссии, а вся комиссия. И, в таком случае, меры
нужно принимать относительно всех членов ЦИКа, а не только отдельных
представителей», – считает представитель объединенной оппозиции (Соболев:
исключение Сацюка может стать примером избирательного правосудия // Левый
берег (http://lb.ua/news/2012/08/20/166525_sobolev_isklyuchenie_satsyuka_primer.html). –
2012. – 20.08).

***

«Колесніченко – це штатний провокатор ПР, що нагадує попа Гапона», – так нардеп
Геннадій Москаль прокоментував заяву В.Колесніченка про те,  що місцеві ради не
мають права надавати мовам статусу регіональних.

«Він мовчав, поки тривав парад сесій обласних і міських рад щодо надання
російській мові статусу регіональної,  а коли дійшла черга до інших мов –  угорської,
румунської, кримськотатарської, болгарської і т.д., «раптом» робить заяву, яка абсолютно
не відповідає закону «Про засади державної мовної політики», – заявляє Г. Москаль. – І це

http://glavnoe.ua/news/n106860
http://lb.com.ua/
http://lb.com.ua/
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вказує, що не Колесніченко писав цей закон. Він за спеціальністю – агроном, котрий козу
від корови не відрізнить, а не фахівець із мовних питань».

У перехідних положеннях Закону «Про засади державної мовної політики», в п.15
сказано:

«Внести зміни до «Закону про місцеве самоврядування в Україні». У ст.26 п. 50
частини першої викласти в новій редакції: 50) прийняття рішень щодо виконання
положень ст. 7, 11, 12, 20, 24 Закону України «Про засади державної мовної політики».

Ст. 7 говорить про регіональні мови і мови нацменшин України; ст.11 – про мову
роботи, діловодства й документації органів державної влади й місцевого самоврядування;
ст. 12 – про мову документів щодо виборів та референдумів; ст. 20 – про мову освіти;
ст. 24 – про мову ЗМІ і видавництв.

«Тобто,  за мовним законом,  прийнятим більшістю Верховної Ради,  місцеві ради
мають повноваження надавати мовам статус регіональних. А Колесніченко, спекулюючи
на національних питаннях і роблячи такі провокативні заяви, нагадує попа Гапона. Але
перед цим йому слід було поцікавитися, чим закінчилися провокації попа Гапона для
нього самого», – наголошує нардеп (Колесніченко – штатний провокатор Партії
регіонів, – Москаль // Телеканал «ZIK» (http://zik.ua/ua/news/2012/08/23/365293). – 2012. –
23.08).

***

«Регіонали» власноруч позбавили себе основного аргументу на користь закону про
мовну політику», – так народний депутат від Української народної партії,
представник об’єднання «Наша Україна» Ярослав Джоджик прокоментував заяву
Чечетова, що лише українська та російська мови наразі потребують особливого статусу на
території України.

Джоджик наголосив, що «регіонали» вибірково застосовують закони. «Адже
приймали закон про мовну політику, прикриваючись Європейською хартією про мови, а
тепер, визнали, що він не має на меті захищати всі мови нацменшин України. Тобто хартія
тут таки ні до чого», – наголосив нардеп.

«Цей факт має стати одним з аргументів Конституційного Суду щодо визнання його
неконституційним», – впевнений представник об’єднання «Наша Україна».

Він нагадав, що «захист мов, які перебувають на межі знищення – є основною ідеєю
Європейської хартії із захисту міноритарних мов або мов національних меншин». «Тому
захист і підтримка мов, якими спілкуються ці групи людей має бути прописано в
українському мовному законодавстві», – підсумував Я. Джоджик («Регіонали» вибірково
застосовують закони – Джоджик // Центральний інформаційний сервер «Наша
Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14584/). – 2012. – 20.08).

***

Депутат Верховной рады от фракции Блока «Наша Украина – Народная
Самооборона» Вячеслав Кириленко просит генерального прокурора Виктора Пшонку
расследовать возможное использование работников системы социальной защиты
населения вице-премьер-министром, министром социальной политики Сергеем Тигипко
для агитации за Партию регионов.

Об этом говорится в сообщении пресс-службы партии «За Украину!», лидером
которой является Кириленко

«Тигипко создал специальное подразделение агитаторов на полгода: сеть
социальных работников, которые агитируют за «регионалов». По всей Украине 12 тыс.
агитаторов за правящую партию получают зарплату из государственного бюджета –  это
масштабные злоупотребления», – цитирует Кириленко пресс-служба партии.

http://zik.ua/ua/news/2012/08/23/365293
http://www.razom.org.ua/news/14584/
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По мнению депутата, такие действия Тигипко являются грубым нарушением
конституционных прав и избирательного законодательства (Кириленко обвинил Тигипко
в массовом использовании админресурса // From-ua – Новости из Украины
(http://www.from-ua.com/news/78c588544bec4.html). – 2012. – 20.08).

***

Оппозиция обязана поддержать ВО «Свобода» на выборах, несмотря на некоторые
политические различия. Об этом сказал народный депутат от НУНС Тарас Стецькив.

«Прохождение «Свободы» в Раду – под вопросом. Всем известны мои непростые
отношения с «Свободой». В Западной Украине мы ведем с ними полемику, я от имени
«Зарваницкой инициативы», которая базируется на просветительской традиции, а они с
позиции радикального украинского национализма. Но с тактической точки зрения, если
уже так сложилось, что есть три оппозиционных лагеря, «Свободу» на выборах нужно
поддержать ради ее прохождения 5 % барьера», – рассказал Стецькив.

Он отметил, что если «Свобода» не добирает несколько десятых процента, все 5 %
голосов пропадут.

«Это будут сожженные голоса оппозиции. Поэтому в этой конкретной ситуации я
верю словам Тягнибока, который пообещал, что «Свобода» в парламенте составит
коалицию с оппозиционными силами», – говорит парламентарий.

Стецькив отметил, что лидеры оппозиции обязаны рассказать избирателям о том, что
в Украине есть три оппозиционных колонны.

«Все они заявили стремление войти в коалицию между собой, потому избиратель
может безошибочно отдавать голоса кому-то из них и быть уверенным, что голос не
пропадет. Если «Свобода» наберет 4,9 %, то какая это будет трагедия для людей, которые
голосовали за нее как за радикальную националистическую силу. В этой ситуации нужно
попросить людей, которые сомневаются между «Свободой» и «Объединенной
оппозицией», не допустить потери голосов и отдать преимущество «Свободе». Результат в
настоящий момент – это главнее всего», – отметил депутат.

По его словам, в 2002 г. Ющенко сделал похожее заявление – когда «Наша Украина»
брала 25 %, а социология давала БЮТ и Морозу по 2 %.

«Ющенко публично призывал голосовать за «НУ», а кто не хочет – голосуйте за
БЮТ или Мороза. Он тогда оказался выше своих узкопартийных интересов. Посмотрим,
как совершит Яценюк. Но это была бы позиция общенациональная, а не узкопартийная», –
подытожил Стецькив (Стецькив: Нужно попросить сомневающихся украинцев
голосовать за «Свободу» // ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-96024.html). –
2012. – 22.08).

***

Переход на мажоритарную систему выявил множество подводных камней в
процессе предвыборной кампании. Основной же проблемой остается давление,
оказываемое на кандидатов от оппозиции. Об этом на своей странице в Facebook написала
народный депутат (НУ–НС), № 6 в избирательном списке партии «УДАР» Ирина
Геращенко.

«Еще раз убеждаюсь, что переход на мажоритарку – зло для Украины. Уже
несколько кандидатов-мажоритарщиков от «УДАРа», которые имеют хорошие шансы
пройти горнило и месиво округа, рассказывают, что к ним уже засылают гонцов от
«самовыдвиженцев» или от представителей ПР с предложением «договориться по
округу», – написала г-жа Геращенко (Переход на мажоритарку – зло для Украины –
Геращенко // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/54046/). – 2012. –
22.08).

http://www.from-ua.com/news/78c588544bec4.html
http://www.polemika.com.ua/news-96024.html
http://nbnews.com.ua/news/54046/
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Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Руководители городских и районных организаций политических партий Джанкоя и
Красногвардейска подписали меморандум о поведении честных выборов. Об этом
сообщила пресс-служба кандидата от Партии регионов Елены Нетецкой.

Документ подписали руководители 21 политической партии и 14 общественных
организаций Красногвардейского района, а также 3 партии и 10 общественных
организаций Джанкоя.

Целью документа является обеспечение честных и прозрачных выборов народных
депутатов Украины в округе, а также конструктивное сотрудничество между всеми
политическими партиями и общественными организациями, действующими на
территории округа во время избирательной кампании.

В меморандуме также содержится призыв ко всем субъектам избирательного
процесса неукоснительно соблюдать положения Конституции Украины и нормы
избирательного законодательства, строить взаимоотношения на принципах равноправия и
взаимного уважения; строго следовать морально-этическим нормам, не распространять
заведомо ложные сведения и недостоверную информацию.

Подписавшие меморандум обязались пресекать любые попытки давления на
граждан, средства массовой информации, представителей различных политических сил и
бизнеса, а также всеми законными способами обеспечивать контроль над недопущением
нарушений в ходе голосования избирателей на выборах в Верховную Раду Украины
(Партии Джанкоя и Красногвардейска подписали меморандум о честных выборах //
Крымское информационное агентство (http://www.kianews.com.ua/node/48011). – 2012.
– 21.08).

***

В Севастополе состоялся форум городской организации Партии регионов, в котором
приняли участие 1200 делегатов

Открыл форум председатель Севастопольской городской организации Партии
регионов Владимир Яцуба. Его речь содержала анализ пути, пройденного властью и
правящей партией за два года работы. Он также рассказал о задачах, которые предстоит
решить регионалам.

В частности, Яцуба отметил, что «в течение короткого периода времени была
преодолена политическая нестабильность», а реформы начали давать результат.

Особо Яцуба остановился на принятии Верховной Радой с подачи ПР Закона «О
государственной языковой политике».

По его мнению, страной взят хороший старт: «Видны первые результаты.
Осязаемыми становятся новые дороги, стадионы, аэропорты, больницы, жилые
комплексы, торговые центры. Севастополь по этим направлениям находится в первых
рядах среди регионов Украины».

В этих условиях,  как считает Яцуба,  главное –  «не остановиться в развитии,  не
впасть в очередной политический коллапс, дать возможность нынешней власти
продолжить курс преобразований». По его мнению, «решение этой задачи во многом
будет зависеть от того, как мы проведем парламентские выборы».
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Оценивая возможности партии власти, Яцуба высказал уверенность, что Партия
регионов уверенно победит: «Партия регионов ставит цель по результатам выборов
сформировать конституционное большинство в парламенте. Это нужно не для
демонстрации силы. Этого требует масштабность задач, стоящих перед страной,
опасность испытаний, ждущих нас впереди, будь то мировые экономические потрясения
или геополитические изменения».

Яцуба уверен в том,  что «победа с подавляющим преимуществом нам вполне под
силу».

На форуме также выступил Сергей Савенков, который рассказал о стратегии и
тактике севастопольских регионалов на выборах в Верховную Раду Украины.

Затем В. Яцуба представил каждого из кандидатов-мажоритарщиков – Павла
Лебедева и Вадима Колесниченко, и кандидатов-списочников – Сергея Савенкова, Федора
Рубанова, Юрия Дойникова и Евгения Козьмина.

Затем на форуме была зачитана и принята предвыборная программа
Севастопольской городской организации Партии регионов «Строим новую страну –
лучшим будет Севастополь!» на выборах в Верховную Раду Украины (Щербаков А.
Севастопольские регионалы познакомились со своими кандидатами в народные
депутаты и приняли городскую предвыборную программу // Новый Севастополь
(http://new-
sebastopol.com/news/aktsenti/Sevastopolskie_regionali_poznakomilis_so_svoimi_kandidatami
_v_narodnie_deputati_i_prinyali_gorodskuyu_predvibornuyu_programmu). – 2012. – 22.08).

***

«Сімферопольці, стомившись від постійних комунальних проблем, висловили своє
справжнє негативне ставлення до провладної Партії регіонів», – так начальник кримського
виборчого штабу «Нашої України» Олег Фомушкін прокоментував ситуацію, коли
кримські виборці піднесли гарбуза кандидатові в народні депутати від Партії регіонів ,
міністру освіти та науки Криму Віталіні Дзоз.

Олег Фомушкін зазначив, «що сімферопольці одразу з недовірою поставилися до
провідної кримської регіоналки. За їх словами вони прийшли на зустріч, щоб подивитися,
наскільки цинічно влада буде брехати людям в очі. Під час зустрічі вони так і не почули
відповідей на свої питання. Проте, коли тендітна жінка намагалася піднести «поважній
представниці влади» гарбуза, то кремезні супровідники пані міністра відверто
перешкоджали їй та ледве не викрутили руки.

Виникло питання: чи мала права державний службовець –міністр в робочий день
займатися агітацією за себе як кандидата і, зокрема, використовувати для цієї мети
службовий транспорт?

«Людям не зрозуміло, для чого «шановна регіоналка» надає обіцянки про
покращення всього у разі обрання її депутатом, адже вона нині має міністерський
портфель і реальну можливість робити це покращення вже зараз. Будемо сподіватися, що
кримські виборці нарешті усвідомлять і врахують всі протизаконні кроки теперішніх
керівників і не стануть знову голосувати за своїх кривдників», – підсумував О. Фомушкін
(Кримчани піднесли гарбуза кандидатові в нардепи «регіоналці» Дзоз // Центральний
інформаційний сервер «Наша Україна» (http://www.razom.org.ua/news/14607/). – 2012. –
22.08).

Вінницька область

18 серпня Центральна виборча комісія завершила реєстрацію кандидатів у народні
депутати на парламентські вибори, що пройдуть 28 жовтня 2012 р. У виборчому округу

http://www.razom.org.ua/news/14607/
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№ 12, який включає в себе лівобережну частину м. Вінниця, смт Вороновиця, смт Десна,
с. Великі Крушлинці, с. Вінницькі Хутори, с. Гавришівка, с. Гуменне, с. Михайлівка,
с. Жабелівка, с. Іванівка, с. Цвіжин, с. Горбанівка, с. Рівець, с. Комарів, с. Ксаверівка,
с. Лука-Мелешківська, с. Прибузьке, с. Тютьки, с. Малі Крушлинці, с. Оленівка,
с. Олександрівка, с. Парпурівці, с. Майдан-Чапельський, с. Хижинці, с. Писарівка,
с. Щітки, с. Побережне, с. Кордишівка, с. Пултівці, с. Красне, с. Лисянка, с. Сокиринці,
с. Сосонка, с. Стадниця, с. Степанівка, с. Широка Гребля, зареєстровано 8 кандидатів у
народні депутати по одномандатному виборчому округу.  З них 5  осіб висунуто
політичними партіями, а троє – самовисуванці.

На 12  округ своїх кандидатів у нардепи відправили «свободівці»,  «УДАР»,
«комуністи», Конгрес Українських Націоналістів та «регіонали». На відміну від інших,
даний виборчий округ відрізняється тим, що тут майже немає «чужих». Всі кандидати, або
корінні вінничани, або їх робота чи бізнес знаходиться у Вінницькій області. І якщо в
12 окрузі є маловідомі молоді особи, то є і громадяни, з діяльністю яких вінничан не
потрібно знайомити окремо –  вони відомі для всіх.  Отже,  на виборчому округу № 12  за
депутатське «крісло» змагатиметься висуванець політичної партії Всеукраїнське
об’єднання «Свобода» – Володимир Базелюк. Він є депутатом Вінницької міської ради,
членом політичної партії «Свобода» та займається веденням підприємницької діяльності.

Олега Барчишена на 12 округ направила Політична партія «УДАР (Український
Демократичний Альянс за Реформи) Віталія Кличка», хоча він є безпартійним.
О. Барчишен працює в Державній податковій службі області старшим слідчим з особливо
важливих справ відділу розслідувань кримінальних справ.

Політичний «старожил», вінничанин Іван Бондарчук піде на вибри від «комуністів».
Він є членом Кумуністичної партії, пенсіонер, але працює на посаді голови обласного
товариства «Україна – Росія».

Політична партія Конгрес Українських Націоналістів на 12  округ висунув
кандидатуру свого однопартійця – Олега Дмитріва, який працює начальником відділу
містобудування і архітектури, департаменту архітектури, містобудування та кадастру
Вінницької міськради.

Кандидат в народні депутати від Партії регіонів – Дмитро Костирко, який проживає
в Києві. Костирко є директором представництва міжнародного благодійного фонду
Потопаєвої у Вінницькій області та займається підприємницькою діяльністю.

Свої кандидатури в народні депутати по одномандатному виборчому округу № 12 в
порядку самовисування виставили Юрій Іорданов, Борис Максимчук та Петро Порошенко
(Вибори у Вінниці: 8 на 12-й, результат відомий заздалегідь // ВИННИЦА.info
(http://www.vinnitsa.info/news/vibori-u-vinnitsi-8-na-12-y-rezultat-vidomiy-zazdalegid.html). –
2012. – 22.08).

***

У Вінниці відбулася нарада Вінницької обласної організації Союзу Радянських
офіцерів. На порядок денний винесли питання про готовність до парламентських виборів.
На заході були присутні та виступили перший секретар Вінницького обкому КПУ Лідія
Закусилова та народний депутат України Валерій Бевз.

Зокрема,  кандидат у народні депутати України по виборчому округу № 14
Л. Закусилова висвітила програму, з якою Комуністична партія України йде на вибори.

Головне гасло програми комуністів – «Повернемо країну народу!» Зокрема,
Компартія пропонує зменшити пенсійний вік громадян, повернути у державну власність
підприємства базових секторів економіки,  заборонити в Україні продаж земель
сільськогосподарського призначення, а офшорним компаніям – володіти акціями
українських підприємств.

http://www.vinnitsa.info/news/vibori-u-vinnitsi-8-na-12-y-rezultat-vidomiy-zazdalegid.html
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Цікавили ветеранів і питання боротьби з корупцією. Відповідаючи на них, народний
депутат України В. Бевз поінформував учасників зібрання про законопроекти, які
ініціюватиме фракція комуністів у Верховній Раді.

«Необхідно вдосконалити контроль за видатками з Державного бюджету і очистити
правоохоронні органи від хабарників і «перевертнів», тоді не буде спокуси для
корупціонерів», – наголосив В. Бевз.

На розширеному зібранні Вінницька обласна організація Союзу Радянських офіцерів
одноголосно прийняла рішення підтримати на виборах-2012 представників Компартії як в
мажоритарних округах, так і за партійними списками, а також оприлюднила звернення до
громадськості області (Компартія та радянські офіцери – разом до перемоги! //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kompartiya-ta-radyanski-oficeri-razom-do-
peremogi/). – 2012. – 22.08).

***

«Своя влада, своя власність, своя гідність – на своїй, Богом даній, землі!» – під таким
гаслом на нинішніх парламентських виборах кандидати в депутати від ВО «Свобода»
агітуватимуть виборців голосувати саме за них.

Від Вінницької області до парламенту спробують пройти чотири представники
«Свободи»: голова вінницької обласної організації ВО «Свобода» Олексій Фурман, він
26 у виборчому списку, та три кандидати по мажоритарних округах. Зокрема, кандидатом
в народні депутати по 12 мажоритарному виборчому округу зареєстрований Володимир
Базелюк – голова вінницької міської організації ВО «Свобода», по 15 мажоритарному
виборчому округу –  голова Чернівецької районної організації ВО «Свобода»,  депутат
Чернівецької районної ради – Сергій Продан та по 17 мажоритарному округу – депутат
Вінницької міської ради Антон Бойдаченко.

За словами голови вінницької обласної організації ВО «Свобода» Олексія Фурмана,
нинішні вибори будуть свого роду унікальні, адже з часів незалежності України опозиція
вперше об’єдналася та єдиним фронтом виборює право всіх українців на гідне життя –
наголосив Фурман (Вінницька обласна організація ВО «Свобода» оприлюднила список
своїх кандидатів у депутати ВР // «Місто над Бугом» (http://www.radio-
mb.com.ua/news/item/9158-вінницька-обласна-організація-во-свобода-оприлюднила-
список-своїх-кандидатів-у-депутати-вр). – 2012. – 22.08).

Волинська область

24 серпня 2012 р. у м. Луцьку активісти політичних партій «Наша Україна», КУН,
УНП та «Союзу Українок» поклали квіти до Пам’ятника встановленого на честь борців за
волю і незалежність України. У даному заході взяли участь заступник голови Волинської
обласної організації партії «Наша Україна» Володимир Навроцький та голова Волинської
обласної організації Конгресу Українських Націоналістів Іван Хомич.

Під час зустрічі В. Навроцький наголосив: «День Незалежності України – це
найбільше державне свято.  Це наше свято,  тому що наші партії,  які йдуть разом на
вибори,  у Верховній раді стоятимуть на сторожі духовної,  культурної та економічної
незалежності нашої держави та її громадян. Єдина ідея та мета нашого об’єднання –
незалежна, соборна, європейська та демократична Україна» (Активісти «Нашої
України», КУН, УНП та «Союзу Українок» поклали квіти до пам’ятника борцям за
волю і незалежність України // Конгрес Українських Націоналістів
(http://cun.org.ua/2012/aktivisti-nashoyi-ukrayini-kun-unp-ta-soyuzu-ukrayinok-poklali-kviti-
do-pam-yatnika-bortsyam-za-volyu-i-nezalezhnist-ukrayini/). – 2012. – 27.08).

http://cun.org.ua/2012/aktivisti-nashoyi-ukrayini-kun-unp-ta-soyuzu-ukrayinok-poklali-kviti-do-pam-yatnika-bortsyam-za-volyu-i-nezalezhnist-ukrayini/
http://cun.org.ua/2012/aktivisti-nashoyi-ukrayini-kun-unp-ta-soyuzu-ukrayinok-poklali-kviti-do-pam-yatnika-bortsyam-za-volyu-i-nezalezhnist-ukrayini/
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Дніпропетровська область

Павелко возлагает большие надежды на Криворожских кандидатов-мажоритарщиков
и считает, что регионалы там расслабились.

«В эти выборы мы очень надеемся и верим в то, что Кривой Рог приятно удивит
очень многих скептиков или же, так сказать, расслабленных наших оппонентов, которые
уверены в своей победе», – заявляет глава Днепропетровского областного штаба
объединенной оппозиции «Батьківщина» Андрей Павелко. По словам Павелко, в Кривом
Роге выдвинули очень сильных и рейтинговых кандидатов-мажоритарщиков от
объединенной оппозиции «Батьківщина»: Веру Вернигор, Оксану Шевчик и Андрея
Жаботинского.

«За Веру Петровну говорят ее дела, у нее очень высокий, сильный рейтинг в Кривом
Роге в целом,  еще более –  именно на ее округе.  Кривой Рог получит команду своих
народных депутатов, которые выиграют на мажоритарных округах и, конечно же, я верю в
то, что именно Вера Петровна займет первое место с запасом, чтобы не было возможности
задуматься о том,  что какие-то могут быть вопросы с инсинуациями,  с подсчетом
голосов», – рассказал о Вернигор А. Павелко.

В. Вернигор будет бороться за 31 одномандатный избирательный округ (г. Кривой
Рог, Жовтневый район). Она является помощником-консультантом народного депутата
Украины.

Надежду на женщин в лице кандидата Оксаны Шевчик в 32 одномандатном
избирательном округе (город Кривой Рог, Долгинцевский район) выразила Антонина
Ульяхина. «Сегодня женщинам Криворожья – поднимать Криворожье!» – сказала она. У
Шевчик два высших образования: медицинское и юридическое. Она частный
предприниматель.

Большие надежды Павелко возлагает и на своего партнера Андрея Жаботинского
(кандидат в 33 округе, г. Кривой Рог, Центрально-Городской район): «Мы давно работаем
вместе. Его дела – это уровень доверия криворожан лично ему, а также той команде,
которая работает с ним».

«Криворожская команда всегда удивляла результатами, всегда работала по принципу
меньше слов, больше дела», – говорит Жаботинский.

37 одномандатный избирательный округ с центром в г. Кривой Рог достался
представителю ВО «Свобода» Сергею Литвиненко в результате договоренности в рамках
Комитета сопротивления диктатуре («Батьківщина» готовится к разгромной победе в
Кривом Роге // Газетa «Лица» (http://www.litsa.com.ua/news/own/8078/batkivshchina-
gotovitsya-k-razgromnoy-pobede-v-krivom-roge.htm). – 2012. – 20.08).

***

Народный депутат Украины от Партии регионов Юрий Самойленко поблагодарил
председателя Днепропетровской областной организации ПР Александра Вилкула за
поддержку социальной программы «Народный бюджет».

Об этом стало известно на встрече Ю.  Самойленко и А.  Вилкула с жителями пос.
Васильковка.

По словам Ю. Самойленко, в Васильковском районе уже выделен круг из более, чем
1 тыс. проблем населения, которые будут включены в социальный договор.

«Я благодарен А. Вилкулу за то, что он поддержал мою социальную программу
«Народный бюджет». Мы определили круг наиболее важных для жителей Васильковского
района вопросов, а их более тысячи. Все они войдут в будущий социальный договор. Так,
например, в 2013 г. будут завершены работы по водообеспечению Васильковки. Но это не
значит, что остальные вопросы, не попавшие в договор, будут вычеркнуты из списка
работ народного депутата», – сказал он.

http://www.litsa.com.ua/news/own/8078/batkivshchina-gotovitsya-k-razgromnoy-pobede-v-krivom-roge.htm
http://www.litsa.com.ua/news/own/8078/batkivshchina-gotovitsya-k-razgromnoy-pobede-v-krivom-roge.htm
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Кандидаты в депутаты, выдвигаемые Днепропетровской областной организацией
Партии регионов в рамках программы «Социальный договор» обязуются предоставить
населению мажоритарного округа письменный перечень обязательств, которые должны
будут исполнены кандидатом на протяжении 5 лет работы (Я благодарен Александру
Вилкулу за то, что он поддержал социальную программу «Народный бюджет», –
Юрий Самойленко // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-
dnepr.info/news/society/69845.htm). – 2012. – 24.08).

***

25 августа в Днепропетровске на базе СК «Метеор» под руководством губернатора
Днепропетровской области, председателя ДООПР Александра Вилкула состоялся II этап
XIX конференции областной организации Партии регионов, участниками которого стали
более 4 тыс. делегатов и активистов партии. В рамках конференции состоялось
официальное представление кандидатов в народные депутаты Украины от Партии
регионов по 17 мажоритарным округам Днепропетровской области.

«Мы поставили перед собой амбициозную цель: Днепропетровская область должна
реализовать свой потенциал как промышленный и образовательный центр, как лидер в
сфере новых технологий, как ведущий транспортный коридор Восточной Европы и как
регион, на основе которого формируется позитивный инвестиционный международный
имидж Украины», – сказал А. Вилкул (В Днепропетровске состоялась XIX конференции
Днепропетровской областной организации Партии регионов // «Новый мост» –
Днепропетровск (http://most-dnepr.info/photo-report/photo-politic/69862.htm). – 2012. –
25.08).

Донецька область

Совет Донецкой облорганизации партии «УДАР» заявляет о фальсификации
решения совета об исключении из партии председателя облорганизации Егора Фирсова и
отстранении его от должности. В политсиле считают, что председателя облорганизации
партии исключили незаконно.

«Ни о каком легальном заседании совета, на котором якобы было приято решение об
исключении Фирсова из партии в областной организации неизвестно», – сказали в пресс-
службе.

Заявление пресс-службы распространено в связи с появившимися в средствах
массовой информации материалами о том, что совет облорганизации исключил Фирсова
из партии и отправил его в отставку.

В пресс-службе сообщили, что на решении стоит «мокрая» печать, которой авторы
решения не могли воспользоваться, поскольку она находится в сейфе, к которому имеет
доступ только Фирсов.

«Это или поддельная печать, или они воспользовались чистым бланком. Речь идет о
попытке рейдерского захвата партии. Партия регионов изнутри пытается расколоть
«УДАР». Тех людей, которые сделали это заявление, удалось подкупить. Заявление об
исключении из партии незаконно. Люди, сделавшие его, будут исключены из партии.
Донецкую областную организацию в этом решении поддерживают руководящие органы в
Киеве», – считают в пресс-службе.

В партии уверены, что в области проводится специальная операция, направленная на
раскол организации.

Решение о якобы исключении Фирсова из партии представителям СМИ озвучил
руководитель исполнительного комитета облорганизации Руслан Бойко.

http://most-dnepr.info/news/society/69845.htm
http://most-dnepr.info/news/society/69845.htm
http://most-dnepr.info/photo-report/photo-politic/69862.htm
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Кроме того, Бойко заявил, что именно его назначили исполняющим обязанности
председателя облорганизации (Донецкая ячейка «УДАРа» заявила о рейдерском захвате
партии // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/20/166565_dontskaya_yacheyka_udara_zayavila.html). – 2012. –
20.08).

***

Голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» Арсеній Яценюк звернувся до
генпрокурора з вимогою не допустити закриття україномовного класу Донецької гімназії
«Гармонія».

У депутатському зверненні А. Яценюка до Генерального прокурора України від
21  серпня наголошується,  що,  як стало відомо зі ЗМІ,  влада Донецька намагається
незаконно закрити єдиний 10-й клас гімназії «Гармонія» з українською мовою навчання.
Начальник відділу освіти Ленінського району міста обґрунтовує рішення закрити клас
тим, що в ньому налічується 16 дітей, а повинно бути не менше 25.

У депутатському зверненні А. Яценюка наголошено, що така вимога відділу освіти
суперечить положенням закону України «Про загальну середню освіту», який не містить
обмежень щодо мінімальної кількості дітей у міських школах і встановлює лише верхню
межу наповнюваності класу – 30 учнів.

Голова Ради об’єднаної опозиції «Батьківщина» наголошує, що вимога порушує
також основоположні норми Конституції України, згідно з якою держава забезпечує
доступність і безоплатність освіти, а також всебічний розвиток і функціонування
української мови в усіх сферах суспільного життя на всій території України.

Більш того, райвідділ освіти оголосив про плани закрити клас менш ніж за два тижні
до початку нового навчального року, «що ставить під загрозу можливість влаштування
дітей в інші навчальні заклади у строк до 1 вересня», наголошується у зверненні.

А. Яценюк вимагає від генерального прокурора здійснити перевірку обставин
навколо закриття українського класу Донецької гімназії, вжити необхідних заходів для
недопущення його ліквідації та притягнути винних осіб до відповідальності (Арсеній
Яценюк вимагає не допустити закриття українських класів у Донецьку // Фронт Змін.
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12325-arsenij-
jatsenjuk-vimagae-ne-dopustiti-zakrittja-ukrayinskih-klasiv-u-donetsku.html). – 2012. –
22.08).

***

17 серпня відбулося засідання Політичної ради партії «УДАР (Український
Демократичний Альянс за Реформи)  Віталія Кличка»,  на якому,  зокрема,  розглядався
конфлікт у донецькому обласному осередку.

Члени Політради, вивчивши обставини конфлікту, постановили виключити з партії
наступний осіб:

Бойка Руслана Олександровича
Пальченка Олександра Миколайовича
Марусенка Ігоря Володимировича.
Також Політрада доручила виконавчому комітету партії «УДАР» поінформувати

Бойка, Пальченка та Марусенка про виключення їх з партії.
Крім того, Виконкому «УДАРу» доручили поінформувати місцеві органи

Міністерства юстиції про дострокове припинення повноважень членів Ради Донецької
обласної організації Політичної партії «УДАР (Український Демократичний Альянс за
Реформи) Віталія Кличка»: Руслана Бойка, Олександра Пальченка та Ігоря Марусенка.

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/20/166565_dontskaya_yacheyka_udara_zayavila.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12325-arsenij-jatsenjuk-vimagae-ne-dopustiti-zakrittja-ukrayinskih-klasiv-u-donetsku.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/12325-arsenij-jatsenjuk-vimagae-ne-dopustiti-zakrittja-ukrayinskih-klasiv-u-donetsku.html


50

Єгор Фірсов, коментуючи виключення «махінаторів» з партії, підкреслив, що своїми
діями вони грубо порушили Статут «УДАРу». «Статут партії чітко регламентує порядок
зборів Рад. Згідно з п. 7.12 Статуту, «Рада обласної партійної організації скликається
Головою відповідної місцевої партійної організації не рідше 1 (одного)  разу на 6 (шість)
місяців. Також, Рада обласної партійної організації скликається головою відповідної
місцевої партійної організації на вимогу 2/3 (двох третин) членів відповідної Ради, не
пізніше 30  (тридцяти)  днів з моменту письмового подання такої вимоги».  Тобто,  без
відповідного рішення глави обласної організації будь-які збори Ради – нелегітимні», –
наголосив голова Донецької обласної організації партії «УДАР».

«Ці люди не могли не розуміти, що не мають законних важелів впливу на своїх
колишніх однопартійців.  У керівництва партії «УДАР»  є серйозні підстави вважати,  що
громадяни Бойко, Пальченко і Марусенко виконували політичне замовлення, за яке
отримали свої «тридцять срібняків».  Рейтинг партії УДАР в Донецької області стрімко
зростає, згідно усіх соцопитувань, і це викликає страх у наших опонентів. Влада ніколи не
терпіла на Донеччині опозицію,  тож готова йти на будь-які методи,  щоб дискредитувати
нову політичну силу.  Ми реалісти,  і розуміємо,  що в сформованій ситуації подібних
скандалів не уникнути, але впевнені, що з честю зможемо пройти всі випробування», –
переконаний Є. Фірсов (Політрада партії «УДАР» виключила донецьких
«заколотників» // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/politrada-partiyi-udar-viklyuchila-donetskih-zakolotnikiv).  –
2012. – 22.08).

***

24 серпня представники об’єднаної опозиції Донеччини разом з громадою міста
взяли участь в урочистостях з нагоди 21-ї річниці Незалежності України.

У Донецьку в День Незалежності більше трьох сотень людей прийшли до
пам’ятника Тарасові Шевченку під прапорами опозиції. Перед початком святкового
мітингу священики УПЦ Київського патріархату відслужили молебень за процвітання
України, а партійці виголосили промови.

«Сьогодні Україна відзначає чергову річницю своєї Незалежності, проте, нажаль,
ситуація так склалася, що остаточну Незалежність від цієї злочинної влади нам ще
потрібно буде здобути на виборах 28  жовтня»,  –  зазначив у своїй промові кандидат в
народні депутати від об’єднаної опозиції Микола Кутєпов (На Донеччині Об’єднана
опозиція провела урочистий мітинг // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12379-obednana-opozitsija-donechchini-
svjatkovim-mitingom-vidsvjatkuvala-den-nezalezhnosti-fotou-pjatnitsju-24-serpnja-
predstavniki-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina-dnipropetrovschini-razom-z-gromadoju-
mista-vzjali-uchast-v-urochistostjah-z-nagodi-21-yi-richn.html). – 2012. – 24.08).

Житомирська область

Відбувся обласний партійний форум Партії регіонів. Передусім на форумі відбулося
оприлюднення передвиборчих програм кандидатів в народні депутати по мажоритарних
округах. Кандидат по 63 виборчому округу Сергій Рижук окреслив завдання обласної
передвиборчої програми Партії регіонів на 2012–2017 рр.

На форумі відбулось публічне представлення кандидатів від ПР по інших округах.
По 63 з центром у Бердичеві йде О. Ревега, по 64 – В. Пехов, по 66 – В. Журавський, по
67 – М. Самчик. Була підписана обласна програма усіма кандидатами. Поставивши свій
підпис кожен з них бере відповідальність за розвиток округу та області в цілому.

http://klichko.org/ua/news/news/politrada-partiyi-udar-viklyuchila-donetskih-zakolotnikiv
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12379-obednana-opozitsija-donechchini-svjatkovim-mitingom-vidsvjatkuvala-den-nezalezhnosti-fotou-pjatnitsju-24-serpnja-predstavniki-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina-dnipropetrovschini-razom-z-gromadoju-mista-vzjali-uchast-v-urochistostjah-z-nagodi-21-yi-richn.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12379-obednana-opozitsija-donechchini-svjatkovim-mitingom-vidsvjatkuvala-den-nezalezhnosti-fotou-pjatnitsju-24-serpnja-predstavniki-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina-dnipropetrovschini-razom-z-gromadoju-mista-vzjali-uchast-v-urochistostjah-z-nagodi-21-yi-richn.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12379-obednana-opozitsija-donechchini-svjatkovim-mitingom-vidsvjatkuvala-den-nezalezhnosti-fotou-pjatnitsju-24-serpnja-predstavniki-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina-dnipropetrovschini-razom-z-gromadoju-mista-vzjali-uchast-v-urochistostjah-z-nagodi-21-yi-richn.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/12379-obednana-opozitsija-donechchini-svjatkovim-mitingom-vidsvjatkuvala-den-nezalezhnosti-fotou-pjatnitsju-24-serpnja-predstavniki-obednanoyi-opozitsiyi-batkivschina-dnipropetrovschini-razom-z-gromadoju-mista-vzjali-uchast-v-urochistostjah-z-nagodi-21-yi-richn.html
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На зібранні також виступили голова обласної Федерації профспілок Неля
Паламарчук, голова ради ветеранів Микола Каширін. Оваціями зустріли учасники зборів
Валерія Андрейцева – срібного призера олімпіади в Лондоні. Завершився форум
зверненням учасників до широкої громадськості Житомирщини (Харшан Л. Обласний
партійний форум Партії регіонів // Радіостанція «Житомирська хвиля»
(http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6644:2012-08-21-
14-08-17&catid=1:latest-news&Itemid=99). – 2012. – 21.08).

***

20 серпня 2012 р. у Житомирі політичні партії та громадські організації підписали
Меморандум про співпрацю між осередками громадських організацій, благодійних фондів
і політичних партій Житомирської області, Житомирською обласною організацією Партії
регіонів, кандидатами по одномандатних виборчих округах.

«Ми, представники осередків громадських організацій, благодійних фондів і
політичних партій Житомирської області, що нижче підписалися, та Житомирська обласна
організація Партії регіонів в особі Рижука Сергія Миколайовича, кандидатів по
одномандатних виборчих округах, усвідомлюючи персональну та колективну
відповідальність у здійсненні вибору, виборюючи у часу крок за кроком підвищення
якості життя народу України, прагнучи до прогресу і процвітання, заявляємо про свою
готовність спільними зусиллями не допустити повернення хаосу і популізму.
Прискорений економічний розвиток – шлях до добробуту!

Ми ЗА:
– тверді і надійні гарантії зайнятості, не зважаючи на рецесію в Європі і

нестабільність світових ринків;
– збільшення середньої заробітної плати, пенсії, поетапний вихід на європейський

рівень доходів населення, що передбачені соціальними ініціативами Президента України;
– поліпшення житлових умов для сімей з невисоким рівнем доходів;
– нові технології, передове обладнання, високопродуктивні робочі місця, комфортну

роботу і життя на селі;
– тверде дотримання курсу на відродження промисловості, зміцнення реального

сектора економіки, модернізацію виробничої бази, створення нових високооплачуваних
робочих місць, розвиток науки і освіти, надійні соціальні гарантії;

– реалізацію складних структурних реформ в Україні та області, ставлячи
довгострокові інтереси народу вище власних політичних амбіцій і рейтингів!

Спільна діяльність базуватиметься на підтримці передвиборчої кампанії Партії
регіонів, принципів і цінностей, що забезпечують суспільний прогрес, розбудову
економіки, створення соціально-економічних передумов і гарантій для нової якості життя
громадян України.

Пройдемо шлях від стабільності до добробуту разом!
За взаємною домовленістю Сторони робитимуть спільні узгоджені заяви з питань

суспільно-політичного життя в країні.
Сторони координуватимуть спільні дії та заходи стосовно своєї діяльності, а також

розповсюдження інформації у спільних інтересах стосовно кандидатів в народні депутати
Верховної Ради України по мажоритарних округах від Партії регіонів.

Прикінцеві положення
Меморандум набуває чинності з моменту його підписання.
Строк дії Меморандуму не встановлюється.
Меморандум відкрито для приєднання до інших осередків громадських організацій,

благодійних фондів, релігійних конфесій та політичних партій.

http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6644:2012-08-21-14-08-17&catid=1:latest-news&Itemid=99
http://tvradiozt.com.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6644:2012-08-21-14-08-17&catid=1:latest-news&Itemid=99
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Меморандум укладено в одному примірнику і зберігається в Житомирській обласній
організації Партії регіонів. Завірені в установленому порядку копії Меморандуму
надаються Сторонам.

ПІДПИСАНТИ: Житомирська обласна організація Партії регіонів, Житомирська
обласна організація партії «Віче», Політична партія «Справедлива Україна», Аграрна
партія України, Зелена планета, Партія «Відродження», Молодіжна партія України,
Політична партія «Народна ініціатива», Партія пенсіонерів України, Партія «Солідарність
жінок України», Партія «Соціалістична Україна», Ліберальна партія України, Політична
партія «Держава», Українська морська партія, Соціально-екологічна партія «Союз.
Чорнобиль. Україна», Житомирська обласна громадська організація «Захист дітей війни»,
Житомирська обласна рада жінок, Житомирський обласний клуб ділових жінок,
Благодійний фонд «Заложники Чорнобиля», Молодіжне об’єднання «Євро-клуб», Обласне
відділення дитячого фонду України, Житомирська міська спілка воїнів інтернаціоналістів,
Товариство сприяння обороні України, Обласний осередок Ліги соціальних працівників
України, Спілька молодих художників, Обласний благодійний фонд «Хлібний дім», Рада
Житомирської обласної організації ветеранів України, Житомирське обласне відділення
Українського фонду соціальних гарантій військовослужбовців та ветеранів Зброний сил
України, Житомирська обласна організація інвалідів «Союз. Чорнобиль. Україна» (У
Житомирі політичні партії та громадські організації підписали Меморандум //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/41530-u-zhitomir-poltichn-partyi-ta-
gromadsk-organzacyi-pdpisali-memorandum.html). – 2012. – 22.08).

Закарпатська область

20 серпня у конференц-залі готелю «Золота гора» відбулася презентація кандидатів у
народні депутати України по закарпатським одномандатним мажоритарним округам від
Партії регіонів. Із журналістами знайомилися та на їхні питання відповідали Василь Ковач
(кандидат по округові № 68),  В’ячеслав Шутко (округ № 69),  Михайло Ланьо (округ
№ 70), Степан Деркач (округ № 71), Михайло Шелевер (округ № 72) та Іван Бушко (округ
№ 73).

Найперше слово мав Володимир Закурений, голова Закарпатського виборчого штабу
Партії регіонів.  Одразу ж політик висловив своє переконання у тому,  що Партія регіонів
на цьогорічних жовтневих виборах до парламенту отримає перемогу. Пояснив Володимир
Петрович і причини такої своєї упевненості:

«Протягом 15-ти років Партія регіонів показує свою єдність,  міць,  монолітність та
високий потенціал. А це дратує наших опонентів. Адже коли ми приймаємо рішення – ми
виконуємо ці рішення. Зокрема нині ми продовжуємо впровадження того курсу
перетворень, котре ініціював наш Президент Віктор Янукович. Окрім того, виборці добре
розуміють, що серед наших кандидатів у депутати – люди, котрі мають можливість
налагодити конструктивну роботу з центральними органами влади, органами виконавчої
влади, які також, у більшості своїй є членами Партії регіонів».

Відтак політик представив журналістам тих, заради кого, власне, і була скликана
зустріч – кандидатів-«мажоритарників» від Партії регіонів, та дав можливість виступити
кожному з них.

Укінці В.  Закурений ще раз привітав кандидатів із тим,  що саме їм було довірена
честь балотуватися по «мажоритарці» від Партії регіонів, а також вкотре акцентував увагу
на обов’язкові кожного із них невідхильно дотримуватися норма виборчого законодавства
у веденні своїх передвиборчих кампаній (Закарпатська організація Партії регіонів
представила своїх «мажоритарників» // «Час Закарпаття» (http://chas-
z.com.ua/politics/zakarpatska-organizatsiya-partiyi-regioniv-predstavila-svoyih-
mazhoritarnikiv). – 2012. – 20.08).

http://chas-z.com.ua/politics/zakarpatska-organizatsiya-partiyi-regioniv-predstavila-svoyih-mazhoritarnikiv
http://chas-z.com.ua/politics/zakarpatska-organizatsiya-partiyi-regioniv-predstavila-svoyih-mazhoritarnikiv
http://chas-z.com.ua/politics/zakarpatska-organizatsiya-partiyi-regioniv-predstavila-svoyih-mazhoritarnikiv
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***

У зв’язку з наближенням свята Дня Державного прапора України, яке щорічно
відзначаємо 23 серпня, Закарпатська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» звертається до керівників державних закладів, установ, органів місцевого
самоврядування з вимогою зняти з будівель прапори іноземних держав, оскільки його
наявність там є порушенням ст. 20 Конституції України та Постанови Верховної Ради
України від 28 січня 1992 року «Про Державний Прапор України».

Відповідне звернення-вимогу активісти «Свободи» мають намір надіслати кожному
керівникові сільських і селищних рад тощо, де мають місце наявні порушення.

«Вивішування на державних установах, закладах, чи будівлях будь-яких інших
прапорів поряд з Державним Прапором України, ми розцінюємо як наругу над
державними символами України та посяганнями на її суверенітет, що тягне за собою і
кримінальну відповідальність, передбачену ст. 338 КК України», – зазначає у зверненні
голова Закарпатської обласної організації ВО «Свобода» Олег Куцин.

У випадку не виконання цієї вимоги, Закарпатська обласна організація ВО
«Свобода» звертатиметься з відповідними заявами в СБУ та Генеральну прокуратуру
України на предмет притягнення до відповідальності посадових осіб, з відома яких
порушується чинне законодавство України, а також діятиме у спосіб та порядку,
передбачених Законом України «Про політичні партії» (Закарпатська «Свобода» вимагає
в День прапора зняти з владних установ чужі прапори // Закарпаття online
(http://zakarpattya.net.ua/Partiji/99822-Zakarpatska-Svoboda-vymahaie-v-Den-prapora-
zniaty-z-vladnykh-ustanov-chuzhi-prapory). – 2012. – 21.08).

***

За інформацією прес-служби Закарпатського обласного виборчого штабу Союзу
патріотичних сил «Наша Україна», 20 серпня 2012 р. відбулась нарада керівників
районних, міських та міськрайонних штабів, на якій оголосили старт активної
передвиборчої роботи.

На нараді керівник Закарпатського обласного виборчого штабу Союзу патріотичних
сил «Наша Україна» Станко Петро Іванович, кандидат у народні депутати України по
списку політичної партії «Наша Україна», представив своїх заступників Андрія Кича та
Юрія Бісьмака.

«Завершено формування обласного штабу. На разі, працюють 15 районних, міських
та міськрайонних штабів, і це найкращі представники політичних партій, які увійшли до
об’єднання «Наша Україна»«, – оголосив П. Станко. Також він додав, – «ми залучимо ще
декілька сотень надійних людей для агітаційної роботи, і вже з 1 вересня Закарпатський
виборчий штаб Союзу патріотичних сил «Наша Україна» і його структурні підрозділи
працюватимуть на повну потужність».

Він пояснив позицію і стратегію об’єднання «Наша Україна», зосередив увагу на
першій десятці списку партії, окрім цього озвучив нещодавно проведені оцінки лідера
списку «Нашої України» – В. Ющенка. «Оціночні дослідження показали, що серед
найбільш значущих позитивів часів Ющенка є: піднесення національної самосвідомості
українського народу (25,9 %), високий міжнародний авторитет України (11,2 %),
формування та реалізація національно-патріотичної стратегії розвитку України (10,2 %).

Також, серед позитивних моментів керівництва Ющенка було названо: зміцнення
духовності та моралі; вільні ЗМІ; послідовне дотримання демократичних принципів
правління; збереження й зміцнення єдності України; соціально-економічну політику зі
створення сильного українського середнього класу», – розповів керівник Закарпатського
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обласного виборчого штабу об’єднання «Нашої України», кандидат у народні депутати
України П. Станко.

На обласному рівні велика надія на мажоритарних кандидатів Івана Габора та
Михайла Джанду, що йдуть до ради відповідно по 72 та 71 округам. У виборчому списку
«Нашої України» Закарпаття, також представлятимуть Іван Мішко та Святослав
Симканинець.

«Ми не виключаємо підтримку кандидатів-самовисуванців по інших округах, але це
мають бути справжні патріоти України, які сповідують цінності, близькі нам по духу», –
наголосив П. Станко.

На завершення наради, політик загострив увагу, що майбутні вибори мають стати
полігоном для випробування сил національно свідомої молоді Закарпаття,  якій «Наша
Україна» готова надати майданчик для старту у політичне життя (Закарпатський
виборчий штаб об’єднання «Наша Україна» розпочав активну роботу // Закарпаття
online (http://zakarpattya.net.ua/Partiji/99815-Zakarpatskyi-vyborchyi-shtab-
ob%E2%80%99iednannia-Nasha-Ukraina-rozpochav-aktyvnu-robotu). – 2012. – 21.08).

***

21 серпня на Закарпатті відбулася зустріч кандидата в народні депутати по
мажоритарному округу № 70  від Партії регіонів Михайла Івановича Ланьо з сільськими
головами Свалявщини.

У зустрічі брали участь Родниківський сільський голова Сергій Арендаш,
Дусинський сільський голова Роман Годя, Полянський сільський голова Іван
Дрогобецький, Березниківський сільський голова Іван Дукай, Голубинський сільський
голова Михайло Капустей, Тибавський сільський голова Михайло Кошеля, Неліпинський
сільський голова Василь Мадяр, Ганьковицький сільський голова Михайло Мадяр,
Керецьківський сільський голова Михайло Маровді, Плосківський сільський голова
Василь Мориляк, Стройненський сільський голова Іван Станкович, Солочинський
сільський голова Магдалина Туряниця, Сусківський сільський голова Михайло Талабішка.

М. Ланьо ознайомив присутніх зі своєю передвиборною програмою, зокрема
повідомив, що пріоритетними завданнями вважає якісний капітальний ремонт вулиць і
доріг, збільшення фінансування на утримання соціальної інфраструктури: закладів
охорони здоров’я, культури, освіти, у тому числі – дошкільної, створення умов для занять
спортом, особливо – для дітей і молоді.

Наголосив кандидат у народні депутати й на тому,  що у парламенті обстоюватиме
інтереси місцевого самоврядування, зокрема збільшення владних та фінансових
повноважень місцевих рад,  з тим,  щоб у селах та містах обрані громадянами керівники
мали достатньо фінансових ресурсів для реалізації потрібних громадам заходів,  а також
програм, спрямованих на розвиток відповідних територій.

Кожен із сільських голів окреслив коло завдань, які потрібно вирішити найближчим
часом задля поліпшення життя мешканців відповідної сільської ради. Також голови
місцевих рад району озвучили проблеми, які потребують додаткового фінансування за
рахунок субвенцій із бюджету або інвестицій. Очільники сіл Свалявщини мали змогу
поставити запитання кандидату в народні депутати, на які М. Ланьо дав вичерпні відповіді
з посиланням на норми чинного законодавства.

Підводячи підсумками зустрічі сільські голови Свалявського району виразили свою
одностайну підтримку Михайлу Івановичу Ланьо на виборах до Верховної Ради України
(Русин М. Михайло Ланьо назвав пріоритетні завдання для Закарпаття // Новини
Закарпаття (http://transkarpatia.net/politic/10553-mihaylo-lano-nazvav-proritetn-
zavdannya-dlya-zakarpattya.html). – 2012. – 23.08).

http://zakarpattya.net.ua/Partiji/99815-Zakarpatskyi-vyborchyi-shtab-ob%E2%80%99iednannia-Nasha-Ukraina-rozpochav-aktyvnu-robotu
http://zakarpattya.net.ua/Partiji/99815-Zakarpatskyi-vyborchyi-shtab-ob%E2%80%99iednannia-Nasha-Ukraina-rozpochav-aktyvnu-robotu
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Запорізька область

20 серпня 2012 р. Запорізька організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
підтримала акцію протесту проти систематичної невиплати заробітної плати працівників
ДП «Радіоприлад» в місті Запоріжжя.

Мітинг, організований самими працівниками державного підприємства
«Радіоприлад», відбувся біля будівлі Запорізької обладміністрації.

Запорізька організація ВО «Свобода» також вийшла на мітинг працівників заводу,
щоби надати їм інформаційну та юридичну підтримку. На мітинг також завітали
представники Партії регіонів з партійним наметом та автомобілем зі звуковою
апаратурою, за допомогою якої намагалися заглушити мітинг. Під приводом організації
зустрічі з депутатом від ПР Сухим, вони хотіли змусити людей розійтися, адже мітинг
показав реальну «стабільність» від партії влади – стабільну невиплату зарплати, стабільна
зневага до працівників державного підприємства, стабільне беззаконня від державної
виконавчої служби. Але працівники заводу рішуче підійшли до «регіональних» нахаб і
змусили їх вимкнути гучну музику. Помічник депутата Сухого намагався черговими
пустими обіцянками умовляти людей,  але йому це не вдалося –  занадто багато обіцянок
від Партії регіонів вони вже чули.

На мітингу виступив єдиний кандидат від об’єднаних сил опозиції у виборчому
окрузі № 77 (Шевченківський та Жовтневий райони Запоріжжя) свободівець Тимур Книш:
«Держава демонструє повну соціальну безвідповідальність перед працівниками, адже
мова йде саме про державне підприємство. І тому саме державні органи влади, в тому
числі Запорізька обласна адміністрація, винні в тій величезній заборгованості на
підприємстві.  Ми бачимо,  що чинна влада,  повністю контрольована Партією регіонів,  не
виконує своїх обов’язків щодо соціального захисту громадян».

Заступник голови Запорізької обласної організації ВО «Свобода» Ілля Волошин
зазначив, що «Свобода» буде й надалі підтримувати законні вимоги працівників ДП
«Радіоприлад» і надасть інформаційну та іншу допомогу, аби примусити чиновників
дотримуватись Українського законодавства та повернути людям невиплачені зарплати»
(Запорізька «Свобода» підтримала працівників ДП «Радіоприлад» у боротьбі за
виплату заробітної плати // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031999/). – 2012. – 20.08).

Івано-Франківська область

На християнське свято Спаса в Івано-Франківську активісти «Свободи»
розповсюджували однойменні газети, у яких ця партія називає своїх опозиційних колег
«політичним болотом». Про це повідомляє прес-служба «УДАРу».

Незважаючи на підписану Угоду про взаємонепоборювання, активісти-«свободівці»
далі продовжують поширювати провокаційну інформацію проти «УДАРу Віталія
Кличка». Відповідні газети розповсюджують безпосередньо поряд з найбільшими
церквами Івано-Франківська. Аналогічні матеріали почали з’являтися і у інших місцевих
ЗМІ.

Коментуючи провокаційні заяви «Свободи», кандидат у народні депутати Юрій
Соловей наголосив, що «подібні дії «свободівців» розколюють опозицію та грають на
руку владі. Натомість, «УДАР» дотримується взятих на себе зобов’язань».

Причиною таких публікацій, на думку кандидата, є зростання рейтингу партії
«УДАР Віталія Кличка» та усвідомлення окремими представниками Свободи своєї
«непрохідності» до майбутнього парламенту.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031999/
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Оприлюднені на початку серпня результати опитування Київського Міжнародного
Інституту соціології, свідчать про те, що саме партія «УДАР» є провідною опозиційною
силою, після «Батьківщини» та «Фронту Змін», з найвищими показниками зростання
рейтингів.

У свою чергу, більшість соціологічних служб, таких як «Рейтинг» та R&B Євген
Копатько констатують, що на майбутніх парламентських виборах партія ВО «Свобода» не
проходить до Верховної Ради, бо за неї готові голосувати від 3,8–4 % опитаних.

Відсутність зростання довіри до «свободівців» соціологи пов’язують з тим, що
партія отримала владу у західних областях, однак не спромоглася поліпшити ситуацію,
повідомляє прес-служба «УДАРу» (Тимощук Ю. Юрій Соловей: «Дії «свободівців»
розколюють опозицію та грають на руку владі» // ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/20/9871/view). – 2012. – 20.08).

***

Кандидат в народні депутати по 84 одномандатному виборчому округу Микола
Зелінський, який нещодавно вийшов із ВО «Батьківщина», заявив 21 серпня на прес-
конференції про те, що його погляди не суперечать поглядам цього об’єднання.

М. Зелінський заявив, що він прагнув бути кандидатом від об’єднаної опозиції, та на
його жаль, керівництво партії повідомило, що від цього округу балотується кандидат від
«Фронту Змін», що розчарувало Зелінського, оскільки він вважає, що керівництво партії
повинно було відстоювати цей округ.

Зелінський розповідає, що його місце посів кандидат менш досвідчений, як політик,
але більш фінансово спроможний.

«Як законослухняний громадянин, не виконуючи рішення керівництва партії, я
написав заяву про вихід з партії», – сказав М. Зелінський.

Виборцям кандидат рекомендує підтримати «Свободу», «Батьківщину», та «УДАР» і
стверджує що йде проти Партії Регіонів та комуністів, а партію «Україна – Вперед!»
взагалі вважає антиукраїнським проектом.

Щодо основного опонента на майбутніх виборах, М. Зелінський стверджує: «мій
основний опонент – продажність людей та лінь, а виокремлювати когось із кандидатів я не
буду» (Зелінський пояснив, чому вийшов із «Батьківщини» // Стрічка новин:
MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/18359). – 2012. – 21.08).

***

Обласна рада й надалі має працювати конструктивно та бути абсолютно
нейтральною до виборчого процесу. Саме з цих слів голова обласної ради Олександр Сич
розпочав роботу президії, засідання якої відбулося 20 серпня.

О. Сич зокрема відзначив, що у зв’язку із початком виборчого процесу й зважаючи
на те, що в обласній раді чинного скликання представлені представники тринадцяти
політичних сил, йому б хотілося максимально уникнути різного роду політичних мотивів
чи можливих спекулювань у роботі обласної ради.

«Звертаюся до представників усіх фракцій та до кожного депутата зокрема не
перетворювати діяльність обласної ради на майданчик передвиборчої боротьби», –
наголосив О. Сич.

На переконання О. Сича, обласна рада, як орган, що представляє колективні інтереси
громад області, й надалі має працювати конструктивно й бути абсолютно нейтральною до
виборчого процесу.  Наразі ж,  за підсумками роботи президії та дня депутата в обласній
раді, депутати погодили питання, що вноситимуться до порядку денного чергової
сімнадцятої сесії обласної ради (Голова Івано-Франківської обласної ради закликав не

http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/20/9871/view


57

перетворювати її діяльність на майданчик передвиборчої боротьби // Агенція новин
Фirtka.if.ua (http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=24726). – 2012. – 22.08).

***

Франківські депутати дали Анушкевичусу два тижні, щоб він зняв свою кандидатуру
на парламентських виборах. У протилежному випадку йому загрожує усунення з посади
міського голови Івано-Франківська.

22 серпня на сесії Івано-Франківської міської ради депутати від фракцій ВО
«Свобода», «Фронту Змін» і «УДАР–Громадський форум» вирішили відправити мера у
відставку. Зокрема, депутат від фракції «УДАР–Громадський форум» Ігор Росипайло вніс
у порядок денний проект рішення про дострокове припинення повноважень міського
голови Віктора Анушкевичуса.

Цьому передував виступ секретаря міської ради «свободівця» Руслана Марцінківа, у
якому він нгазвав Анушкевичуса «тушкою», закликав «бути чоловіком і зняти свою
кандидатуру або піти з посади», інакше міська рада «допоможе» йому це зробити.

Депутати вважають, що міський голова неналежним чином виконує свої
повноваження.

Проте, далі розмов справа не пішла. Після майже годинних перемовин, голови
фракцій «Свобода», «Батьківщина» та «Фронту Змін» відмовилися голосувати за
відставку мера.

Натомість дали очільнику міста можливість впродовж двох тижнів зняти свою
кандидатуру з реєстрації на виборах до Верховної Ради (Франківські депутати дали
Анушкевичусу два тижні, щоб він зняв свою кандидатуру на парламентських виборах
// NEWS.IF.UA (http://news.if.ua/news/24567.html). – 2012. – 22.08).

***

22 серпня 2012 р. міські обранці ухвалили заяву до Президента України, Верховної
Ради України та Конституційного Суду України щодо невизнання ухваленого Верховною
Радою України та підписаного Президентом закону України № 5029-VI «Про засади
державної мовної політики». Текст відповідної заяви зачитав секретар Івано-Франківської
міської ради свободівець Руслан Марцінків.

Рішення про невизнання українофобського закону Ківалова –  Колєснічєнка було
підтримано всіма присутніми у сесійній залі депутатами, крім двох представників Партії
регіонів.

Окрім того, міська рада доручила заступнику міського голови М. Вересу підготувати
на розгляд чергової сесії міської ради проект рішення «Про затвердження програми
захисту та розвитку української мови в м. Івано-Франківськ на 2013–2015 рр.»

Текст заяви, ухваленої Івано-Франківською міською радою:
«Ми, депутати Івано-Франківської міської ради, будучи прямими представниками

волі та прав громади міста Івано-Франківська, висловлюємо категоричне невизнання та
непокору ухваленому Верховною Радою України 3 липня 2012 р. та підписаного
президентом України 8 серпня 2012 р. Закону України № 5029-VI «Про засади державної
мовної політики».

Наше невизнання ґрунтується на тому, що, брутально порушуючи ст. 10 Конституції
України, чинна влада на чолі з малоросійським президентом, шахрайськими та
насильницькими методами ухвалення закону, підірвала підвалини конституційного ладу в
державі. На 22-ому році Незалежності вищий законодавчий орган країни взяв курс на
знищення національних цінностей і питомих ознак держави, зазіхнувши на душу народу –
українську мову. Президент не прислухався до численних звернень громадськості та
підписав цей ганебний закон.
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Провладна більшість, яка була сформована у вищому законодавчому органі держави
шляхом підкупу, зрад і шантажу, вже вкотре демонструє свою антинародну діяльність,
спрямовану на узурпацію існуючої українофобської влади, знищення останніх ознак
демократії і розбудову олігархічно-кланової диктатури. Закон Ківалова – Колесніченка є
імперським шовіністичним циркуляром на зразок Валуєвського та Емського указів,  а не
Законом незалежної Української держави.  Але потрібно говорити не тільки про зміст
цього акту. Ухвалений депутатами закон забив цвях у домовину вітчизняного
парламентаризму. Верховна Рада вже тривалий час є нічим іншим, як тільки покірною
«голосувальнею імені Чечетова». І сьогодні ця каденція ганебно завершує свою історію,
залишаючи нам у спадок антинаціональні закони, подібні до «мовного».

Наслідком цього закону стало ухвалення низкою міст і областей України рішень про
визнання на їхніх територіях виключно російської мови як регіональної. Практика
показала, що як норми цього закону, так і наміри представників правлячої в Україні
«п’ятої колони Москви», не спрямовані на зрівняння прав різномовного населення, а
навпаки – на затвердження єдиної імперської мови в регіонах, а відтак і в цілій державі.

Ми переконані, що цей закон є спекулятивним напередодні парламентських виборів.
Процедура ухвалення та реалізації цього закону є сумнівною, суперечливою та не
підкріпленою іншими законодавчими нормами, а тому вимагає негайної реакції
Конституційного Суду України.

Тому ми, депутати Івано-Франківської міської ради, заявляємо, що Закон України
№ 5029-VI «Про засади державної мовної політики» на території Івано-Франківської
міської ради не є чинним,  так як ми керуємось Основним Законом України –
Конституцією України, а не антиконституційними законами» (З ініціативи свободівців
Івано-Франківська міськрада ухвалила рішення про невизнання «мовного» закону
Ківалова – Колесніченка // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032047/). – 2012. – 23.08).

Київ

Початком будівництва розв’язки на Поштовій площі столична влада демонструє
приклад беззаконня у Києві. Про це йдеться у заяві фракції «УДАР» у Київраді.

«З 27 серпня на Поштовій площі обіцяють повністю перекрити рух транспорту. Не
виникає сумнівів, що будівництво розв’язок у Києві вкрай потрібно, щоб збільшити
пропускну спроможність міста і врятувати киян від стояння у «корках». Але це не
виключає того, що все повинно відбуватися згідно з діючим законодавством», – заявила
заступник голови фракції «УДАР» у Київраді Наталія Новак.

За словами депутата, перед тим, як розпочати реконструкцію, найперше потрібно
було відвести земельну ділянку.

«Цього не було зроблено. Така практика, власне, застосовувалася командою Попова і
при будівництві інших об’єктів. Друге грубе порушення законодавства – реконструкція
Поштової площі розпочинається без затвердженої проектно-кошторисної документації. І
третє – розпочинаючи будівництво, влада бере на себе бюджетні зобов’язання без
передбачених для цього коштів у бюджеті міста, тобто будують «у борг», що заборонено
законодавством», – наголошує Н. Новак.

«Тільки 9 серпня О. Попов заявив, що Поштову площу реконструюють за проектом
«Київдормістпроекту», – зазначають у столичному осередку «УДАРу».

«Хоча навіть після початку робіт не відомо, яким буде остаточний вигляд Поштової
площі після реконструкції. Тоді виникає запитання: що саме затвердила
Головкиївархітектура?» – йдеться у заяві.

В УДАРі нагадують, що розроблений Інститутом «Київдормістпроект» проект, який
збирається реалізувати влада, не брав участі в жодних конкурсах, а був залучений до

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032047/
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проектування через тендер з одним учасником. Його не виносили на обговорення та навіть
попереднє ознайомлення громадськості.

«І на засіданні Містобудівної ради Києва більшість висловилася за альтернативний
проект реконструкції.  Тим не менше,  влада одноосібно,  не почувши думку киян,  дала
«зелене світло» проекту «Київдормістпроекта» (який в тому числі передбачає будівництво
торгівельного центру), що свідчить про превалювання комерційних інтересів над
громадськими», – наголошує Н. Новак.

«УДАР» вимагає від правоохоронних органів звернути увагу на порушення
законодавства при будівництві розв’язки на Поштовій площі,  а від столичної влади –
припинити займатися просуванням і втіленням власних рішень, без врахування думки
громадськості, адже зміна історичного обличчя Києва зачіпає інтереси всіх столичних
мешканців і до того ж відбувається за їхні кошти,  –  вважають у фракції «УДАР»  в
Київраді («УДАР» у Київраді: Початком будівництва розв’язки на Поштовій площі
влада демонструє приклад беззаконня // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-pochatkom-budivnitstva-rozvyazki-na-
poshtoviy-ploshchi-vlada-demonstruye-priklad-bezzakonnya). – 2012. – 20.08).

***

21 серпня мешканці Борщагівки провели численний мітинг на місці знищеного
скверу, де ТОВ Стиль бюро почало будівництво автозаправної станції.

За його словами, під зверненням до голови КМДА О. Попову з проханням
«скасувати скандальне рішення Київради, яке приймалося командою Леоніда
Черновецького», громадськість зібрала близько 2000 підписів. Жителі хочуть «відновити
сквер який був знищений ТОВ Стиль бюро та створити зону відпочинку».

Під час мітингу підписи були передані лідеру депутатської фракції Громадського
активу Києва у Київраді, депутату Київської міської ради Олександра Пабата, який
зазначив, що він і фракція ГАК докладуть максимум сил, щоб скасувати рішення
Київради, і повернути сквер жителям Борщагівки.

Після втручання Президента інцидент отримав широкий резонанс, щодо посадових
осіб ТОВ Стиль бюро було порушено кримінальну справу. Однак після того, як
суспільний резонанс затих, ця справа нічим не закінчилася.

Відтоді відбувається протистояння між компанією-забудовником та мешканцями
прилеглих будинків, які заявили, що не дозволять будівництво небезпечного об’єкта
поряд з житловими будинками.

Громадська ініціативна Зелений Київ навела факти порушень у відводі земельної
ділянки, які були надані прокуратурі. Святошинська районна прокуратура виступила
позивачем у справі про розірвання договору оренди з ТОВ Стиль бюро, але господарський
суд міста Києва своїм рішенням від 1 серпня нинішнього року фактично узаконив
будівництво об’єкта.

Екологи і медики наводять факти збільшення захворювання на лейкоз у мешканців
будинків, які розташовані поруч з АЗС. Керівництво заводу Сатурн також відзначає
небезпеку будівництва АЗС поряд з підприємством, на території якого є газорозподільна
підстанція, яка поставляє газ на всю Борщагівку (Кияни провели мітинг на місці скверу,
знищеного після втручання Януковича // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/174365-
kiyani-proveli-miting-na-misci-skveru-znishhenogo.html). – 2012. – 21.08).

***

Невиконання бюджету міста Києва може призвести до критичних наслідків і ставить
під загрозу виплату зарплат бюджетникам своєчасно і у повному обсязі. Про це заявили у
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фракції «УДАР»  у Київраді,  коментуючи повідомлення голови КМДА О.  Попова,  що
бюджет Києва за І півріччя цього року не виконано мінімум на 30 %.

«Такого критичного невиконання бюджету в Києві ще ніколи не було,  навіть у
кризові роки. І першими в зону ризику потрапляють працівники бюджетної сфери. За
нашими даними, представників закладів культури м. Києва вже попередили, що з
1 вересня вони отримуватимуть 75 % зарплати. У липні вже мала місце затримка
заробітної плати – тоді столична влада заборгувала перед медиками і працівниками
Головних управлінь. Тому наша фракція бере це питання на особистий контроль і
звернеться до Прокуратури м. Києва з вимогою перевірити цю інформацію і в разі
необхідності вжити відповідних заходів», – зазначає заступник голови фракції «УДАР» у
Київраді Наталія Новак.

Водночас, за словами депутата, той факт, що такі цифри озвучує сам голова КМДА –
свідчить про визнання власної непрофесійності і нездатності столичної влади ефективно
управляти містом та забезпечувати безперебійне функціонування всіх сфер діяльності
столиці.

«Основні статті бюджетних надходжень не виконувалися. Єдине, про що з гордістю
рапортує столична влада, – 42 млн грн надходжень від МАФів. Тобто влада не бореться з
неконтрольованим збільшенням кількості тимчасових споруд, а вона на них заробляє», –
зауважила депутат.

У липні заступник голови КМДА Руслан Крамаренко заявив, що план надходжень до
бюджету столиці у січні –  червні 2012  р.  виконаний майже на 90  %,  –  нагадують у
столичному осередку «УДАРу».

«Виникає запитання: яким чином могла так кардинально змінитися ситуація
буквально за місяць і куди зникли досягнення, про які нещодавно рапортували чиновники
КМДА?» – додає Н. Новак.

«УДАР» вимагає на найближчому пленарному засіданні Київради заслухати звіт про
стан виконання бюджету, який має озвучити особисто О. Попов.

«І відкорегувати головний фінансовий документ міста Києва у такий спосіб, аби не
допустити на кінець року боргів по захищеним статтям бюджету й урізання чи затримки
виплат працівникам галузей освіти чи охорони здоров’я», – резюмувала заступник голови
фракції «УДАР» у Київраді («УДАР» у Київраді: Невиконання бюджету міста Києва
ставить під загрозу виплату зарплат бюджетникам // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-nevikonannya-byudzhetu-mista-
kiyeva-stavit-pid-zagrozu-viplatu-zarplat-byudzhetnikam). – 2012. – 21.08).

***

Власть накануне выборов будет осмотрительнее и на введение русского языка как
регионального в Киеве может не пойти. Об этом сказала депутат Киевсовета от БЮТ–
«Батьківщини» Татьяна Мелихова.

Она рассказала, что фракция БЮТ–«Батьківщина» в Киевсовете подала заявление на
секретаря Киевсовета Галину Герегу о проведении внеочередной сессии по двум
вопросам: невведении языкового закона на территории Киева и вопрос о выражении
недоверия президенту, обращение к новоизбранной Верховной Рады относительно
импичмента Президенту Виктору Януковичу.

«Герега якобы была в отпуске и порасписывала этот документ на все фракции, чтобы
они рассмотрели и решили, соглашаются ли на проведение внеочередной сессии или нет.
Понятно, что есть правящее большинство и поэтому говорить, что они согласятся на
проведение внеочередной сессии с такой повесткой дня, какую мы предлагаем, нет
смысла», – рассказала депутат Киевсовета.

http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-nevikonannya-byudzhetu-mista-kiyeva-stavit-pid-zagrozu-viplatu-zarplat-byudzhetnikam
http://klichko.org/ua/news/news/udar-u-kiyivradi-nevikonannya-byudzhetu-mista-kiyeva-stavit-pid-zagrozu-viplatu-zarplat-byudzhetnikam
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Мелихова убеждена, что если такой вопрос будет подниматься, то киевляне на
выборах учтут это. Ведь многие из депутатов Киевсовета баллотируются на
парламентские выборы.

«В том числе они определятся и по кандидатуре Гереги –  нужны ли такие
представители, которые не будут отстаивать государственный язык и нужно ли голосовать
за таких кандидатов», – пояснила она.

Депутат надеется, что все же, Киевсовета не коснется то, чтобы вводить в Киеве
региональный язык. «Но это если вопрос рассматривать с позиции человеческих
нормальных отношений. А если рассматривать с позиции того, как Киевсовету скажут на
Банковой, то ситуация такова, что могут принять все что угодно, если будет такое
указание», – подчеркнула она.

Мелихова добавила: «У нас уже есть опыт, когда ликвидировали районные советы
вопреки здравому смыслу, или хотя бы думая о том, что нужно спросить киевлян. Никто
не спросил, а взяли и ликвидировали. Поэтому вопросов здесь может быть очень много.
Все зависит от того, что решит власть».

«Власть накануне выборов будет вести себя очень взвешенно. Они понимают, что
Киев – это не Луганск и не Донецк. Поэтому проталкивать еще русский как региональный
в Киеве они, надеюсь, не решатся», – подчеркнула она.

Кроме того, по словам депутат Киевсовета, в Киеве сосредоточена интеллигенция
всей Украине – общественные организации, творческие союзы, театры. Это все – очень
мощное лобби,  которое поддерживает украинский язык как один государственный на
территории всей Украины, подчеркнула Мелихова, и поэтому сопротивление попыткам
принять решение о региональном языке будет большим (Мелихова: «По указанию с
Банковой Киевсовет может принять русский язык региональным» // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/63090-melihova-po-ukazaniyu-s-bankovoy-ievsovet-mozhet-
prinyat-russkiy-yazyk-regionalnym.html). – 2012. – 22.08).

***

Нищівний провал реформи ЖКГ у Києві свідчить про неспроможність нинішньої
столичної влади забезпечити нормальні умови проживання киянам, а також створює
загрозу збільшення кількості аварійних ситуацій на тепло- і водомережах столиці,
враховуючи,  що тільки за перше півріччя в столиці було зафіксовано близько майже
100 тис. скарг киян на житлово-комунальні проблеми. Про це йдеться у заяві фракції
«УДАР» у Київраді.

«Незважаючи на те, що Попов і Мазурчак раніше були очільниками Міністерства
житлово-комунального господарства, реформування профільної галузі у столиці
виявилося їм не під силу. Вони провалили власні програми, хоча неодноразово публічно
обіцяли киянам, які утворили ОСББ, виділити з бюджету міста гроші для проведення
ремонту фасадів і парадних, іноді йшлося навіть про капітальний ремонт і оновлення
прибудинкових територій. Жодна із міських програм, які затверджувались 2011 р., так і не
виконана на сьогодні», – зазначає заступник голови фракції «УДАР» у Київраді Наталія
Новак.

За словами депутата, законодавство про ОСББ передбачає, що перший ремонт після
створення кондомініуму робить колишній власник будинку, тобто – муніципалітет. Однак
у столичному бюджеті грошей на ремонти не вистачає.

«ЖКГ у кризовому стані.  Якщо справа так піде й далі,  то Київ очікує руйнація
каналізаційних мереж і мереж водопостачання. Вже на сьогодні тепломережі зношені
більш як наполовину,  а міський колектор –  повністю,  третина ліфтів перебуває в
аварійному стані, Бортницька станція аерації, яка прокачує усі нечистоти Києва,
переповнена і може не витримати чергової зливи. А там і до екологічної катастрофи
недалеко», – наголосила Н. Новак.
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В «УДАРі» нагадують, що загалом протягом 2012 року в Києві планувалося створити
тисячу ОСББ, натомість наразі створено тільки 17.

«Столичні високопосадовці, відповідальні за проведення реформи ЖКГ,
намагаються знайти «стрілочника» – перекласти провину на начальника профільного
управління, мовляв, не виконали план через недосконале законодавство та відсутність
роз’яснювальної роботи серед населення. Вибачте, О. Попов ще рік тому очолив
Координаційну раду з питань сприяння розвитку об’єднань співвласників
багатоквартирних будинків (ОСББ), одним з основних завдань якої був розвиток
консультаційних центрів із проведення роз’яснювальної роботи та надання методичної
підтримки мешканцям у створенні ОСББ. То хто ж йому заважав виконувати свої посадові
обов’язки?» – зауважує депутат.

У столичному осередку «УДАРу» зазначають, що коштів на нормальну
реконструкцію комунального господарства нема ні в державному, ні в столичному
бюджетах. Водночас, питання якості комунальних послуг і їхньої вартості – у першій
десятці проблем, які турбують українців.

«Міська влада неодноразово заявляла про необхідність залучення інвесторів, які б
вкладали кошти в ремонт і реконструкцію столичної інфраструктури,  а місто б
компенсувало їм витрати з невеликим профітом протягом 10–15 років з платежів
споживачів. Така практика державно-приватного партнерства існує в багатьох
європейських країнах. Але ж хто захоче мати справу з сумнівним партнером, який
регулярно не виконує бюджет? Тому інвестори і не зацікавлені у співпраці з нинішньою
владою,  бо не можуть бути впевнені в поверненні вкладених коштів»,  –  підсумувала
Н. Новак (Провал реформи ЖКГ у Києві створює загрозу збільшення кількості аварій
на тепло- і водомережах столиці // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/proval-reformi-zhkg-u-kiyevi-stvoryuye-zagrozu-
zbilshennya-kilkosti-avariy-na-teplo-i-vodomerezhah-stolitsi). – 2012. – 22.08).

***

До 15 вересня у Київраду на розгляд буде внесений проект документа з реалізації у
столиці положень закону про регіональні мови. Про це повідомив голова депутатської
фракції Партії регіонів у Київраді Олексій Омельяненко.

«Сьогодні йдуть консультації.  Думаю,  до 15  вересня буде підготовлено документ і
внесено на розгляд», – сказав Омельяненко.

За словами депутата, рішення про реалізацію мовного закону буде прийнято
Київрадою.  «Думаю,  що буде прийнято.  Проблем не виникне,  адже у столиці більшість
населення – російськомовна», – підкреслив депутат.

Поки депутат не готовий назвати конкретні пункти проекту рішення, яке
розробляється, проте вважає, що проблем з його реалізацією не виникне – буде досягнуто
балансу, в тому числі і в сфері освіти.

«Думаю,  школи за один навчальний рік вирішать це питання.  Не думаю,  що всі
будуть повністю перебудовуватися... Думаю, буде, як було до того, коли всі перейшли на
українську мову: хтось буде вчитися українською, а хтось – російською», – зазначив він.

Омельяненко розцінює як фантастичну ідею введення у столиці англійської як
регіональної,  але в цілому не має нічого проти,  якщо рівень освіти дозволить це зробити
(Київрада розгляне «мовний» закон у вересні // Західна iнформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/08/22/365127). – 2012. – 22.08).

http://klichko.org/ua/news/news/proval-reformi-zhkg-u-kiyevi-stvoryuye-zagrozu-zbilshennya-kilkosti-avariy-na-teplo-i-vodomerezhah-stolitsi
http://klichko.org/ua/news/news/proval-reformi-zhkg-u-kiyevi-stvoryuye-zagrozu-zbilshennya-kilkosti-avariy-na-teplo-i-vodomerezhah-stolitsi
http://zik.ua/ua/news/2012/08/22/365127
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Київська область

48 осіб претендує на один мандат народного депутата у виборчому окрузі № 95 з
центром у місті Ірпені на Київщині.  Це рекордний показник на цьогорічних виборах.
Охочих стати нардепами тут майже стільки, скільки у всій Чернівецькій області (50).
Трішки менше від округу-рекордсмена – 47 кандидатів – включилися у боротьбу за
депутатське крісло у в/о № 90 (Біла Церква).

За прогнозами аналітиків, основна боротьба в Ірпені розгорнеться між висуванцем
від Партії регіонів Петром Мельником і колишнім народним депутатом Євгеном
Жовтяком (партія «Собор»). Мельник є народним депутатом, ректором Національного
університету Державної податкової служби. А найбільше він «прославився» тим, що на
березневих виборах міського голови Обухова застосував грубу силу до своєї опозиційної
колеги у парламенті Ірини Геращенко.

Рекорд встановили округи №№ 41, 53 у Донецьку. Тут зареєструвалося найменше –
лише по чотири претенденти (Фаріон І. Найбільше кандидатів в Ірпені, найменше – у
Донецьку // Високий Замок (http://www.wz.lviv.ua/articles/109021). – 2012. – 21.08).

***

После трех месяцев борьбы коммунистов за сохранение больницы в селе Дениховка
Тетиевского района Киевской области, акций протеста граждан, обращений народных
депутатов-коммунистов в Министерство здравоохранения, чиновники были вынуждены
признать: больницу местная власть закрывает незаконно. Так как ссылается на
медицинскую реформу, пилотный проект которой в Киевской области не действует. Об
этом пресс-службе Киевского ОК КПУ рассказала кандидат в народные депутаты по 92-
му (Узинскому) мажоритарному избирательному округу Ярослава Колодина.

В ответ на обращение народного депутата-коммуниста Александра Голуба Минздрав
признал, что закрытие больницы незаконно.

Минздрав разъяснил главному управлению охраны здоровья Киевской областной
государственной администрации и Тетиевской районной администрации, чтобы они
придерживались законодательства Украины и не допускали ухудшения медицинского
обслуживания жителей района.

«Мы будем и дальше держать вопрос с Дениховской больницей на контроле, –
заявила Ярослава Колодина. – Если местные власти проигнорируют указания Минздрава,
будем обращаться в Генеральную прокуратуру» (Коммунисты отстояли больницу //
Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-otstoyali-bolnicu/). – 2012. – 22.08).

Кіровоградська область

У Кіровограді відбулося представлення єдиного кандидата від опозиції у 102-му
окрузі свободівця Сергія Василюка. Прес-конференцію розпочав журналіст Сергій
Запорожан. Він зазначив, що, на жаль, не всі представники ЗМІ змогли взяти участь у
заході через політичний тиск. Також він закликав присутніх журналістів до професійної
солідарності. Сергій Запорожан запросив відомих журналістів захистити право на
поширення неупередженої та правдивої інформації.

Представлення розпочав голова Кіровоградського виборчого штабу ВО «Свобода»
Руслан Андрійко: «Свобода іде на вибори перемагати, а не просто брати участь. Після
перемоги ми спільно з колегами з КОДу сформуємо більшість у парламенті і скасуємо
антисоціальні закони влади.

http://www.wz.lviv.ua/articles/109021
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Українці знають Сергія Василюка як талановитого, порядного, непідкупного
українця, кандидата, що заслуговує на перемогу і за жодних умов не стане «тушкою». Він
дасть справжній бій «тушці», запроданцю та українофобу Єдіну, який висувається від
Партії регіонів в окрузі № 102. Я закликаю виборців голосувати, керуючись
загальнонаціональними інтересами, а не за гречку, чарку чи шматок дороги».

С. Василюк зазначив, що балотується від ВО «Свобода» невипадково, адже його та
його побратимів мета – прийти до влади не заради збагачення чи задоволення особистих
інтересів, а заради того, щоби змінити політичну мапу України, змести українофобів геть
із владних крісел та встановити соціальну і національну справедливість у державі.

С. Василюк замість «золотих гір» пообіцяв, що не продасться злочинній владі,
докладе усіх зусиль задля скасування антиукраїнських законів, звітуватиме про свою
діяльність та про кошти, надані йому для розвитку округу, перед громадою.

Завершив зустріч голова Кіровоградської обласної організації «Свободи» Олександр
Ромащенко. Він запевнив присутніх в ідеологічній стійкості й непідкупності висунутих
«Свободою» кандидатів.

Також голова Кіровоградської обласної «Свободи» анонсував запланований парад
вишиванок, приурочений до дня Незалежности України, що відбуватиметься з його
ініціативи вже третій рік поспіль (У Кіровограді відбулося представлення єдиного
кандидата від опозиції у 102-му окрузі свободівця Сергія Василюка // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031990/). – 2012. – 20.08).

***

Комуністична партія України провела у Світловодську мітинг під лозунгом
«Повернемо країну народу!» за участю неповнолітніх.

Серед агітаторів були помічені особи, яким не виповнилось і десяти років. Діти з
червоними прапорами та транспарантом у руках були одягнені у червоні футболки із
символікою Комуністичної партії України,  а позаду них стояли дорослі представники
КПУ.

«Цей факт можна вважати порушення чинного законодавства України, згідно з яким
особи, які не досягли повноліття, не мають права брати участь у виборчій агітації», –
сказано в інформації (У Світловодську за Компартію агітують неповнолітні //
expres.ua (http://expres.ua/news/2012/08/22/72145). – 2012. – 22.08).

Луганська область

Лидер луганских коммунистов, нардеп Спиридон Килинкаров обратится лично к
премьер-министру Украины Николаю Азарову с просьбой провести аудит финансовой
деятельности компании «Лугансквода».

Нардеп будет инициировать тщательную проверку выделения и расходования
бюджетных средств компанией «Лугансквода». В частности, средств, выделенных на
погашение разницы в тарифах на воду.

По словам Килинкарова, сегодняшний отчет компании «Лугансквода» на сессии
Луганского облсовета был «профанацией».

«Руководство области сегодня показало, что не лоббирует интересы ее жителей, а
потакает компании-концессионеру. Коммунисты предлагали начать процедуру
расторжения договора с концессионером, но Партия регионов хочет дать 3 месяца
компании на выполнения взятых обязательств. Всем прекрасно понятно, что они за
3 месяца не успеют сделать то, что не хотели делать 4 года. Сегодня стало ясно, что
компания «Лугансквода»  имеет партийность Партии регионов.  И Пристюк с Голенко,  и
вся команда Ефремова лично несут ответственность за проблемы, связанные с

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031990/
http://www.expres.ua/
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компанией», – подчеркнул коммунист (Килинкаров обратится к Азарову с просьбой
провести аудит финансовой деятельности «Луганскводы» – Луганск.comments.ua //
Наша газета (http://nashagazeta.com.ua/7632-kilinkarov-obratitsya-k-azarovu-s-prosboy-
provesti-audit-finansovoy-deyatelnosti-luganskvody-luganskcommentsua.html). – 2012. –
17.08).

***

24 серпня 2012 р. Луганська «Свобода», разом з партнерами по КОДу, громадськими
організаціями та «Просвітою», урочистим мітингом відзначили День незалежності
України. Захід традиційно розпочався з виконання національного славня, а опісля зі
словом проповіді та молитви виступив архієпископ УПЦ КП Мефодій,  який благословив
присутніх.

Голова Луганської обласної організації ВО «Свобода» Олександр Кобзєв привітав
учасників урочистостей зі святом та наголосив:

«Сьогодні ми відзначаємо 21-шу річницю незалежності Української Держави. Але
чи стали ми по-справді незалежними?  Ми бачимо,  що в Україні досі при владі та ж
окупаційна адміністрація, що і 20 років тому. Українські підприємства захоплюються
олігархами, як місцевими, так і російськими. Українську землю збираються розпродати.
Українську історію паплюжать, знищують українську мову. В Україні встановлений
режим соціального і національного гноблення, режим внутрішньої окупації з комуно-
російським корінням. Але все це ми з вами в змозі змінити. Об’єднавшись разом, дамо
гідну відповідь знахабнілій орді 28  жовтня!».  «Ми,  українці,  маємо боротись за свою
владу, свою власність, свою гідність на своїй, Богом даній землі!» – підсумував
свободівць-кандидат у народні депутати Олександр Кобзєв (Луганськ відзначив День
Незалежності України // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032121/). – 2012. – 24.08).

Львівська область

Кандидат по одномандатному виборчому округу № 115 (Сихівський район
м. Львова) від партії УДАР Дмитро Добродомов на прес-конференції 20 серпня запевнив,
що готовий буде зняти свою кандидатуру на користь кандидата від об’єднаної опозиції
Михайла Хміля, якщо в останнього буде більший рейтинг.

«Якщо у жовтні за незалежним опитуванням мій рейтинг буде менший, ніж у пана
Михайла (Хміля. – Ред.), я готовий зняти свою кандидатуру і працювати для його
перемоги до кінця виборчої кампанії», – зазначив Д. Добродомов. Після цієї заяви
кандидат звернувся до свого опонента по округу М. Хміля з пропозицією зробити
аналогічну заяву, однак М. Хміль пояснив, що його висунули кандидатом вісім
політичних партій і не виконати їх доручення він не має права.

Окрім того,  кандидат від УДАРу декілька разів наголосив,  що кандидати від
опозиційних політичних сил не повинні критикувати одне одного. При цьому, втім, свого
опонента і його політичну силу він також критикував –  зокрема,  через те,  що
«Батьківщина» вже була при владі і не виконала своїх передвиборчих обіцянок.

Коментуючи те, що кандидати від опозиційних політичних сил борються один проти
одного на виборчих округах Львівської області, Добродомов зазначив: «За нинішніх умов
я не бачу, щоб всі 12 округів виграли кандидати від опозиції. За умов, які пропонує КОД
(ненапад і єдиний кандидат від опозиції. – Ред.) це можливо» (Добродомов готовий
зняти свою кандидатуру на користь сильнішого кандидата // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?dobrodomov_gotoviy_znyati_svoyu_kandidaturu_
na_korist_silnishogo_kandidata&objectId=1262947). – 2012. – 20.08).

http://nashagazeta.com.ua/7632-kilinkarov-obratitsya-k-azarovu-s-prosboy-provesti-audit-finansovoy-deyatelnosti-luganskvody-luganskcommentsua.html
http://nashagazeta.com.ua/7632-kilinkarov-obratitsya-k-azarovu-s-prosboy-provesti-audit-finansovoy-deyatelnosti-luganskvody-luganskcommentsua.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032121/
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?dobrodomov_gotoviy_znyati_svoyu_kandidaturu_na_korist_silnishogo_kandidata&objectId=1262947
http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?dobrodomov_gotoviy_znyati_svoyu_kandidaturu_na_korist_silnishogo_kandidata&objectId=1262947


66

***

Експерти назвали п’ять виборчих округів на Львівщині, де боротьба за депутатський
мандат розгортатиметься особливо гостро. Як зазначив на засіданні Львівського прес-
клубу представник ГМ ОПОРА Андрій Дутчак, в чотирьох округах області розгорнеться
протистояння популярності проти грошей.

На його думку, це округи №№ 177 і 118 у Львові та 120 (Городоцький) і
122 (Яворівський) округи, де відомим політиками протистоятимуть самовисуванці з
вагомим капіталом. Натомість очільник львівського КВУ Оксана Дащаківська вважає, що
епіцентром політичної боротьби на Львівщині стане округ № 121 з центром у Дрогобичі,
адже там зареєстровано найбільше кандидатів – 21.

Щоправда,  до власного рекорду Дрогобич на цих виборах не дотягнув,  адже на
минулі вибори мера в цьому місті зареєстрували 40  кандидатів (Експерти назвали
«найгарячіші» округи на Львівщині // Львівський портал
(http://portal.lviv.ua/news/2012/08/20/142939.html). – 2012. – 20.08).

***

19 серпня у смт. Куликів відбулось Народне віче на захист прав громадян. Люди
вимагали звіту депутатів місцевої ради і створили символічну «труну демократії», котру
поставили на центральній площі села.

«Ми подаємо звернення до депутатів, щоб за два тижні вони підготували нам звіти і
прийшли прозвітували перед всією громадою.  Будемо і далі ініціювати схід села»,  –
розповів Дмитро Старчак, депутат селищної ради Куликова від партії «УДАР».

Громадська організація «Мервичанка» зібрала підписи мешканців с. Куликів. Сто
мешканців підписалися під тим, щоб депутати відзвітували перед народом до виборів, а не
після. Як наслідок на цю громадську організацію було здійснено тиск депутатів селищної
ради Куликова.

Наталя Демчишин, голова ГО «Мервичанка» каже: «Молодь хоче вийти з
громадської організації. У зв’язку з тим, що вони не передбачали таких рішень, тиску».

«Мені дуже дивно, що тут сьогодні у вас немає більше жодного представника вашого
місцевого самоврядування. Але це мабуть питання до них, оскільки це більше, мабуть не
так законний, як моральний обов’язок на будь-якому такому віче звітувати», – каже
І. Самардак, член партії «УДАР».

Завдяки журналістам «Народного Контролю ZIK» депутати Куликова таки
відзвітують перед людьми (Громада смт. Куликів вимагала звіту місцевих депутатів //
Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/08/22/365011). – 2012. –
22.08).

***

Голова Червоноградської міської організації НРУ Ігор Корнат, який йшов на вибори
як самовисуванець по 124-му виборчому округу (з центром у м. Сокаль), зняв свою
кандидатуру на користь кандидата від об’єднаної опозиції «Батьківщина» Степана
Курпіля. Про це Корнат заявив 22 серпня на прес-конференції.

Він запевнив, що коли приймав рішення самовисуватися у 124-му окрузі, то жодним
чином не мав наміру конкурувати з кандидатом від об’єднаної опозиції. За його словами,
основною мотивацією для нього було долучитися до спільної програми опозиції і
мобілізувати виборців, значна частина яких у повній апатії, прийти на вибори і підтримати
опозицію.  Особливо враховуючи те,  що в цьому окрузі великі шанси має кандидат від
влади.

http://portal.lviv.ua/news/2012/08/20/142939.html
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Як повідомив керівник штабу об’єднаної опозиції С. Кубів, І. Корнат погодився
зняти свою кандидатуру після двотижневих переговорів. Він стане заступником керівника
штабу об’єднаної опозиції у Червонограді, а його пропозиції будуть частково включені в
програму кандидата від об’єднаної опозиції.

«Майбутнє я бачу в тому, що ми спільно будемо працювати і спільно будемо йти до
того, щоб перемогти на парламентських виборах і не дати можливості кандидату від влади
перемогти на даному окрузі», – заявив І. Корнат (Ігор Корнат зняв свою кандидатуру у
124-у окрузі на користь Курпіля // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/08/22/365009). – 2012. – 22.08).

Миколаївська область

В Николаеве и в области начали работу общественные приемные политической
партии «УДАР (Украинский Демократический Альянс за Реформы) Виталия Кличко». Об
этом сообщают в пресс-службе партии.

Как отмечается в сообщении, теперь любой желающий может прийти в
общественную приемную, где получит юридическую консультацию, помощь и содействие
в решении жизненно важных вопросов (Николаевские УДАРовцы открыли свои
общественные приемные // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/33837). – 2012. – 20.08).

***

На сессии Николаевского горсовета приступили к голосованию по предоставлению
русскому языку статуса регионального.

Депутат горсовета Георгий Рогов (внепартийный политик, избран от Николаевской
городской организации политической партии «Третья сила») поинтересовался, где взять
деньги в городском бюджете на реализацию языкового закона в Николаеве.

Он настойчиво призывает, чтобы при голосовании депутаты не усугубили ситуацию
с языком, подчеркивает, что речь идет о важных вещах: «Мы же голосуем не за проблему
канализации или текущих крыш!» (На сессии Николаевского горсовета депутат
Георгий Рогов призвал коллег быть осторожными, голосуя по «языковому вопросу» //
«Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/33863). – 2012. – 21.08).

***

24 серпня 2012 р. у Миколаєві біля пам’ятника Тарасові Шевченку відбувся мітинг
Миколаївської міської організації ВО «Свобода» та опозиційних сил з нагоди Дня
незалежности України. Біля Кобзаря зібралися люди у вишиванках, а лідери опозиційних
партій та громадські діячі виступили перед зібранням з привітальним словом. Після
покладання квітів мітинг завершився святковою ходою до пам’ятника Миколі Аркасу під
супровід оркестру, патріотичних пісень та націоналістичних гасел.

День незалежности миколаївські свободівці відзначили разом з об’єднаною
опозицією біля пам’ятника Великому Кобзареві. На мітингу майоріли прапори та панував
святковий настрій, хоча в промовах виступаючих йшлося про невтішні реалії сучасности.
Адже українська мова –  це атрибут незалежности.  А про яку незалежність ми можемо
говорити, коли в українському місті міська рада ухвалює регіональною мову чужої
держави?

До оптимізму закликала присутніх заступник голови Миколаївської обласної
організації ВО «Свобода» Наталя Грудініна: «Окупант дрібний зараз. Ось раніше тут були

http://zik.ua/ua/news/2012/08/22/365009
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граф Потьомкін, імператриця Катерина, а зараз якийсь там «Підрахуй». Хіба ми і їх не
поборемо? Адже ми нація повстанців!»

Після виступів присутні понесли квіти до пам’ятника Тарасові Шевченку.  Зранку
цього ж дня Кобзареві покладала квіти і влада,  тому свободівці прийшли на місце акції
раніше для того, щоб висловити свій протест окупантам.

По закінченню мітингу патріоти у супроводі оркестру пройшлися урочистою ходою
до пам’ятника українському письменнику, історику та композитору Миколі Аркасу,
співаючи при цьому повстанських пісень, вигукуючи націоналістичні гасла та вітаючи
перехожих із Днем незалежности України.

Наостанок свободівці закликали всіх прийти 7 вересня під стіни ОДА для того, щоб
не дозволити владі надати російській мові статус регіональної й на рівні области
(Миколаївські свободівці відзначили День Незалежности велелюдним мітингом та
ходою з оркестром // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032144/). – 2012. – 24.08).

Одеська область

24 серпня 2012 р. з нагоди Дня Незалежності в Одесі обласна організація
Всеукраїнського об’єднання «Свобода» провела марш вишиванок. Участь в ньому взяло
близько півтисячі одеситів. Марш пройшов центральним вулицями міста і завершився
біля пам’ятника Дюку на Приморському бульварі.

О 10:00 націоналісти вже традиційно зібрались біля пам’ятника Тарасові Шевченку,
де провели віче. Пізніше до заходу долучилися опозиційні політичні сили. Учасники віча
засвідчили свою готовність до організації масштабного опору антиукраїнському режимові
та координації дій під час виборів 28 жовтня.

«Банда олігархів, мародерів, українофобів просто так владу не віддасть. Вони до
останнього,  як паразити,  смоктатимуть кров з України.  Тому нашою зброєю має бути –
єдність,  міцність наших рядів і беззаперечна віра в конечну перемогу.  Тільки так ми
зможемо перемогти антинаціональну владну систему і побудувати Велику Україну –
могутню національну державу, соціально справедливу державу, державу в якій кожен
українець буде заможним господарем на своїй землі.

Ми повинні максимально мобілізувати сили, щоб дійти до Верховної Ради і звідти
розпочати наступ на зграю отих олігархів та українофобів, які окупували нашу державу,
вкрали наші підприємства, позбавляють нас роботи, топчуться по нашій історії.

Українська держава здобута кров’ю. Ми не повинні про це забувати. Не повинні
забувати про герої, які боролись, віддавали свої життя, щоб ми були вільними. Тому наш
обов’язок перед минулими і прийдешніми поколіннями – зберегти державу, навести лад і
встановити справедливість», – зазначив голова Одеської обласної організації ВО
«Свобода» Павло Кириленко.

По завершенню віче націоналісти сформували колони і рушили маршем по місту (В
Одесі націоналісти маршем вишиванок відзначили День Незалежності // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032125/). – 2012. – 24.08).

Полтавська область

Аналізуючи своє триденне перебування у Полтавській області, один з лідерів
об’єднаної опозиції «Батьківщина» Микола Томенко зазначив, що особливістю виборчої
кампанії в Україні загалом і на Полтавщині, зокрема, є те, що дуже багато кандидатів від

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032144/
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Партії регіонів виконують роль дублерів справжніх кандидатів від влади, які інвестують
серйозні кошти у виборчі округи під брендом само висуванців.

Водночас, за його словами, це не головна особливість нинішніх виборів. Головною
особливістю М. Томенко назвав те, що так зване виборче «гречкосійство» набуло
фантастичних розмірів.

М. Томенко нагадав, що у свій час нинішній міський голова Полтави прославився як
один з найвідоміших «гречкосіїв», при чому він заявляв, що ніколи не вступить у Партію
регіонів і представляє партію «Совість України», натомість згодом перейшов у партію
влади, як «найкращу та наймоднішу», за його твердженням, і нині підтримує її генеральну
лінію.

Зважаючи на цей приклад, М. Томенко назвав цілком очевидним, що такий сценарій
розгортатиметься і в інших округах.

«Якщо виборчі «гречкосії»,  які сьогодні роздають гречку і продукти у Полтавській
області, розповідають, що вони не мають жодного відношення до Партії регіонів і влади,
вони, очевидно, так само, як і нинішній міський голова Полтави, мають домовленості та
будуть за будь-яких обставин працювати у фракції Партії регіонів», – сказав політик.

Підсумовуючи, Микола Томенко висловив сподівання, що «Полтавська область не
буде перетворена в область виборчого гречкосійства, а буде й надалі голосувати у
відповідності до своїх настроїв і переконань, а вибори відбудуться демократично»
(Микола Томенко: Полтавщину хочуть перетворити на область виборчого
«гречкосійства» // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/12144.html). – 2012. – 23.08).

Сумська область

Бюро областной организации ВО «Батьківщина» исключило из парти трех человек,
которые вопреки воли партии выдвинули свои кандидатуры на выборах в мажоритарных
округах области.

Заседание бюро состоялось 17 августа. На нем был рассмотрены персональные дела
членов «Батьківщини», участвующих в выборах как самовыдвиженцы наряду с
кандидатурами, выдвинутыми объединенной оппозицией. Таковыми являются начальник
управления Сумского горсовета Вера Мотречко, выдвинувшая свою кандидатуру по
округу № 157  (центр –  Сумы),  а также Николай Андрусенко и Надежда Солдатенко,
баллотирующихся по округу № 161  (центр –  Ромны).  За нарушение устава партии и
решений ее последнего съезда, предусматривавших выдвижение единого кандидата от
оппозиции все самовыдвиженцы были исключены из партии (Сумская «Батьківщина»
выгнала Веру Мотречко // «Панорама»
(http://rama.com.ua/modules/news/article.php?storyid=13370). – 2012. – 21.08).

***

На останній серпневій сесії Білопільської міської ради як завжди розглядалися
питання забезпечення життя громади щодо фінансових, земельних та соціальних аспектів.

Досить активного обговорення набуло питання затвердження рішення виконкому
щодо чергового підвищення тарифів на житлово-комунальні послуги.  Першими із
запереченнями виступили депутати-комуністи. Їх підтримали депутати від інших
політичних партій та члени громади.

То ж, була створена тимчасова комісія, яка вивчила підстави підвищення тарифів.
Виявилося, що нагальної потреби підвищувати тарифи ЖКГ, немає.

Внаслідок цього, Білопільська міська рада таки скасувала це рішення. Ось яку силу
має громадська позиція депутатів-комуністів та жителів селища, коли всі працюють в

http://byut.com.ua/news_region/12144.html
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одному напрямку (Білопільські комуністи завадили підвищенню тарифів на житлово-
комунальні послуги // КОМИНФОРМ-UA – Сумы
(http://www.sm.cominformua.com/index.php/razdeli/novosti-symschunu/item/805-bilopilski-
komunisti-zavadili-pidvischennu-tarifiv-na-zhitlovo-komunalni-poslugi). – 2012. – 22.08).

Тернопільська область

ЦВК зареєстувала на округ № 164, Збараж, 20 кандидатів. Це найвищий показник в
області. На разі цей округ відзначений найжорсткішою боротьбою між кандидатами,
зокрема Володимиром Клименком (голова правління «УКРІНБАНКу», безпартійний) та
Орестом Муцом (депутат ВРУ від Партії регіонів, безпартійний).

Власне, запис «безпартійний» в даних О. Муца, як і в іншого кандидата – його сестри
Ярослави П’ялої, вказують на те, що їх позиції в Партії регіонів суттєво похитнулися. Муц
ще рік тому очолював обласний партійний осередок, а П’яла до липня цього року
очолювала Тернопільську міську організацію ПР.

Про рівень боротьби між Клименком і Муцом свідчить бодай той факт, що
кандидатами на окрузі зареєстровано 5  членів Партії регіонів,  4  з яких належать до
«команди Муца». Проте, лише членами ПР ця команда не обмежується. Серед
безпартійних соратників нардепа варто виокремити Василя Фіялку, від імені якого
розпочато «Рух за визволення від політичних варягів» (Володимир Клименко –
луганчанин, а Валентин Хоптян, голова Тернопільської ОДА, – родом з Хмельниччини).

Клименко, який є новачком на Тернопільщині, проявив надзвичайну активність через
фонд «Галичина-Волинь» (округ № 164 охоплює галицькі та волинські райони області).
Варто згадати бодай оздоровлення цього літа 500 дітей з округу на морі, що було
проведено за кошти фонду. Проте, найбільше питань викликає діяльність Клименка щодо
ремонту доріг і підтримка цих його ініціатив з боку адміністрації. На разі відомо, що
ремонти доріг в окрузі,  яким кандидат начебто сприяв,  мали фінансуватися з
держбюджету.

Кандидатом від опозиції на цьому окрузі є представник ВО «Свобода»  Михайло
Головко.  До останнього це був єдиний кандидат від правих сил по окрузі,  проте УНП
виставила колишнього голову Збаразької РДА Володимира Гульовського. Він, очевидно,
розраховує на той же патріотичний сегмент виборців, що й Головко.

«УДАР»  представлятиме киянин Віталій Ломакович,  який увійшов на округ теж
через благодійний фонд, проте в цій сфері скласти конкуренцію Клименку буде складно
(ЦВК зареєстувала на округ № 164, Збараж, 20 кандидатів // Народне слово
(http://narodne-slovo.te.ua/2012/08/22/tsvk-zarejestuvala-na-okruh-164-zbarazh-20-
kandydativ/). – 2012. – 22.08).

Харківська область

20 серпня 2012 р. свободівці пікетували позачергову сесію Харківської міської ради
у зв’язку з винесенням на розгляд питання щодо надання російській мові статусу
регіональної. Оскільки влада проігнорувала величезну кількість пікетів та мітингів проти
цього закону, протестувальники намагалися зайти всередину міської ради. Тоді на захист
депутатів виїхав загін «Беркуту» і відтіснив українців від вхідних дверей.

За півгодини до початку сесії мітингувальники вирішили зайти в міську раду, аби
депутати нарешті звернули увагу на активний спротив громадян розкольницькому
законопроекту. Однак міліція вирішила не пускати українців до споруди, аргументуючи
це тим, що вони були «агресивно налаштованими».
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Лише один депутат на знак протесту залишив сесійну залу. 76 інших проголосувало
за «язик». У цей час на сходах міської ради зчинилася сутичка між патріотично
налаштованими протестувальниками та міліцією, котра, зрештою, викликала на підмогу
«Беркут». Двері міської ради лишилися в подвійному оточенні беркутівців та міліціянтів.

Учасник сутички, прихильник «Свободи» Антон Білецький зазначив: «Ми
протестували проти регіональної мови, бо за законом її можна використовувати замість
державної. Сьогодні депутатів врятувало лише те, що вона була під захистом «Беркуту».
Сьогоднішній активний протест – закладання громадянського суспільства в
європейському розумінні, коли громада здатна захищати закон та свої права без страху»
(Харківська міськрада ухвалювала «язик» під охороною «Беркуту» // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031988/). – 2012. – 20.08).

***

Во время заседания сессии Харьковского городского совета фракция «Батьківщина»
выступила категорически против политизации языкового вопроса.

В ходе рассмотрения вопроса о реализации положений закона «Об основах
государственной языковой политики» депутат Максим Алексеенко начал зачитывать
заявлении фракции, однако, городской голова отключил микрофон.

«Депутатская фракция политической партии «ВО «Батьківщина» в Харьковском
городском совете с полной ответственностью перед харьковчанами, которые выразили
нам доверие представлять их интересы в органе местного самоуправления, заявляет
решительный протест против принятого Верховной Радой Закона «Об основах
государственной языковой политики», как такого, который грубо нарушает нормы
Конституции Украины и несет в себе угрозу конституционному строю, гражданскому
миру и целостности Украины.

Наше государство сейчас переживает непростые времена – вся власть в стране
принадлежит политическому режиму во главе с Президентом Януковичем, который ведет
Украину к национальной катастрофе.

От этой власти, вместо обещанного улучшения жизни, граждане получили лишь его
ухудшение. Зарплаты большинства украинских едва хватает на продукты питания и
оплату коммунальных услуг. Подавляющее большинство пенсионеров обречены на
нищету. Молодые люди, получившие образование, не могут найти работу по
специальности. Нынешняя власть повысила пенсионный возраст для женщин, отменила
льготы для чернобыльцев и афганцев, уничтожает малый и средний бизнес.

Мы расцениваем принятие этого закона только как популистский шаг со стороны
Партии регионов, направленный на отвлечение внимания граждан Украины от провалов
социально-экономической политики Януковича: низких пенсий и заработных плат, рост
цен на товары и коммунальные услуги, произвол власти, нарушение прав и свобод
граждан, зачистку информационного поля от неудобных для власти средств массовой
информации, политических репрессий против лидеров оппозиции и т.п.

Политиканов из Партии регионов не волнует, что политизация языкового вопроса,
особенно накануне выборов, привела к серьезному противостоянию в обществе. Вместо
обещанных экономического благосостояния и стабильности, соблюдения прав и свобод
людей они толкают страну к гражданскому конфликту.

Уважаемые харьковчане!
Позиция партии «Батьківщина» остается неизменной: единственным

государственным языком в Украине есть и должен оставаться украинский язык.
Однако, партия «Батьківщина» и объединенная оппозиция не выступают против

русского языка. Но мы выступаем категорически против политизации языкового вопроса.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031988/
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Сегодня, впрочем, как и в прошлом, нет никаких проблем с использованием
русского языка – как на Востоке, так и на Западе, никто в нашей стране не ущемлялся и не
ущемляется за использование русского языка.

Поэтому в отличие от Партии регионов после победы объединенная оппозиция
«Батьківщина» не будет заниматься политическими играми, а будет решать действительно
насущные экономические и социальные проблемы граждан», – говорится в заявлении.

После этого фракция «Батьківщина» покинула сессию в знак протеста против
регулярного нарушения регламента Харьковского городского совета (Фракция
«Батьківщина» выступила против политизации языкового вопроса // Главное
(Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n106967). – 2012. – 20.08).

***

Губернатор Харьковщины Михаил Добкин обещает, что выборы в Харьковской
области будут честными.

«Наша задача – провести выборы честно. Какая нам разница – наберем мы 55 % или
53 % ?» – сказал Добкин.

По его словам, «впервые за всю историю независимости Украины, действующая
власть, Президент, в сложной экономической ситуации имеет наивысший уровень доверия
в обществе». «Впервые партия, которая находится у власти, имеет первое место по
уровню поддержки. Такого не было никогда», – заявил Добкин.

Поэтому он считает, что Партия регионов наберет на Харьковщине 55 %.
«А вот за явку мы будем бороться. Она должна быть максимальной», – добавил

Добкин (Добкин обещает в Харькове честные выборы и 55 % регионалам // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/89696.html). – 2012. – 23.08).

Херсонська область

«Херсонці кажуть НІ ліквідації України»,  –  під таким гаслом пройшов мітинг
об’єднаної опозиції в обласному центрі. Протест був викликаний позицією Херсонської
міської ради, яка на свій розсуд вирішила, що херсонці прагнуть послуговуватись
регіональною російською.

Громадська акція на підтримку української мови, що триває деякий час в центрі
міста, свідчить, що все більше дорослих і дітей виказують бажання розмовляти рідною
мовою. Люди з ентузіазмом включаються в змагання заспівати або розповісти вірш
українською, щоб виграти приз. Волонтери чергують у наметі, роблять фото та відео,
розповідають про акцію. Позитивні веселі призи надають підприємці, представники
громадських та політичних організацій.

Все це спростовує стереотип про Херсон,  як про місто проросійської орієнтації.
Мова, історія – це наще коріння. Знання мови, історії та традицій своєї родини, роду і
народу допомагає людині зміцнити своє коріння. Щоб не бути самотньою билинкою,
гнаною усіма вітрами. Саме глибоке міцне коріння допомагає людині втриматися в
лихоліття і твердо стати на землі повсякденно (Херсонці кажуть НІ ліквідації України //
Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/khersonci-kazhut-ni-likvidaciji-ukrajini.html). –
2012. – 27.08).

http://glavnoe.ua/news/n106967
http://glavcom.ua/news/89696.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/khersonci-kazhut-ni-likvidaciji-ukrajini.html
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Хмельницька область

19 серпня 2012 р. голова Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок
відвідав Хмельниччину. Головною метою поїздки стало представлення кандидатів у
народні депутати від Всеукраїнського об’єднання «Свобода».

Візит лідера націоналістів розпочався з міста Ізяслав. Тут Олег Тягнибок разом з
єдиним кандидатом від опозиційних сил в окрузі № 189  Ігорем Сабієм та кандидатом зі
списку ВО «Свобода» Олександром Мирним зустрілися з місцевою громадою.
О. Тягнибок розповів мешканцям Ізяслава про передвиборчу програму ВО «Свобода»,
представив кандидатів у депутати.

«Свобода» пропонує низку революційних перетворень, спрямованих на докорінну
зміну зашкарублої системи. Це стосується і адміністративного державного управління, і
проведення системних реформ в усіх галузях суспільного життя», – наголосив лідер
націоналістів.

Наступним місцем представлення кандидатів від «Свободи» став Нетішин.
О. Тягнибок звернув увагу нетішинців на програмові засади партії, спрямовані на
розвиток середнього класу, на державну підтримку розвитку атомної енергетики,
необхідність націоналізації стратегічних підприємств, на законодавчі ініціативи щодо
розвитку промисловости, підтримки молоді. Також виступили перед громадою у Нетішині
кандидати від «Свободи» І. Сабій та О. Мирний.

Затим лідер націоналістів відвідав Красилів. Тут спілкування з громадою
відбувалося на центральному майдані. Участь у багатолюдному зібранні також взяли
кандидати у народні депутати від «Свободи» І. Сабій та О. Мирний.

О. Тягнибок повідомив громаді про ініціативу «Свободи» щодо створення
спеціального фонду на підтримку української молоді. Наповнення фонду відбуватиметься
за рахунок спеціального внеску – 10 % від заробітної плати кожного свободівця, який
матиме мандат народного депутата ВРУ.

«Головним завданням опозиційних сил на сьогодні є перемога на виборах, усунення
від влади кримінально-олігархічного режиму Януковича та ліквідація наслідків його
правління. Серед першочергових кроків фракції «Свободи» у парламенті: скасування так
званої «Пенсійної реформи», Податкового кодексу, ухвалення закону про заборону
торгівлі землею сільськогосподарського призначення, скасування ганебного закону
Колєснічєнка – Ківалова, ухвалення натомість закону, спрямованого на захист і розвиток
української мови», – наголосив О. Тягнибок (На Хмельниччині в Ізяславі, Нетішині,
Красилові Олег Тягнибок представив громаді кандидатів у народні депутати від ВО
«Свобода» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031982/).
– 2012. – 20.08).

Черкаська область

Цього року центральну площу Черкас – Соборну – вперше перетворили на шкільний
ярмарок. У Черкаській облдержадміністрації переконують, що торгівлю у центрі міста
організували на прохання мешканців області. Однак опозиція у таких діях вбачає лише
спробу влади на певний час заборонити акції протесту на центральному майдані міста.

Торговиця під вікнами облдержадміністрації з’явилася після заборони Черкаського
окружного адміністративного суду проводити до початку вересня будь-які політичні акції
на головній площі міста. Позов до суду із такою вимогою подав голова Черкаської
обласної ради Валерій Черняк, мотивуючи це проведенням шкільного ярмарку саме на цій
земельній ділянці.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/031982/
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На думку координатора опозиційних сил Черкащини Леоніда Даценка, влада таким
чином використала адміністративний ресурс, щоб заборонити опонентам протестувати на
центральній площі.

«Не знаю, де в історії України в обласному центрі центральний майдан віддавався б
під базар. Справді, як кажуть, давайте ще труси там, вибачте на слові, порозвішуємо. І
давайте перед вікнами обласної влади, куди приїжджають гості, показуватимемо обличчя
Черкащини, яка забороняє опозиційну діяльність під будь-якими надуманими
приводами», – зазначає Леонід Даценко.

Натомість заступник голови Черкаської обласної ради Василь Касян спростовує
будь-які звинувачення опозиції. Він стверджує, що черкащани самі неодноразово просили
провести шкільний ярмарок саме на Соборній площі.

«Питання використання центральної площі міста надто заполітизоване в суспільстві.
Центральна площа міста – це місце відпочинку жителів, – каже Василь Касян. – Цього
року все ж правильно, що ми організовуємо шкільний ярмарок на видному місці, у центрі
міста, де діти можуть відпочити зі своїми батьками. Останні матимуть можливість в
облаштованих місцях торгівлі придбати необхідні шкільні речі для дитини» (У Черкасах,
боячись протестів, почали проводити ярмарки в центрі міста // Провінція (http://pro-
vincia.com.ua/). – 2012. – 23.08).

Чернівецька область

Міська рада районного центру Сторожинець звернулася з позовом до суду
заборонити опозиційним та національно-патріотичним організаціям проводити акції 23–24
серпня на Центральній площі міста, біля пам’ятника борцям за волю України.

Як стало відомо у ході судового рішення,  свою позицію керівництво міськради
пояснило тим, що у цей час на площі будуть встановлені атракціони.

Разом з тим, як заявив на суді представник ВО Батьківщина Тодор Гуцуляк,
повідомлення про проведення святкової акції і зустрічі з виборцями кандидатів до
Верховної ради України від об’єднаної опозиції ВО «Батьківщина» було передане до
міської ради 17 серпня.

Під час засідання голова районного товариства політв’язнів і репресованих Теодора
Антемюк повідомила, що на цьому місці, біля пам’ятника борцям за волю України вони
проводять свої заходи уже понад 20  років.  І навіть тоді,  коли на Центральній площі
встановлювали атракціони, це не ставало на заваді проведення їх акцій.

Розглянувши клопотання Сторожинецької міської ради, Чернівецький окружний
адміністративний суд відмовив у проханні заборонити районній організації політв’язнів і
репресованих та районній організації політичної партії ВО «Батьківщина» проводити
святкові заходи до Дня Незалежності на Центральній площі міста Сторожинець.

«Нарешті суд на Буковині зумів виступити на стороні законності, а не виконувати
роль юридичного департаменту ОДА, – заявив після винесення рішення начальник
обласного штабу об’єднаної опозиції «ВО Батьківщина» Максим Бурбак. – Суддя
зрозуміла, що нами були виконані усі вимоги згідно чинного законодавства щодо зустрічі
виборців з кандидатами. Була заздалегідь повідомлена влада, розповсюджені оголошення,
листівки».

На думку політика, позовом районної влади порушуються права не тільки
опозиційних кандидатів, а й права самих виборців, які хотіли поставити запитання цим
кандидатам.  І найгірше,  як заявив М.  Бурбак,  що влада спробувати заборонити свято
Незалежності тим, хто «поплатився за незалежність нашої країни здоров’ям, а подекуди й
життям» (У Сторожинці хотіли заборонити святкувати Незалежність біля
пам’ятника борцям за волю України // Чернівецька газета «ЧАС»
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6593). – 2012. – 23.08).

http://pro-vincia.com.ua/
http://pro-vincia.com.ua/
http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=6593


75

***

ЦВК сформувала виборчі комісії для мажоритарних округів, зокрема й для чотирьох,
розташованих у Чернівецькій області.

Як з’ясувала облорганізація Комітету виборців України,  більшість членів ОВК є
представниками екзотичних політичних партій, про існування яких в Чернівецькій області
невідомо навіть експертам.

«Наприклад, в усіх чотирьох окружних виборчих комісіях є представники таких
політичних партій як «Молодь до влади», «Руський блок», політичне об’єднання «Єдина
родина», «Руська єдність», «Русь єдина», «Братство», «Союз анархістів України», –
розповів заступник голови облорганізації КВУ Ярослав Філяк.

«Також до виборчих комісій включені представники політичних партій – «Народно-
трудовий союз України», Ліберальна партія України, Християнсько-демократична партія
України, Українська партія «Зелена планета», які в нашій області не мають власних
мажоритарних кандидатів, більшість з них не мають обласних осередків чи-то навіть
обласних виборчих штабів. До комісій відповідно потрапили також представники
політичних партій, депутатські фракції яких представлені у Верховній Раді України
(«Партія регіонів, ВО «Батьківщина», «Наша Україна – Народна самооборона», Народна
партія та Комуністична партія України).  В той же час,  до жодної комісії на Буковині не
потрапили представники політичних партій, які мають власних кандидатів в
мажоритарних округах – це такі як: ВО «Свобода», політична партія «УДАР»,
Соціалістична партія України, Українська платформа «Собор».

Експерти КВУ вважають такий склад комісій результатом або дійсно сліпого жеребу,
або технологічної процедури формування окружних комісій за рахунок технічних партій
(причому як від партії влади так і від опозиції)  з тим,  щоб реально впливати на роботу
ОВК. Також КВУ повідомляє, що більшість членам ОВК проживають в АР Крим і на
Сході України (Вибори у Чернівецькій області проводитимуть представники
невідомих партій // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/56362). – 2012. – 28.08).

Чернігівська область

20 серпня в м. Бахмач відбулася презентація та обговорення аналізу передвиборчих
програм кандидатів-мажоритарників, які балотуються в 208 виборчому окрузі на
Чернігівщині (Бахмацький, Борзнянський, Куликівський, Менський, Талалаївський
райони, частина Ічнянського району)

Під час заходу представлено результати порівняльного аналізу передвиборчих
програм всіх кандидатів-мажоритарників 208 виборчого округу.

Відповідний аналіз був проведений Чернігівською громадською організацією
«Поліський фонд міжнародних і регіональних досліджень» на основі офіційних
передвиборчих програм партій та кандидатів.

До участі запрошені представники політичних партій, кандидати та їх представники,
громадські організації, засоби масової інформації та всі зацікавлені (Круглий стіл: «208
виборчий округ: що кандидати пропонують виборцям» // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/kruglij_stil_208_viborchij_okrug_shho_kandidati_proponujut_vibor
cjam/2012-08-20-10734). – 2012. – 20.08).

http://regionews.com.ua/node/56362
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Партійні акції, заходи

Об’єднана опозиція Черкащини зібрала більше 24 тис. підписів у рамках акції
«Україна проти Януковича!», та близько 20 – під час акції «Черкащина проти Тулуба».

Про це 20 серпня на прес-конференції повідомив керівник Черкаського обласного
виборчого штабу об’єднаної опозиції Анатолій Бондаренко.

«Черкащани активно підтримують позов народного депутата Арсенія Яценюка
проти Президента Віктора Януковича, оскільки не розділяють оптимізму влади щодо
ситуації в країні», – заявив він.

За словами Бондаренка, напередодні Дня незалежності ці протестні настрої
відчуваються особливо гостро.

«Напередодні Дня незалежності кожен громадянин питає себе, наскільки він
особисто незалежний, і приходить до висновку, що влада загнала його у глухий кут своєю
пенсійною реформою, податковим кодексом, ціновою політикою. Кожен розуміє, що далі
так жити не можна, що владу треба змінювати, інакше в Україні просто не стане простого
народу,  він або вимре,  або виїде за кордон.  А не буде українців –  не буде і власне
України», – переконаний Бондаренко (Черкащина зібрала більше 24 тисяч підписів
проти Януковича // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/12116.html). – 2012. – 20.08).

***

В Ніжині на Чернігівщині активісти осередку Всеукраїнського об’єднання
«Свобода»  провели благодійну донорську акцію зі здачі крові.  Свободівці здали 2  літра
крові для Ніжинської міської лікарні.

Раніше неодноразово подібні акції проводили націоналісти в Києві.  Також до
благодійництва долучалися свободівці на Хмельниччині. Зокрема, такі акції відбувалися
як у підтримку конкретних осіб, так і безадресно.

Безадресною була здавача крові і в Ніжині. Проте свободівці впевнені, що ця кров у
разі виникнення такої необхідності може врятувати чиєсь життя.

«Ми не робимо чогось нереального. Це прості речі, про які мала би піклуватися
держава.  Проте,  на жаль,  маємо в державі таку ситуації,  що за лічені хвилини втратити
людське життя тільки тому,  що в людини не було донора або коштів на лікування»,  –
зазначив голова Ніжинської міської організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
(«Свободівці» здали кров // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/svobodivci_zdali_krov/2012-08-20-10731). – 2012. – 20.08).

***

Накануне 21-й годовщины «независимости» Украины в Борисполе Киевской области
под лозунгом «21 год – путь в никуда» состоялась акция протеста.

Открыл митинг первый секретарь Бориспольского ГК КПУ Дмитрий Бендерский,
после чего собравшиеся почтили минутой молчания память восьми миллионов
украинских граждан, ставших жертвами политики геноцида буржуазной власти.

За 21 год «независимости» Украина из индустриальной республики превратилась в
убогую колонию западных империалистических государств, а миллионы наших
соотечественников вынуждены были покинуть родину в поисках работы за границей,
заявил кандидат в народные депутаты от Компартии по 98-му избирательному округу
первый секретарь Бориспольского РК КПУ Сергей Нечипорук.

http://byut.com.ua/news_region/12116.html


77

Процветают преступность, коррупция, взяточничество. Правящая верхушка предает
национальные интересы Украины, раскалывает нашу родину на «Восток» и «Запад»,
натравливает друг на друга украинских граждан разных национальностей.

Идет наглая фальсификация истории, власть делает героями фашистских
пособников:  коновальцев,  шухевичей,  бандер и других врагов украинского народа.  В
школах и вузах все делают для того, чтобы наши дети и внуки никогда не узнали правду.

Чтобы отвлечь внимание людей от нынешних преступлений бандитской шайки, со
страниц газет и экранов телевизоров льется нескончаемый поток лжи и грязи на Советское
государство, рассказывается о мифических «миллионах жертв сталинизма». Продажные
СМИ проводят политику тотального оболванивания народа.

А под шумок власть имущие внедряют антинародные, человеконенавистнические
реформы (пенсионную, жилищную, трудовую, медицинскую и прочие), навязываемые
нам олигархами и империалистами Запада, постоянно повышают цены и тарифы на
жилищно-коммунальные услуги.

Участники митинга призвали настоящих патриотов нести народу правду,
опровергать ложь официальной пропаганды, поднимать трудящихся на борьбу за свои
права.

Митинг выступил за возврат трудящимся Украины украденной у них
государственной собственности, за национализацию стратегических промышленных
предприятий, за запрет продажи земель сельскохозяйственного назначения.

Жители Борисполя уверены в победе трудового народа Украины над кучкой
ненасытных лживых паразитов и в устройстве на нашей земле действительно
независимого социалистического государства трудящихся. И ни один вор, бандит,
взяточник, казнокрад и предатель, невзирая на лица и должности, не сможет избежать
справедливого наказания.

Митинг поддержал программу Коммунистической партии Украины – единственной
партии, отстаивающей интересы украинского народа, и призывал всех трудящихся
помогать коммунистам в их святой борьбе.

Митинг принял резолюцию, которой от бориспольской городской власти потребовал:
снизить для населения незаконно завышенные коммунальные тарифы, цены на продукты
питания; принять обращение к Верховной Раде Украины с требованием отменить
антинародную пенсионную реформу; не допускать в городе профашистскую агитацию,
призывы к терроризму и дискриминацию по национальному признаку; не допускать
продажу спиртных напитков несовершеннолетним; создать в Борисполе зоны отдыха
вокруг озер и городской парк; в связи с 21-й годовщиной геноцида народа Украины, в
память о восьми миллионах украинских граждан, ставших жертвами политики правящего
режима, установить в центре Борисполя памятник жертвам геноцида 1991–2012 гг.

Бориспольчане заявили, что местная власть утратила их доверие, поскольку не
решает проблем города, а занимается исключительно саморекламой. И этой власти
горожане укажут на дверь 28 октября 2012 г. (Власть утратила доверие // Компартія
України (http://www.kpu.ua/vlast-utratila-doverie/). – 2012. – 22.08).

***

22 серпня представники Севастопольського об’єднання «Наша Україна» провели
пікетування управління науки і освіти Севастопольської міської державної адміністрації.
Патріоти вийшли підтримати батьків учнів україномовної школи-інтернату № 7, яку з
численними порушеннями і без врахування позиції громадськості ліквідували міські
чиновники.

Один із лідерів об’єднання «Наша Україна» у м. Севастополі, кандидат у народні
депутати, просвітянин Володимир Проценко розповів, що місцеве відділення «Просвіти»
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вносило свої пропозиції щодо порядку реорганізації школи-інтернату № 7, але чиновники
управління освіти їх проігнорували.

«Ситуація із школою-інтернатом № 7 просто обурлива. У місті Севастополі
цілеспрямовано знищують україномовну освіту, діти не мають вибору – їх змушують
навчатися російською мовою. Таким чином порушуються права дітей на отримання освіти
державною мовою», – наголошує В. Проценко.

На мітингу була одноголосно була прийнята заява Севастопольського об’єднання
«Наша Україна» та батьків Севастопольської загальноосвітньої школи-інтернату I–III
ступенів № 7 з поглибленим вивченням української мови. У ній патріоти вимагають від
голови Севастопольської міської адміністрації «негайно забезпечити відповідні умови
навчального процесу для усіх вихованців школи-інтернату № 7, визначивши базовий
навчальний заклад з українською мовою навчання», а від прокурора міста «внести протест
на рішення Севастопольської міської ради і призупинити ліквідаційні процеси до
забезпечення управлінням освіти і науки Севастопольської міської адміністрації
гарантованих Конституцією України прав на освіту дітей рідною мовою».

Делегацію мітингувальників прийняла заступник Севастопольської міської
адміністрації, начальник управління освіти і науки Ірина Заєць. Вона проінформувала
батьків, що третину вихованців ліквідованого закладу влаштовано в школи з російською
мовою навчання,  і тільки два класи –  п’ятий і дев’ятий,  в яких залишилось по 9  учнів,
буде переведено в Севастопольську школу-інтернат № 4 з російською мовою навчання.
Для цих класів буде введена українська програма. Керівник управління зазначила, що в
Севастополі до 2011 р. повинен бути зданий в експлуатацію український колегіум, але
його будівництво затяглося через розкрадання коштів.

Чиновники переконують, що всі питання української освіти в м. Севастополі будуть
вирішені після вводу колегіуму, а на сьогодні управління має тільки чотири школи, де
частково функціонують українські класи. В цьому році 18 батьків наполягли відкрити
перший клас з українською мовою навчання в загальноосвітній школі № 3, і управління
освіти їхнє прохання задовольнило. Проте для кількох дітей із ліквідованої школи-
інтернату № 7  не було знайдено відповідних умов для навчання українською мовою.
Загалом усі 67  вихованців готові повернутися в стіни рідної школи (Севастопольське
об’єднання «Наша Україна» стало на захист україномовної школи міста //
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/14613/). – 2012. – 23.08).

***

24 серпня партія «УДАР Віталія Кличка» провела масштабну всеукраїнську акцію
«Очистимо Україну від бруду». За ініціативою лідера партії, «УДАР» відзначив День
незалежності конкретною справою – прибиранням міст і сіл від сміття.

Акція під гаслом «Чистий парк, чиста річка – чиста країна» пройшла в усіх регіонах
України.  В столиці активісти «УДАРу»  прибирали лісопаркову зону біля озера Синє на
Виноградарі.

До активістів партії приєдналися кандидати у народні депутати від «УДАРу»
Валентин Наливайченко, Віктор Пинзеник, Оксана Продан, Кирило Куликов, Наталя
Агафонова,  Павло Розенко,  Ірина Геращенко,  Артур Палатний,  Марія Іонова та інші.
Разом з киянами, які відпочивали на природі й теж долучилися до акції, партійці зібрали
понад дві тисячі пакетів зі сміттям.

Учасники заходу вважають таке масштабне прибирання країни у День незалежності
символічним. «24 серпня ми очистили країни від бруду, 28 жовтня – очистимо від бруду
політичного», – переконані представники «УДАРу». Якщо українці зможуть очистити свої
міста і села від звичайного сміття, значить, зможуть очистити і країну від корупції,
непрофесійного управління та безправ’я, наголошують в партії.

http://www.razom.org.ua/news/14613/
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Ініціатором акції виступив лідер партії «УДАР» Віталій Кличко, який вважає, що
політику очищення країни треба починати саме з таких простих, але конкретних справ,
йти від малого до великого.  «Наша країна стане іншою тільки тоді,  коли відбудеться
люстрація влади. У демократичних країнах вибори – це і є очищення і зміна влади.
Сьогодні в Україні нинішня влада намагається переконати людей, що вибори – це майже
передвоєнний стан. Та ми українці не раз доводили, що ми можемо гідно, мирно,
демократично змінювати і очищувати владу – своїм силою наших переконань і мудрістю»,
– наголосив лідер «УДАРу», вітаючи українців з Днем Незалежності.

Віталій Кличко також переконаний, що європейське обличчя країни починається з
чистоти наших вулиць, міст, навколишнього середовища. Він закликав всіх громадян
України дбати про країну,  робити для цього конкретні справи –  берегти довкілля,  дбати
про чисте, охайне, європейське обличчя України.

До акції в столиці долучилася дружина Віталія Кличка Наталя. За її словами,
найкращий подарунок, який можна зробити рідній країні на свято – це очистити її.
«Сьогоднішню акцію я б назвала «почни з себе». Не треба чекати, що хтось прийде і
зробить за тебе, прибере твій під’їзд чи твоє подвір’я. Сьогодні я власним прикладом хочу
показати: почни з себе, очисти себе, очисти все навколо себе, і ти очистиш країну», –
зауважила Наталя Кличко.

Після закінчення акції партійці і активісти «УДАРу» в усіх регіонах України
поклали квіти до пам’ятників видатних українців, зокрема, Тараса Шевченка, Михайла
Грушевського та ін. («УДАР»: Сьогодні очистимо Україну від бруду, у жовтні –
змінимо нинішню владу й очистимо від політичного бруду // Партія «Удар» Віталія
Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/udar-sogodni-ochistimo-ukrayinu-vid-brudu-u-
zhovtni-zminimo-ninishnyu-vladu-y-ochistimo-vid-politichnogo-brudu). – 2012. – 24.08).

***

В митинге объединенной оппозиции «Батьківщина» по случаю Дня Независимости у
памятника Шевченко в Киеве приняло участие около 10 тыс. человек.

В ходе митинга выступили лидеры оппозиции – Арсений Яценюк, Александр
Турчинов, Анатолий Гриценко, Олег Тягнибок, а также лидеры партий, создавших
объединенную оппозицию «Батьківщина».

В окончание мероприятия объединенная оппозиция приняла резолюцию митинга, в
которой призвала соотечественников «мобилизировать усилия для противостояния
оккупационному режиму».

Кроме того, в резолюции отмечено, что нынешняя власть является реальной угрозой
независимости страны, поэтому оппозиция призывает украинцев не голосовать за
провластную партию на парламентских выборах, а также развернуть активную
агитационную работу ради обеспечения победы оппозиции.

«Мы осознаем, что освобождение политических узников из-за решетки возможно
лишь после устранения Януковича и Партии регионов от власти. Мы также убеждены, что
независимость страны мы можем защитить, лишь отправив режим Януковича на
мусорник истории. Наш главный лозунг сегодня – ни одного голоса Партии регионов!» –
говорится в тексте резолюции (В Киеве призвали не дать ни одного голоса Партии
регионов // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n107358). – 2012. – 24.08).

***

Вічем біля пам’ятника Степанові Бандері завершився Марш захисту українців, який
24 серпня організували об’єднана опозиція ВО «Батьківщина» та ВО «Свобода».

http://klichko.org/ua/news/news/udar-sogodni-ochistimo-ukrayinu-vid-brudu-u-zhovtni-zminimo-ninishnyu-vladu-y-ochistimo-vid-politichnogo-brudu
http://klichko.org/ua/news/news/udar-sogodni-ochistimo-ukrayinu-vid-brudu-u-zhovtni-zminimo-ninishnyu-vladu-y-ochistimo-vid-politichnogo-brudu
http://glavnoe.ua/news/n107358
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Понад 5  тис.  учасників пішої ходи пройшли вулицями Львова із величезним
українським прапором під барабанний гул, козацькі марші, національно-патріотичні пісні
та проукраїнські гасла.

Під час ходи багатотисячна колона зупинялася для покладання квітів біля
пам’ятника Тарасові Шевченку та пам’ятника Жертвам комуністичних злочинів.

У Марші захисту українців взяли участь видатні діячі нашої держави, учасники
національно-визвольних змагань, депутати першого демократичного скликання Львівської
обласної ради та представники громадських організацій Львівщини, суспільно-культурних
товариств і політичних партій. Більшість із них були одягнені в національні однострої чи
повстанську форму з прапорцями ВО «Батьківщина» та ВО «Свобода», зі стрічками «Нас
єднає мова! Єдина державна мова».

Мітинг біля пам’ятника Степана Бандери розпочався з урочистого покладання квітів.
Потім виступали ветерани, політики та єдині узгоджені кандидати в депутати до
Верховної Ради України від ВО «Батьківщина» та від ВО «Свобода» – Ірина Фаріон,
Михайло Хміль, Ігор Васюник, Юрій Михальчишин. Між їх виступами звучала музика та
пісні у виконанні місцевих ансамблів.

До слова було запрошено ветерана УПА – сотника Кривоноса. Він закликав усіх
бути готовими до боротьби, у тому числі – зі зброєю в руках.

Ю. Михальчишин подякував ветеранам УПА, які прийшли на цей захід «для
боротьби». Він акцентував увагу, що зараз ідеться не про похід на вибори, а на війну. «І
цю війну ми виграємо»,  –  запевнив свободівець.  Далі він звернувся до громади з
патріотичною молитвою українського націоналіста, «зі словами, з якими сотні тисяч
хлопців і дівчат ішли на бій і вмирали, перемагали задля того, щоби ми жили».

«Я прошу вас закарбувати цей кулак в серці, бо з цими словами цієї осені ми підемо
на барикади. Час мітингів вже закінчується», – наголосив Ю. Михальчишин.

У своєму вітальному слові Михайло Хміль сказав:  «Ми об’єдналися на війну.  А на
війну іменних запрошень не виписують. На війну зголошуються і стають у стрій. Кожен зі
нас повинен повірити, що правда за нами, що ми переможемо. Ми майже здолали
байдужість свою, нам треба ще пробудити свого сусіда».

Своєю чергою ще один узгоджений кандидат від об’єднаної опозиції ВО
«Батьківщина»  та ВО «Свобода»  Ігор Васюник закликав відсвяткувати цей день
протестом.

Наприкінці віче кандидат від ВО «Свобода» Ірина Фаріон зачитала відозву до
українського народу Львівської облради, яку планують надіслати у Верховну Раду.
Основним повідомленням цієї відозви був заклик прийти на вибори і проголосувати. У
ньому йшлося про те, що в Україні є дуже сильний внутрішній потенціал, який зараз
пробуджується, є сили відстояти своє право на людську та національну гідність. І що
люди найближчим часом проявлять її, аби відсторонити від влади зрадників,
українофобів, «тушок» тощо. Що політикум сучасної України не є кольоровим і нема
багатьох варіантів –  є чорне і є біле.  Тож люди повинні відрізняти одне від другого та
зробити вибір.  Вона наголосила,  що сателітами Партії регіонів є нові політичні проекти
(Михальчишин закликав на барикади, а Васюник – святкувати протестом // «Західна
інформаційна корпорація» (http://zik.ua/ua/photoreport/2012/08/24/365487). – 2012. –
24.08).

http://zik.ua/ua/photoreport/2012/08/24/365487
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Громадські організації у підтримці партій

19 августа представители Всеукраинской молодежной общественной организации
«Молодые регионы» посетили Киевскую городскую организацию ветеранов.

В рамках благотворительной акции «Рука помощи» они передали для участников
Великой Отечественной войны продукты питания, средства гигиены, постельное белье.

Забота о ветеранах каждый день, а не только накануне праздников – такова цель
благотворительной акции «Рука помощи», которую провела ВМОО «Молодые регионы».
В Киевскую городскую организацию ветеранов молодые активисты принесли подарки:
продукты питания, средства гигиены, постельное белье. Более 150 таких наборов раздадут
участникам ВОВ столицы.

«Жаль, что на сегодняшний день благотворительность носит календарный характер.
Мы хотим сломать этот стереотип. Хотим, как только у нас будет появляться
возможность, помогать, предлагать руку помощи, ведь благодаря вам мы сегодня имеем
мирное небо над головой и присутствуем сегодня здесь тоже только благодаря вам», –
заявила заместитель председателя Шевченковской районной в г. Киеве организации
Партии регионов Марина Рептюх.

Знать о прошлом своей страны ради светлого будущего и быть достойными
потомками своих дедов – такие установки дали ветераны молодым людям.

«Огромное вам спасибо за то, что вы помните о старшем поколении, мне это очень
приятно. И от всей ветеранской организации, которая насчитывает более 300 тыс. человек
в Киеве, я вам выношу благодарность. Хотел бы сказать вам от всех нас: самое главное,
что у вас есть, это то, что вы – не иваны, не помнящие родства. Изучайте тот жизненный
путь, который прожили люди, сидящие перед вами, – он заслуживает огромного
уважения», – подчеркнул первый заместитель председателя городского совета ветеранов
Владимир Опрышко.

«Я хочу поблагодарить Партию регионов за ее внимание не только к нам, а вообще к
людям, ко всей Украине. Спасибо вам большое-большое. Я – человек верующий и хочу,
как всегда, сказать: пусть вас хранит Господь», – отметила, обращаясь к молодым
регионалам, председатель медико-санитарной комиссии ветеранов Киева Сусанна
Смирнова.

Организаторы благотворительной акции, члены «Молодых регионов», пообещали
выполнять установки седовласых ветеранов и еще не раз посетить их организацию
(«Молодые регионы» провели благотворительную акцию «Рука помощи» для
ветеранов столицы // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/5031090dc4ca42ee4000002d). – 2012. – 20.08).

***

Наблюдатели Гражданской сети «Опора» будут считать каждого избирателя,
который придет на участок голосовать на парламентских выборах. Об этом 20 августа
сообщила координатор избирательных программ «Опоры» Ольга Айвазовская на пресс-
конференции в Хмельницком.

По ее словам, это будет делаться для того, чтобы власти искусственно не
увеличивали реальную явку избирателей.

«Открою вам секрет: на избирательных участках будут присутствовать по два наших
наблюдателя, которым планируем закупит недорогие специальные кнопочки, как у
стюардесс, для подсчета количества избирателей», – заявила координатор избирательных
программ ГС «Опора». Она также подчеркнула: «Для контроля явка не менее важна, чем
сам результат выборов».

http://www.partyofregions.org.ua/news/5031090dc4ca42ee4000002d
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Также Айвазовская выразила мнение, что вместо установления на избирательных
участках камер видеонаблюдения было бы целесообразнее ввести стенографирование
заседаний окружных избирательных комиссий.

«Видеонаблюдение в помещении ОИК, где часто на подоконниках сидят люди и что-
то будут дорисовывать в протоколах, является неэффективным. Юридических
последствий оно практически не влечет. Правда, в избирательном законе указано, что за
подобные поступки предусмотрено наказание в виде шести лет заключения. Как правило,
все заканчивается круговой порукой, а факт фальсификации не доказывается. По моему
мнению, больший эффект дало бы введение стенографирования заседаний ОИК», –
сказала Айвазовская.

Она также выразила сомнение, что партия власти справится за два месяца с
обустройством этих камер видеонаблюдения. «Ведь здесь следует учитывать устройство
Интернета на избирательных участках, передачу данных на ЦИК, контроль за
аппаратурой. Это целый комплекс и в настоящее время мы не видим практических
действий со стороны власти», – отметила Айвазовская (Наблюдатели «Опоры»
пообещали считать каждого избирателя // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/20/166569_nablyudateli_opori_poobeshchali.html). – 2012. –
20.08).

***

Активісти «УДАРної молоді» розробили карту Ужгорода, на якій червоним
зазначили місця, де в місті конче необхідні смітники. На цей крок вони пішли через те, що
влада, на їх думку, має уважніше ставитись до проблеми чистоти вулиць.

«Нам набридло, що в Ужгороді брудно, а для того, щоб викинути сміття, деколи,
доводиться шукати смітник в радіусі сотень метрів. Такого не має бути в європейському
місті. Тому, ми вирішили допомогти меру Погорєлову, який, вочевидь, не ходить містом,
яким керує.  Сьогодні ми відправили йому карту,  на якій зазначили місця,  де хочемо
найближчим часом побачити смітники. Це той мінімум, який має забезпечувати місцева
влада. Якщо вони і цього не можуть, то навіщо займають владні крісла?» – зазначив
куратор молодіжного крила УДАРу Денис Ман.

Зазначимо, що для того, щоб створити «безсмітникову карту міста», молодь партії
УДАР у суботу вийшла на міські вулиці з екологічною акцією.  Озброївшись всіма
необхідними знаряддями, вони прибрали від сміття вулиці і площі обласного центра
Закарпаття (Молодь УДАРу вимагає від мера Ужгорода подбати про сміття //
Закарпаття online (http://zakarpattya.net.ua/Partiji/99763-Molod-UDARu-vymahaie-vid-
mera-Uzhhoroda-podbaty-pro-smittia). – 2012. – 20.08).

***

В Киеве Агентство моделирования ситуаций провело очередной круглый стол под
названием: «Политологические войны, как обязательный элемент избирательной
кампании». Эксперты и политологи преимущественно говорили о грязных технологиях,
которые обрушатся на украинского избирателя.

Ярким примером грязной технологии заместитель директора агентства Алексей
Голобуцкий назвал движение «честно». Он отметил, что кампания, которая, по словам ее
организаторов должна была стать критерием чистоты выборов, на самом деле оказалась
грязной технологией. Политолог свои слова объяснил тем, что критерии «ЧЕСТНО» были
ненормальными, условными, по которым ничего невозможно определить. Главным
пострадавшим от черных политтехнологов движения Голобуцкий назвал Олеся Дония.

Пострадавшим от грязных технологий себя считает и политолог Владимир Фесенко.
Политолог на круглом столе рассказал о технологии оппозиции по отвлечению внимания

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/20/166569_nablyudateli_opori_poobeshchali.html
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от не совсем привлекательных личностей в их избирательном списке. «В списке
объединенной оппозиции около 10 людей, к которым возникают вопросы, почему они
туда попали,  но говорят только о Татьяне Донец»,  –  отметил Фесенко.  Он убежден,  что
политтехнологи избрали для критики именно ее, что бы отвлечь внимание от других
персоналий списка. Например, у экспертов много вопросов к Денису Дзендзерскому или
Игорю Скосарю, но их никто никогда ни о чем не спрашиваает.

Другой политолог Денис Богуш говорил об интригах этой избирательной кампании,
главной из которых он назвал партию «УДАР» Владимира Кличко. «Многие эксперты
связывают Кличко с объединенной оппозицией, но он сам сказал, что будет сотрудничать
с Партией регионов», – напомнил политолог, и добавил, что очень сомневается, окажется
ли УДАР в парламентской оппозиции.

А возвращаясь к движению «ЧЕСТНО», хотелось бы узнать, как себя чувствуют
заграничные спонсоры, которые, как оказалось, просто оплатили одну из грязных
избирательных технологий,  и хватит ли у них смелости «честно»  в этом признаться?
(Движение «ЧЕСТНО» – яркий пример грязной технологии // DAILY-UA
(http://www.daily.com.ua/articles/1/2012-08-164063.html). – 2012. – 20.08).

***

Национальный союз журналистов Украины призывает всех участников
избирательного процесса не использовать медиа для достижения собственных
политических целей, а коллег-журналистов – строго соблюдать нормы избирательного
законодательства и Кодекс профессиональной этики украинского журналиста. Об этом
говорится в заявлении НСЖУ.

Как отмечает НСЖУ, свобода журналистской деятельности – это неотъемлемая
часть права на свободу выражения взглядов и свободу информации, которая
гарантируется ст. 34 Конституции Украины и рядом международных конвенций.

НСЖУ призывает коллег-журналистов строго соблюдать нормы избирательного
законодательства, Кодекс профессиональной этики украинского журналиста, не допускать
сведения счетов между отдельными журналистами и СМИ на страницах газет и
телерадиоэфире.

«Своими солидарными действиями защитим наши права и интересы», – отмечается в
заявлении.

Кандидатов в депутаты НСЖУ призывает «воздержаться во время избирательного
процесса от применения запрещенных приемов в политтехнологиях с использованием для
этого средств массовой информации», а органы исполнительной власти и местного
самоуправления, которые являются основателями коммунальных средств массовой
информации, – отказаться от попыток применять административное давление на редакции
газет, радио и телевидения, не толкать их на нарушение закона. Ведь предоставление
равных условий доступа каждому кандидату или партии – это требование
законодательства, напоминает Союз журналистов.

НСЖУ также призывает владельцев частных СМИ не использовать медиа для
достижения собственных политических целей.

Как отмечается в сообщении, НСЖУ вводит специальную горячую линию «Выборы-
2012» (тел. 044-234-23-57, 044-234-21-02), по которой каждый журналист или редактор
СМИ может информировать о фактах давления, связанных с избирательной кампанией
2012  г.  Союз готов оказывать юридическую поддержку своим коллегам и привлекать
внимание общественности к проявлениям препятствования профессиональной
журналистской деятельности (Союз журналистов открывает «горячую линию» под
выборы // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/89430.html). – 2012. – 21.08).

http://www.daily.com.ua/articles/1/2012-08-164063.html
http://glavcom.ua/news/89430.html
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***

Футбольний матч у Хмельницькому перетворився на акцію підтримки української
мови. «Столиця Поділля розмовляє українською!» – саме таким гаслом демонстрували
свою громадянську позицію подільські ультрас.

18 серпня під час футбольного матчу місцевого «Динамо» проти «Єдності» з села
Плиски молоді активісти розтягнули банер з написом «СТОЛИЦЯ ПОДІЛЛЯ
РОЗМОВЛЯЄ УКРАЇНСЬКОЮ!»  і скандували гасла:  «Одна країна –  одна мова!»,  «За
мову і до кінця!». Так ультрас демонстрували свою громадянську позицію і відношення до
скандального Закону України «Про засади державної мовної політики».

«Це була перша співпраця Хмельницького обласного центру молодіжних ініціатив з
подільськими ультрас, з якими було організовано акцію. І так трапилося, що хмельницьке
«Динамо» здобуло свою першу перемогу у сезоні. Нехай це збіг, але приємний», – сказав
учасник голодувань за мову у Хмельницькому Руслан Рохов (Хмельницькі ультраси
підтримують українську мову // «Хмельницький портал»
(http://www.proskurov.info/news/society/8875-2012-08-21-19-52-17). – 2012. – 21.08).

***

На адресу Вікон online  надійшов лист за підписом голови об’єднання громадських
організацій Коломийщини «КОЛО»  О.  Баранецької,  яке вона адресувала головам
виборчих штабів об’єднаної опозиції «Батьківщина» та партії «УДАР» у Коломиї і
кандидатам у народні депутати по одномандатному виборчому окрузі № 88 від опозиції та
«УДАРу» Олександрові Левицькому та Володимирові Довганюку.

«Ми, об’єднання громадських організацій Коломийщини «КОЛО», 11 лютого 2012 р.
ввійшли в Громадський Рух Просвіти (далі ГРП) з метою узгодження та підтримки
єдиного кандидата від опозиційних сил Коломийщини на майбутніх виборах до Верховної
Ради України, – ідеться у Зверненні. – На жаль, у нас на Коломийщині вибори
розпочалися ще задовго до офіційного старту виборчої кампанії. Провладний кандидат
Богдан Гдичинський, який ще нещодавно очолював фракцію «регіоналів» у обласній раді,
своїми псевдоблагодійними подачками і пожертвами підкуповує виборців і, як не прикро,
має всі шанси перемогти на одномандатному окрузі № 88.

Ні преса, ні жителі міста не змогли не помітити знакової події, яка сталася на
початку виборчої кампанії: син Романа Шухевича – Юрій Шухевич відмовився від участі
у виборах на користь самовисуванця Олеся Донія.

Ми звертаємося до кандидатів у народні депутати Олександра Левицького та
Володимира Довганюка із проханням відкинути вузькопартійні амбіції та зняти свої
кандидатури на користь Олеся Донія. Сьогодні вирішується доля України на багато років
вперед, права на програш у нас немає. Тому ми віримо у Вашу щирість, Ваш патріотизм і
відданість Україні;  ми віримо,  що Ви не зможете зігнорувати думку громади та зробите
крок їй назустріч» (Тимощук Ю. Громадські організацій Коломийщини просять
кандидатів від «УДАРу»  й опозиції поступитися Олесю Донію //  ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/21/9885/view). – 2012. – 21.08).

***

В регионах Крыма прошли заседания местных организаций ветеранов Афганистана,
на которых воины-интернационалисты выразили поддержку курсу Партии регионов.

Как сообщает пресс-служба Крымской организации Партии регионов, такие встречи
уже состоялись в 15-ти регионах автономии, участники выступили в поддержку политики
правящей партии. Так, 21 августа заседание провела Белогорская районная организация
ветеранов войны в Афганистане и других локальных войн. Более 200 членов организации

http://www.proskurov.info/news/society/8875-2012-08-21-19-52-17
http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/21/9885/view
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выразили поддержку Партии регионов и кандидату в народные депутаты по округу № 8
Борису Дейчу.

«Однозначно районная организация ветеранов поддержала Партию регионов и
кандидата по восьмому округу Бориса Дейча, составлены соответствующие протоколы», –
уточнил глава Белогорской районной организации ветеранов войны в Афганистане Степан
Верещинский. Он также опроверг информацию о том, что афганцы Белогорска
поддержали политическую партию «Удар!».

На сегодняшний день в ряде городов и районов организации ветеранов Афганистана
также готовят к подписанию меморандумы о поддержке Партии регионов (В Крыму
ветераны Афганистана выражают поддержку Партии регионов // Крымское
информационное агентство (http://www.kianews.com.ua/node/48027). – 2012. – 22.08).

***

У 21 серпня в рамках загальноукраїнської кампанії «Помста за розкол країни»
місцеві активісти масово розклеїли на Черкащині листівки із закликами не голосувати на
парламентських виборах за Партію регіонів та за нині чинного народного депутата
України – Ігоря Савченка, який голосував за законопроект Ківалова – Колесніченка «Про
засади державної мовної політики» і який має намір балотуватись на Черкащині. Про цей
захід розповіли активісти обласного осередку громадянської кампанії «Помста за розкол
країни».

У Смілі –  в одномандатному мажоритарному окрузі № 198,  де має намір
балотуватись Ігор Савченко, активісти поширили листівки з роз’ясненням, чому не можна
голосувати за цього кандидата. Мешканців міста проінформували про причетність
Савченка до дерибану землі, обману селян, тендерних махінацій, про зв’язки депутата із
криміналітетом та інші незаконні діяння земельного магната.

Масовими розклейками листівок із закликом не голосувати за Партію регіонів та її
кандидатів в одномандатних мажоритарних округах, а також депутатів, які голосують
разом з фракцією Партії регіонів і балотуються до Верховної Ради наступного скликання,
активісти різних міст України як на Заході, так і на Сході, реагують на прийняття
провладною більшістю Верховної Ради законопроекту Ківалова – Колесніченка «Про
засади державної мовної політики» («Помста за розкол країни» на Черкащині //
Провінція (http://pro-vincia.com.ua/novini/news_poltika/2759-pomsta-za-rozkol-krayini-na-
cherkaschin.html). – 2012. – 22.08).

***

На Івано-Франківщині стартувала передвиборча кампанія. На думку експертів,
цьогорічна виборча кампанія на Прикарпатті матиме три основні тенденції.

«Цьогорічна виборча кампанія на Прикарпатті матиме три основні тенденції, –
говорить регіональний представник руху «ЧЕСНО» на Прикарпатті Тарас Случик. –
Перша – ми так і не побачили повністю узгоджених кандидатів на кожному
одномандатному окрузі від опозиційних сил. Друга – це велика кількість «чорного піару»
та замовних матеріалів у пресі.  І,  на жаль,  третє –  системне розбещення виборців через
непрямий підкуп виборців який називають благодійністю».

Згідно із законом, на час передвиборчої гонки заборонена благодійна діяльність.
Адже будь-який подарунок,  вартість якого становитиме більше 50  грн вважатиметься
підкупом виборців. Так, виборцям можна дарувати символіку політичної сили, сувеніри з
прізвищем кандидата тощо. Проте, за словами голови обласного КВУ Юрія Лисюка, уже є
випадки, коли у цю суму намагалися включити пакети з гречкою й інші суттєві речі. Тож
час до офіційного старту передвиборчої кампанії кандидати використовували «на повну».
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«Політтехнологи повернулись до старих чорних технологій, а саме створення клонів
рейтингових кандидатів. Але насправді вони не дуже впливають на кінцевий результат,
забрати можуть у реального кандидата лише соті відсотки,  –  вважає Т.  Случик.  –  Також
почалось розповсюдження фальшивих листівок та маніпулятивних інформаційних
кампаній із неправомірним застосуванням імені громадянського руху «ЧЕСНО». На жаль,
такі технології досить ефективні. Виборці, через відсутність інформації, можуть повірити
написаному».

Загалом, експерти відзначають зниження загального рівня довіри до політиків. Тому,
після виборів, передбачається, початок процесу делегітимізації парламенту та створення
якісних альтернатив у великій українській політиці.

«Якщо проаналізувати особливості Прикарпаття то бачимо,  що влада йде двома
колонами. Одна колона – це публічні члени Партії регіонів, які йдуть під її прапорами, але
практично не мають шансів виграти. А інша колона – це формально незалежні
самовисуванці, які реально претендують на місце у парламенті нового скликання. Ці люди
переважно дистанціюються від влади,  і позиціонують себе як хороші управлінці та
патріоти свого округу», – переконаний Т. Случик (На Прикарпатті немає узгоджених
кандидатів від опозиції. Зате – «чорний піар» і замовні матеріали // ВІКНА
(http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/22/9889/view). – 2012. – 22.08).

***

22 серпня під Кабінетом Міністрів України відбулась протестна акція «Студенти
проти Азарова». Участь в акції взяли студентські та громадські організацій, зокрема
Молодий Народний Рух, Батьківщина молода та інші.

Студенти та представники громадських організацій прийшли під стіни Кабміну з
тим, щоб повернути собі законні стипендії вкрадені у них Урядом Азарова. Загалом Уряд
протягом літнього періоду відібрав у кожного студента по 400 грн. Загальна сума
вкрадених грошей 100 млн грн.

У ході акції протесту Голова Молодого Народного Руху Іван Крулько повідомив:
«Відповідно до неконституційної постанови КМУ № 526, від 13 червня цього року про
зміну індексації доходів населення був змінений порядок індексації студентських
стипендій. В результаті кожен студент за липень–серпень недоотримав від 200 до 250 грн
своєї стипендії. Ця ситуація є непоодинокою. Майже у всіх ВУЗах України студентам
незаконно зрізали стипендії».

За словами протестуючих дії влади пояснюються тим, що уряд таким чином
«зекономив»  100  млн грн для того,  щоб ближче до виборів спробувати підкупити
студентів «кинувши їм кістку». Обіцянкам урядовців щодо підвищення стипендій
студенти не вірять.

«Це «підвищення» здійсниться за рахунок 100 млн вкрадених у липні і серпні у
студентів», – заявляють вони.

Тому студенти і представники студентських та молодіжних організацій вважають,
що в цій ситуації єдиним можливим виходом є подання позовної заяви проти Кабінету
Міністрів України.

«Студенти підготували цю заяву,  у цьому їм допомогли юристи із об’єднаної
опозиції. Ця заява буде подана до Окружного адміністративного суду міста Києва проти
Кабінету Міністрів України. Ми вважаємо, що постанова № 526 суперечить Конституції
України,  порушує права і свободи українських студентів,  зменшує гарантовані соціальні
виплати. Хочу нагадати, що відповідно до ст. 46 Конституції України соціальні виплати, в
тому числі і стипендія, що є основним джерелом існування і мають забезпечувати рівень
життя, не нижчий від прожиткового мінімуму, встановленого законом». Чому студенти
отримують стипендію, яка навіть не досягає 70 % прожиткового мінімуму доходів

http://vikna.if.ua/news/category/if/2012/08/22/9889/view
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громадян? Тому ми вважаємо, що єдиним засобом повернення стипендій і відновлення
прав студентів, це є суд», – зазначив І. Крулько

Проте учасники акції переконані в тому, що влада повністю узурпувала судову гілку
влади і мають мало надій на правосудне рішення в українських судах. Але студенти і
активісти громадських організації налаштовані рішуче, оскільки влада відбирає в них
останні кошти для існування.

«Якщо доведеться йти до Європейського суду з прав людини –  ми це зробимо.
Студенти мають право на те, щоб отримувати достойну стипендію», – заявив І. Крулько.

У ході акції протесту студенти тримали плакати «Студенти проти Азарова» та
збільшену копію позовної заяви,  а також скандували гасла «Поверніть стипендії
студентам!» і «Азарова до суду!» (Іван Крулько: Студенти мають право отримувати
достойну стипендію // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-studenti-majut-pravo-otrimuvati-
dostoin.html). – 2012. – 22.08).

***

Партія регіонів – це потужна, сильна, впливова та дієва структурна основа, яка
здатна змінити країну на краще, і молодь у цій сфері відіграє дуже важливу роль. «Молоді
регіони» – це сила молодих людей, яка працює на благо держави, нічого не очікуючи
взамін.

Володимир-Волинська районна МГО «Молоді регіони» створена зовсім недавно, але
вже маємо свої успіхи та напрацювання. До «молодіжки» району ввійшли впевнені,
амбіційні, цілеспрямовані, сповненні сил та енергії люди, які задіяні в усіх сферах
громадсько-політичного життя області.

Будучи на місцях, у різних селах району, кожен учасник організації вносить свою
вагому лепту у розвиток того чи іншого села. Допомога у підготовці та проведенні
різноманітних святкувань, відвідини ветеранів, участь у різноманітних спортивних
заходах.

Ми ведемо відкритий діалог із населенням, адже люди не вимагають від нас чогось
неможливого. Їм, насамперед, необхідна увага. За цей короткий проміжок часу ми
неодноразово брали участь у інформуванні жителів району і в подальшому плануємо
організувати виїзні прийоми та дні інформування. Велику ставку робимо на проведення
спортивних та оздоровчих заходів для жителів нашого району. Долучаємось до
проведення різноманітних культурних заходів. Організовуємо активне обговорення
соціальних ініціатив Президента України.

В планах на майбутнє, повна реалізація «Програми розвитку західного напрямку
МГО «Молоді регіони» на 2012–2015 роки». Ми відкриті для молоді, діємо чітко та
злагоджено. Плануємо налагодити тісну та плідну співпрацю із людьми, що користуються
заслуженим авторитетом та повагою в селах, з метою спільного вирішення проблем села.

Перед нами розгорнута широка стежка, на якій є досить велика кількість
нерозпочатих, але посильних нам справ. Тому є над чим працювати.

Особисто для мене, «Молоді регіони» – це досить важлива сходинка у житті,
здатність перевірити свої сили, самореалізуватись. У всіх свої справах та починаннях
потрібно дотримуватися простої життєвої істини – людяності та відкритості. Саме такі
людські чесноти притаманні активістам «Молодих регіонів». Притримуючись цього і
надалі, ми не лише утримаємо здобуті шану та авторитет від народу, але й подвоїмо його
(Молоді регіони: «Впевненість у собі – запорука успіху» // Волынская областная
организация Партии Регионов (http://www.volynregion.org/news/2201-molodi-rehiony-
vpevnenist-u-sobi--zaporuka-uspikhu.html). – 2012. – 22.08).

***

http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-studenti-majut-pravo-otrimuvati-dostoin.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-studenti-majut-pravo-otrimuvati-dostoin.html
http://www.volynregion.org/news/2201-molodi-rehiony-vpevnenist-u-sobi--zaporuka-uspikhu.html
http://www.volynregion.org/news/2201-molodi-rehiony-vpevnenist-u-sobi--zaporuka-uspikhu.html
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23 августа представители молодежного крыла Партии регионов «Молодые регионы»
перекрыли улицу Институтскую и прошли маршем от Майдана Незалежности до
Администрации Президента.

Милиция охраняла марш младорегионалов, перекрыв движение автомобилей.
Митингующие с барабанами несли плакаты с надписями «Зі Сходу на Захід держава
єдина, Молоді регіони – опора країни».

Около десяти часов утра колонна подошла к Администрации Президента, где их по
обе стороны улицы Банковой уже ожидали около трехсот молодых людей с
государственными флагами. Территория возле АП была зачищена для удобства
марширующих.

На сайте «Молодых регионов» эту акцию назвали первым в Украине флеш-мобом в
честь Дня Государственного флага Украины (Молодые регионалы перекрыли движение в
центре Киева // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/89689.html). – 2012. – 23.08).

***

В случае своего избрания народным депутатом Украины лидер общественной
организации «Социальная справедливость» Алла Шлапак не станет голосовать за закон об
обязательном медицинском страховании, зато будет инициировать пересмотр
законодательства в сфере социальной защиты и здравоохранения. А. Шлапак является
кандидатом-самовыдвиженцем в народные депутаты по мажоритароному округу № 221
(г. Киев).

«Я никогда не проголосую за закон об обязательном медицинском страховании. На
государственном уровне, на уровне министерства должны быть утверждены специальные
программы, которые будут касаться тех детей, чьи родители не в состоянии обеспечить их
лечение. Должна выделяться определенная сумма из госбюджета и родители должны
будут решать, в какой клинике лучше всего использовать эти средства для проведения
сложных и дорогостоящих операций, необходимых для их ребенка.

Так же неуместно говорить о страховании психиатрической помощи или скорой
помощи. Когда скорая привозит в больницу человека после ДТП или после нападении и
ограбления у медиков нет времени и возможности устанавливать личность и есть ли у нее
страховой полис. Если речь идет о людях, которые работают, то необходима легализация
доходов. Тогда должно быть введено обязательное медицинское страхование для тех, кто
имеет возможность его оплатить. Это прекратит существование «черных касс» и не будет
ситуации, что для разных людей существуют разные цены на одинаковые медицинские
услуги», – сказала Шлапак (Шлапак: Никогда не проголосую за закон об обязательном
медстраховании // Утро-Украина
(http://www.utro.ua/ru/politika/shlapak_nikogda_ne_progolosuyu_za_zakon_ob_obyazatelno
m_medstrahovanii1345714509). – 2012. – 23.08).

***

«В усіх 17 районах Тернопільської області працюють місцеві осередки, які входять
до складу Всеукраїнської громадської організації «Жінки Батьківщини»,  –  повідомила
Ольга Боднар, народний депутат України, Голова ВГО «Жінки Батьківщини».

«Члени громадської організації беруть активну участь в акціях протесту в Києві,
Тернополі та Харкові щодо звільнення лідера опозиції Юлії Тимошенко з в’язниці,
проводять агітаційно-пропагандистську діяльність, яку висвітлюють на сторінках
партійної газети «Наша Батьківщина», – зазначила О. Боднар.

http://www.utro.ua/ru/politika/shlapak_nikogda_ne_progolosuyu_za_zakon_ob_obyazatelnom_medstrahovanii1345714509
http://www.utro.ua/ru/politika/shlapak_nikogda_ne_progolosuyu_za_zakon_ob_obyazatelnom_medstrahovanii1345714509
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«Окрім активної суспільно-політичної роботи, «Жінки Батьківщини» Тернопільщини
проводять благодійні заходи. Зокрема, в Підволочиському районі здійснено збір коштів
для лікування 12 онкохворих дітей; в Підгаєцькому районі – акція «Допоможи
ближньому», під час якої було надано матеріальну допомогу дітям-сиротам. У
Тернопільському районі члени місцевого осередку ВГО «Жінки Батьківщини»
організували збір одягу, іграшок та коштів для дітей із багатодітних сімей. У
Кременецькому районі в рамках акції Всеукраїнського благодійного фонду «Від серця до
серця» було зібрано кошти на лікування дітей, хворих на цукровий діабет», – резюмувала
О. Боднар.

«Незважаючи на всі труднощі, пов’язані з політичними та економічними
проблемами,  наша громадська організація робить благородні справи,  які сьогодні для
багатьох незахищених українців є життєво необхідними. Тому хочеться відзначити
Тернопільський обласний осередок ВГО «Жінки Батьківщини» в особі голови Валентини
Лободи, як взірець гармонійного поєднання мудрості, ефективності та далекоглядності в
роботі»,  –  підсумувала Боднар (Боднар: «Жінки Батьківщини» Тернопільщини
проводять соціальні заходи // Сайт Політичної партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/12139.html). – 2012. – 23.08).

***

Председатель Киевской городской организации «Молодые регионы» Марина Рептюх
убеждена, что государство обеспечит здоровое будущее нашей молодежи. Об этом она
заявила, выступая на митинге ко Дню Независимости на Софиевской площади 24 августа.

«Сегодня правительство внедряет политику популяризации здорового образа жизни.
По инициативе Президента 2012 год назван Годом здоровья и спорта. В регионах открыто
множество центров здоровья, построены крупные спортивные комплексы», – отметила
М. Рептюх.

Она выразила убеждение, что уже совсем скоро украинские спортсмены будут
тренироваться на современных спортивных базах. Государство развивает спортивные
школы, чтобы обеспечить будущее наших спортсменов.

«Мы должны осознанно идти к решению поставленных целей. Ведь от этого зависит
будущее Украины. А главное – это обеспечит здоровое будущее нашей молодежи», –
подчеркнула председатель Киевской городской организации «Молодые регионы»
(Марина Рептюх: Государство обеспечит здоровое будущее нашей молодежи //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/503782b0c4ca42ee4000019d). – 2012. – 24.08).

Оперативні прогнози

Прийняття низки законодавчих ініціатив щодо «кримського питання» може
призвести до великих конфліктів серед населення Криму. Про це заявив лідер
Комуністичної партії України Петро Симоненко під час зустрічі з виборцями в м. Керч.

Він підкреслив, що деякими законами з «кримського питання» не просто не
вирішується питання кримсько-тататарського народу, а, навпаки, сіється протиріччя.

Лідер КПУ підкреслив, якщо говорити про Крим, то, передусім, варто виключити
антагонізм, а тим більше закладати його на законодавчому рівні для майбутніх поколінь.

«У цьому питанні КПУ пропонує ухвалити закони, які будуть піднімати
інфраструктуру Криму, забезпечувати робочі місця, відкривати школи для татарського

http://byut.com.ua/news_region/12139.html
http://www.partyofregions.org.ua/news/503782b0c4ca42ee4000019d
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населення, вирішувати питання з житлом... Причому все це не має заважати і решті
місцевого населення», – сказав П. Симоненко.

Він уточнив,  що усякі спроби розпалити агресію в Криму призводять тільки до
наростання і без того наявних конфліктів (Каретнікова О. Очікування агресії в Криму
може призвести до конфліктів серед населення – КПУ // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120820_ojidanie-agressii-v-kryimu-mojet-privesti-k-
konfliktam-sredi-naseleniya-kpu). – 2012. – 20.08).

***

Монополізація бренду опозиції є небезпечною. Щоб сформувати більшість у
Верховній Раді, всім опозиційним силам треба об’єднатися і узгодити єдиних
кандидатів.

Про це 20 серпня під час бліц-дебатів заявив кандидат у народні депутати від партії
«УДАР» по мажоритарному округу № 115 Дмитро Добродомов.

За його словами,  проста математика доводить,  що коли на цих виборах понад 30 %
набере об’єднана опозиція плюс «Свобода» ще максимум 5–6 %, тоді постане питання, а
де брати більшість?

«Якщо звучить риторика –  «Тільки ми,  а ніхто інший»,  поділ на чорне і біле є вже
зараз, скажіть мені, будь ласка, а як об’єднуватися у Верховній Раді, як створювати
більшість, якщо треба 226 голосів, не кажучи вже про конституційну більшість?» – заявив
Д. Добродомов. А для імпічменту Президента, додав він, опозиції якраз потрібно
300 голосів – інакше це зробити не вдасться».

«Щодо мажоритарних округів я наполягаю, щоб був представник від усіх
опозиційних сил,  а не лише від частини,  більшість з яких сюди призначили з Києва,  не
запитавши думку львівської громади», – сказав він.

Добродомов наголосив також, що якщо не будуть узгоджені єдині кандидати, то
«ми в черговий раз наступаємо на ті самі граблі» (Проста математика доводить:
щоб мати більшість, опозиції слід об’єднатися // Західна iнформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/08/20/364718). – 2012. – 20.08).

***

Навіть багаті кандидати проблеми виборців системно вирішувати не будуть.
Таку тезу виконавчий директор ЛОГО «Комітет виборців України» Оксана Дащаківська
озвучила під час прес-конференції 20 серпня.

О. Дащаківська наголосила на тому, що багаті кандидати на округах Львівщини не
займаються підкупом виборця, бо прямо гроші не пропонують.

За її словами, кандидати за рахунок грошових вливань просто вирішують проблеми
виборів,  які до них ніхто системно не вирішував. Проте саме в цьому, на думку
О. Дащаківської, і криється найбільша небезпека цих виборів, адже кандидати не
збираються допомагати людям в округах системно.

«Люди, які сьогодні отримують округи за рахунок того, що поремонтували школи,
зробили дороги, перекрили народні доми, помогли людям зібрати кошти на лікування (а
це теж має місце), таким людям вигідно виборця зберегти бідним, бо таким бідним
виборцям легко управляти», – підкреслила виконавчий директор КВУ Львівщини
(Грошовитим кандидатам вигідно тримати виборця бідним – Дащаківська //
ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/47922.html). – 2012. – 20.08).

http://zik.ua/ua/news/2012/08/20/364718
http://vgolos.com.ua/politic/news/47922.html
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***

Результати жовтневих виборів до ВРУ у Галичині не покажуть однозначну
перемогу національних сил. Таку тезу завідувач сектора етносоціальних досліджень
Інституту народознавства НАН України Ігор Марков озвучив під час прес-конференції
20 серпня.

«Однією з головних характеристик цієї виборчої кампанії в Україні в цілому є те,
що, коротко сказавши, ми переживаємо смутні часи. Та смута найбільше чи не найбільше
проявляється в тому,  що ми маємо на тій виборчій кампанії як ніде розмите ідеологічне
політичне поле», – зазначив І. Марков.

За його словами, це проявляється, в тому, що на сьогодні ми маємо кілька
опозиційних колон, «і трудно сказати, яка від якої чим відрізняється. Мабуть
ідеологічно це практично неможливо».

«В межах тих ідеологічних колон ми маємо на сьогодні домінуючі персонально-
групові інтереси, відносини, протистояння. І вони затінюють будь-які критерії
політичного вибору, які би мали бути інституалізовані через пошук виборцем
відповідних кандидатів і критеріїв такого пошуку», – розповів І. Марков.

Другою стороною цієї проблеми, за його словами, є те, що виборець в Україні зараз
тотально відмежовується від політики загалом.

«Мажоритарні вибори – це є свого роду поле лідерства, поле пошуку нових лідерів,
через яке вони найбільше себе виявляють. Зараз ми бачимо, що участь у виборах не є
політично детермінованою в позитивному сенсі слова.  Тобто люди ідуть персонально
дуже часто на вибори, маючи в першу чергу серйозні фінансові потуги», – зазначив
І. Марков.

Він додав, що в цьому сенсі Галичина покаже результат, який «буде дуже круто
відрізнятися від всього того, що ми мали раніше». Тобто якщо раніше можна було
очікувати на перемогу національних сил, то цього разу буде дуже фрагментована
ситуація, і до парламенту від Львівщини також пройдуть грошовиті кандидати
(Результат цьогорічних виборів у Галичині здивує –  експерт //  ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/47917.html). – 2012. – 20.08).

***

Заявление первого замглавы партии «Батьківщина» Александра Турчинова о том,
что партсписки объединенной оппозиции могут быть пересмотрены, скорее всего, не
будет иметь никаких последствий. Об этом заявил политолог Виктор Небоженко.

«Это заявление вызвано тем, что многие оппозиционеры недовольны своим местом в
списке. Впрочем, подобные «брожения недовольных» наблюдаются и в Партии регионов,
и в КПУ,  и в «Свободе»,  и в «Нашей Украине»,  но там молчат.  А список объединенной
оппозиции привлекает повышенное внимание. Так что вполне объяснимо, что один из
лидеров оппозиции пытается успокоить общественность», – сказал он.

Впрочем,  по словам политолога,  это заявление не повлечет за собой никаких
действий: «Думаю, никаких последствий это заявление иметь не будет. Если подобное
случится, будет создан прецедент – те, кто входит в первую двадцатку, захотят в
десятку, и так далее. Это значит выпустить джинна из бутылки» (Пересмотреть
списки оппозиции – значит выпустить джинна из бутылки – Небоженко //
ПОЛЕМИКА (http://www.polemika.com.ua/news-95835.html). – 2012. – 20.08).

***

Политолог Валерий Гончарук считает, что на округах избиратели уже готовы к
подкупам и кандидатов будут выбирать рационально.

http://vgolos.com.ua/politic/news/47917.html
http://www.polemika.com.ua/news-95835.html
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«Эти выборы – мажоритарно-пропорциональные, и поэтому, фактически, мы
получим не одну избирательную кампанию, а две. Одна избирательная кампания -
это пропорциональная общеукраинская, а вторая – мажоритарная. И ее характер
будет определяться тем, кто будет кандидатами в том или ином округе»,  –
подчеркнул он.

Эксперт отметил, что на округах выборы будут более жесткими и избиратель
будет выбирать кандидатов с рациональной точки зрения.

«В частности мы можем говорить о том, что на уровне мажоритарных выборов,
избиратели будут отдавать предпочтение конкретному делу. Они хотят видеть
ответственность тех кандидатов, за которых они голосуют, важно иметь обратную связь и
непосредственный контакт с избирателями. Будут запускать технологии подкупа
избирателей. При этом, избиратели на сегодня готовы к таким технологиям и могут на это
положительно реагировать», – подчеркнул Гончарук.

Он добавил: «В целом избиратели будут голосовать рационально, иногда даже
можно говорить, что это будет достаточно циничный выбор».

Также, по мнению политолога, на округах не будут иметь значения идеология и
общегосударственные принципы.

«Стратегические вещи, такие как язык, внешний вектор и идеология, вряд ли
будут срабатывать именно на уровне мажоритарного округа и поэтому кандидатам
не стоит апеллировать к таким вещам», – пояснил Гончарук.

Между тем, в пропорциональной части будет срабатывать определенная
идеологическая целостность, отметил эксперт: «Скорее всего, доминирующей будет
двухполюсная модель – или власть, или оппозиция. И этот фактор будет важным»
(Избиратели будут рациональными и циничными – эксперт // Главком: Новости
политики и экономики (http://glavcom.ua/news/89405.html). – 2012. – 21.08).

***

Критика певних представників у списку тієї чи іншої політичної сили може
бути цілеспрямованою технологією для того, щоб відвернути увагу від реальних
«одіозних» фігур у списку. Таку думку висловив директор Агентства моделювання
ситуацій Віталій Бала під час прес-конференції.

«Сьогодні, звичайно, беруться двоє-троє людей зі списку і в них починають щось
вишукувати.  І складається таке враження,  що ця критика робиться для того,  щоб
відвернути увагу від іншої частини списку,  від реальних людей,  до яких можуть бути
питання», – підкреслив він.

Експерт також вважає, що це більше схоже на політичну технологію, спрямовану на
відвернення уваги від списку в цілому.

У свою чергу керівник Центру політичних досліджень «Пента» Володимир Фесенко
зазначив, що оскільки у політичних партій є можливість до середини жовтня
«відкоригувати» свої списки, цим можуть скористатися, щоб «спробувати викреслити
окремих кандидатів зі свого списку» (Черненко О. Мінуси одних кандидатів
приховують за рахунок критики інших – експерт // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120821_minusyi-odnih-kandidatov-skryivayut-za-schet-
kritiki-drugih-ekspert). – 2012. – 21.08).

***

Без участі опозиційних політиків парламентські вибори в Україні не можуть
бути розцінені як прозорі та чесні. Про це» заявив голова комітету з іноземних справ
Європарламенту, депутат від Європейської народної партії Ельмар Брок.
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За його словами, без участі Юлії Тимошенко та Юрія Луценка «українські вибори не
можуть бути розцінені як вільні, прозорі та чесні».

«Це відкрите порушення верховенства права та демократії. Я сподіваюсь, що
українська влада знайде, як повернутися до демократичних принципів», – заявив
представник європейських партнерів «Батьківщини».

Він підкреслив, що «йдеться не лише про випадки з Тимошенко та Луценком, а й про
інші, зокрема й на місцевому рівні».

«На жаль, ми змушені констатувати, що опозиційні політики перебувають під тиском
та в невигідному становищі», – зазначив європарламентар.

«Вільні та чесні вибори – це не лише питання технічних процедур в день самого
голосування», – наголосив Брок.

«Політично мотивовані вироки та судові процеси руйнують шанси на вільні та чесні
вибори восени», – підкреслив депутат ЄНП.

Його словами, «Європарламент та Євросоюз в цілому будуть дуже уважно стежити
за ситуацією в Україні».

«На жаль,  ми вимушені зазначити,  що шансів на вільні та чесні вибори стає дедалі
менше. ЄС та Європарламент знайдуть правильні відповіді у потрібний момент. У Києві
ніхто не повинен сподіватися,  що все скінчиться та буде забуто після сфальшованих
виборів», – заявив він.

Європарламентар також відзначив, що поки не бачить якихось кроків з боку
української влади щодо виконання резолюції Європарламенту щодо України, ухваленої у
травні цього року.

«Поки що я бачу лише, як українська влада дедалі більше відходить від зазначених у
резолюції рекомендацій, тим самим ізолюючи себе», – заявив Брок (У Європарламенті
розцінять вибори без Тимошенко і Луценка як непрозорі // Інформаційне агентство
«Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/55436). – 2012. – 21.08).

***

Доля парламентських виборів буде вирішуватися на рівні мажоритарних
округів. Таку думку висловив керівник департаменту виборчих технологій Агенції
моделювання ситуацій Валерій Гончарук під час прес-конференції.

За його словами, згідно з останніми результатами соціологічного дослідження,
проведеного Агенцією моделювання ситуацій, до парламенту проходить Партія регіонів,
об’єднана опозиція, Компартія і «УДАР». Не дотягує до подолання прохідного бар’єру
політична партія «Україна – Вперед!» та ВО «Свобода».

В. Гончарук також зазначив, що «при такому розкладі» об’єднана опозиція за
партійними списками зможе отримати у ВР 82 мандати, Партія регіонів – 77, «УДАР» –
37, а КПУ – 29.

Як зазначив експерт, це свідчить про те, що більшість у парламенті буде
контролювати той, хто здобуде перемогу на мажоритарці, а не за списком.

«Доля парламентських виборів насправді буде вирішуватися не на рівні
пропорційних списків, а на мажоритарці», – додав експерт (Черненко О. Більшість у
парламенті буде контролювати той, хто переможе на мажоритарці – експерт //
GolosUA.com (http://ua.golosua.com/politika/20120821_bolshinstvo-v-parlamente-budet-
kontrolirovat-tot-kto-pobedit-na-majoritarke-ekspert). – 2012. – 21.08).

***

Те, що самовисуванці приміряють на себе бренд опозиційності, є однією із
маніпулятивних технологій, спрямованих фактично на оману виборців. Про це на
засіданні прес-клубу,  який обговорював тему «Підсумки реєстрації в ЦВК кандидатів-

http://regionews.com.ua/node/55436
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мажоритарників на Львівщині. Початок маніпулятивних технологій», заявив доцент
Львівського університету, кандидат політичних наук Юрій Шведа.

«Це як недобросовісна конкуренція на ринку, коли продавцям під виглядом
розкрученого та авторитетного товарного знаку, пропонується підробка, яка і за суттю і за
змістом є лише підробкою. Тому завдання виборця навчитися відрізняти справжній
«товар» від «підробки».

Ю. Шведа також наголосив на ідеологічному характері майбутніх виборів.
«Парламентські вибори завжди ідеологічні. Виборець голосує або за владу та її сателітів,
якщо підтримує існуючу політику. Якщо ж він проти даної політики, то обирає ту
політичну силу, яка їй опонує – тобто опозицію – третього не дано. Тому ці вибори – як
скрізь у цілому світі є ідеологічними, подобається це комусь чи ні. І вибір є надзвичайно
простим – ви за існуючу владу чи проти неї», – додав він (Опозиційність самовисуванців
є однією з маніпулятивних технологій – політолог // Львівський портал
(http://portal.lviv.ua/news/2012/08/21/102800.html). – 2012. – 21.08).

***

Найбільш ефективною політичною технологією в ході парламентської
передвиборчої кампанії буде підкуп виборців. Таку думку висловив керівник Центру
політичних досліджень «Пента» Володимир Фесенко під час прес-конференції. Як
зазначив експерт, підкуп виборців вже став стереотипом.

«Практично всі концентруються саме на тому, як стимулювати виборця, що йому
такого надати, щоб він проголосував за того чи іншого кандидата чи партію», –
підкреслив В. Фесенко.

Політолог також вважає, що пряма комунікація з виборцями буде менш
ефективною.

«Особливо це стосується тих регіонів, де люди розчарувалися і де критичне
ставлення до всіх політсил», – зазначив він.

У свою чергу директор Агентства моделювання ситуацій Віталій Бала підкреслив,
що більшість політичних сил і кандидатів будуть намагатися вести нечесну
політичну боротьбу (Черненко О. Кандидати в депутати будуть тотально
підкуповувати виборців – експерт // GolosUA.com
(http://ua.golosua.com/politika/20120821_kandidatyi-v-deputatyi-budut-totalnoy-podkupat-
izbirateley-ekspert). – 2012. – 21.08).

***

По завершенні виборів-2012 цієї осені можливі масові акції протесту, подібні до
подій 2004 р. Так вважає нардеп від НУ–НС Тарас Стецьків.

«Я не виключаю новий Майдан після 28 жовтня. Тільки це буде інший Майдан, не
схожий на те, що ми робили в 2004 р.», – відзначив він.

«Ситуація загострилася, суспільство стало зліше, влада стала цинічніше, вона
не має гальм і ні перед чим не зупиниться. Протистояння буде жорсткіше»,  –
попередив депутат.

За його словами, події під Українським домом, коли між протестантами і силовиками
відбувалися зіткнення, були «пробою пера з боку влади».

«Вони випробовували нас на міцність. Нічого в житті не повторюється дослівно. Та й
не потрібно повторювати Майдан.  Але якщо влада піде «по бєспрєдєлу»,  то викличе
серйозне суспільне збурення, яке виллється в більш гострі форми, ніж у 2004 р.», – вважає
політик.

Стецьків зізнався, що колишні польові командири Майдану вже готуються до
масових мітингів.

http://portal.lviv.ua/news/2012/08/21/102800.html
http://ua.golosua.com/politika/20120821_kandidatyi-v-deputatyi-budut-totalnoy-podkupat-izbirateley-ekspert
http://ua.golosua.com/politika/20120821_kandidatyi-v-deputatyi-budut-totalnoy-podkupat-izbirateley-ekspert
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«Я з однодумцями готуємося до нового Майдану, чи готується до цього об’єднана
опозиція – питання до них. Всіх дієвих польових командирів Майдану я знаю особисто,
ми контактуємо,  об’єднані в мережу громадських організацій,  які діють в Західній та
Центральній Україні. Такий варіант для себе ми відпрацьовуємо. Чи працює керівництво
виборчої кампанії об’єднаної опозиції, а саме Турчинов, над цим – не знаю. Я вважаю, що
вони такий варіант повинні відпрацьовувати.  Якщо ні,  то ми в черговий раз підготуємо
для них підстраховку», – пояснив депутат (Польові командири Майдану готують
протести після виборів-2012 // «TCH» (1+1) (http://tsn.ua/vybory_2012/polovi-komandiri-
maydanu-gotuyut-protesti-pislya-viboriv-2012.html). – 2012. – 21.08).

***

Компартия Украины готова поддержать возможные акции протеста
работников заводов и фабрик легкой промышленности.  Об этом заявил лидер КПУ
Петр Симоненко во время встречи с трудовым коллективом Феодосийской чулочной
фабрики.

В частности,  комментируя возможные митинги возле Кабмина в сентябре,  он
подчеркнул, что такие акции протеста являются закономерными.

Лидер коммунистов объяснил, что на сегодняшний день легкая промышленность в
стране почти не развивается, от чего страдает наполнение внутреннего рынка и экономика
Украины.

«Если такие акции протеста будут проходить и рабочие выдвинут ряд требований о
необходимости создать госпрограмму развития легкой промышленности, партия будет их
поддерживать», – заверил П. Симоненко (Компартия поддержит протесты
работников легкой промышленности // Еженедельник «2000»
(http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210224). – 2012. – 21.08).

***

Председатель совета объединенной оппозиции «Батьківщина» Арсений Яценюк
не является реальной альтернативой действующему Президенту Украины, так как у
него нет опыта побед над ним. Поэтому для Виктора Януковича фигура Арсения
Яценюка является весьма удобной. Такое мнение высказал политолог Вадим Карасев.

«У Яценюка и нынешней оппозиции нет опыта побед. Победить Януковича
может только Тимошенко. У нее есть опыт. Опыт 2004 г. – президентских выборов и
опыт 2007 г. – парламентских выборов. И она теоретически и практически может
победить Януковича, а вот у Арсения Петровича и у оппозиции нет такого опыта, у
них есть лишь опыт поражений», – заявил г-н Карасев.

По его мнению,  именно в связи с отсутствием подходящего опыта Президент
лояльно воспринимает фигуру Арсения Яценюка.

«В этом смысле фигура Яценюка очень удобна для Виктора Федоровича Януковича,
потому что Яценюк пока не альтернатива, он критик, он оппозиционер, но не
альтернатива. Альтернатива сегодня в тюрьме сидит», – добавил политолог.

В то же время В. Карасев высказал предположение, что если объединенная
оппозиция во главе с А. Яценюком сможет одержать определенную символическую
победу, то это станет для г-на Яценюка хорошим подспорьем для начала
президентской кампании-2015 (Яценюк удобен Януковичу, потому что не способен
его победить – Карасев // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/53943/). – 2012. – 21.08).
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***

Объединенная оппозиция может проиграть округа в Галичине. Об этом заявил
член НУНС Тарас Стецькив.

«К величайшему сожалению, я не могу объяснить причину, почему по многим
округам Галичины выставлены действительно слабые кандидаты. Или это кадровый
голод, или что-то другое», – сказал он.

Стецькив не верит, что речь идет об откровенной продаже округов оппозицией. «Я
гоню от себя мысль, что оппозиция, которая декларирует свою бескомпромиссную борьбу
с режимом Януковича, может идти на такие шаги. У меня нет доказательств относительно
продажи округов, но анализ целого ряда округов указывает, что, действительно,
оппозиция выставила заведомо слабых людей», – сказал нардеп.

По его словам, слабая кандидатура выставлена оппозицией в Городокском округе.
«Я очень хорошо отношусь к Тане Чорновил, но против Ярослава Дубневича, миллионера,
который последние три года финансами работает на округе, нужно выставлять
калибрирующую политическую фигуру», – считает Стецькив.

По его мнению, откровенно слабая кандидатура выставлена в Перемышлянах. «Там
от оппозиции идет местный активист Лидия Котеляк.  Она владелица сети ресторанов и
кофеен. В Червонограде из-за соревнования Вязивского и Курпиля может выиграть
кандидат власти. Это те округа, которые могу назвать сразу», – отметил Стецькив.

«В целом по Львовщине из 12 округов половина будут проблемными для оппозиции.
Впервые в истории независимой Украины победа кандидатов от оппозиции под вопросом
в половине округов Львовщины. Это же не Луганская область!» – сказал он.

Стецькив считает, что руководители избирательной кампании объединенной
оппозиции и Виталий Кличко должны были договориться и на каждый округ найти
достойного кандидата (Оппозиция может проиграть половину округов на Львовщине, –
Стецькив // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/21/166744_oppozitsiya_proigrat_okruga.html). – 2012. – 21.08).

***

Языковой вопрос существенно не повлияет на результаты выборов. Такое
мнение выразил народный депутат от НУНС Тарас Стецькив.

«Более того, парад региональных языков даже добавит голоса оппозиции.  К
счастью для оппозиции, Партия регионов делает глупость за глупостью. Они же эти
статусы регионального языка объявляли в 2006 г., вспомните. Сейчас регионалы тупо
повторяют собственные решения областных властей образца 2006 г. Им оно не помогло
тогда, не поможет и сейчас», – сказал он.

Стецькив считает, что Партия регионов получит неожиданный для себя
результат. «Если до принятия языкового закона ПР могла рассчитывать на прирост
голосов в Центральной Украине, то теперь этот регион выразительно пошел в сторону
оппозиционных сил. По моему мнению, регионалы потеряют из-за языкового закона от 2
до 5% голосов, а оппозиция только приобретет через кампанию объявления региональных
языков», – сказал он (Оппозиционер: Языковой закон отберет у ПР 2–5 % голосов //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/89453.html). – 2012. – 21.08).

***

Народный депутат от НУНС Тарас Стецькив считает, что объединенная оппозиция
может привести в парламент немало «тушек».

«Проходная часть, по моему мнению, – это 83 человека. Из них у меня есть сомнения
относительно 8–10 человек. Это из тех, кого я знаю. Приблизительно тридцать людей,

http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/08/21/166744_oppozitsiya_proigrat_okruga.html
http://glavcom.ua/news/89453.html
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которые пошли по квоте Яценюка,  мне вообще неизвестны.  Я только посмотрел,  что из
них 24 человека – это бизнесмены. Верю, что это, наверно, проверенные люди. Арсений
Петрович брал их с собой, он несет за них ответственность. Однако я хорошо знаю власть
в Украине.  Хорошо знаю,  как она быстро ломает бизнесменов и делает из них «тушек».
Почему такой выбор Яценюка? Потому что не было денег на избирательную кампанию?
Но так можно провести красивую избирательную кампанию,  а затем получить в Раде
много «тушек», – считает Т.Стецькив.

По его мнению, Богдану, Донец, Табалову, Скосарю, Данилову не место в проходной
части списка.

«Но там спокойно могло найтись место Филенко, Гримчаку, Донию. Тем не менее,
эти люди вне игры, а такие, как Таня Донец, Богдан и другие оказались в проходной
части», – удивляется нардеп (Стецькив: оппозиция приведет в Раду немало «тушек» //
Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n107048). – 2012. – 21.08).

***

Полевой командир Оранжевой революции Владимир Филенко не исключает,
что после выборов в Украине могут состояться новые массовые акции протеста.

«Причина для массовых выступлений может быть только одна – если Партия
регионов и Янукович обнаглеют так, как они наглели ранее, и будут фальсифицировать
выборы. Тогда, без сомнения, может быть народный протест. Это предварительная
оценочная ситуация.  Поэтому мы сказали,  что что-то готовим сознательно.  Поэтому мы
готовы включаться, если фальсификации будут безграничными и неразумными», –
подчеркнул политик.

«С другой стороны, евродепутаты заявляют, что выборы в Украине уже можно
считать сфальсифицированными и недемократическими, – отметил Филенко, ибо
изначально, еще до начала избирательной кампании, мы наблюдаем массу нарушений
партии власти и ее представителей. Это и подкуп избирателей, и злоупотребление
админресурсом».

Говорить о том,  сколько людей сегодня готовы выйти на улицу из-за
несправедливых выборов, политик не берется.

«Такие акции не делаются по чьей-то команде. Они вызревают. Во время Майдана
полевые командиры просто указали людям, куда приходить. Люди пришли и сами все
сделали. Спрогнозировать на сегодня что-то однозначное очень сложно. Однако,
однозначно могу сказать, что мы готовы и будем защищать результаты выборов», –
отметил он.

Отвечая на вопрос о том, готово ли украинское общество защищать результат
выборов, Филенко отметил: «Это философский вопрос. На него нет ответа. Какая-то часть
созрела, то, что выборы будут недемократичными, признает большая часть общества.
Часть людей готова участвовать в акциях протеста, но какая это будет часть сказать
сложно. А кто-то соглашается с таким отношение – берет пакет гречки, банку сгущенки и
думает,  что так и должно быть – украли у меня деньги,  купили меня и воруйте дальше»
(Филенко считает, что после выборов украинцы могут выйти на массовые акции
протеста // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n107096). – 2012. – 22.08).

***

Объединенная оппозиция может «сдать» большинство округов власти. Об этом
рассказал депутат от НУ–НС Олесь Доний.

«Сегодня оппозиционные силы идут в Верховную Раду несколькими колоннами,
если идет речь о списках. Изменить эту ситуацию, улучшить списки хотелось бы, но уже
поздно. Договоренности по мажоритарным округам на этот момент тоже нет, но эту
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ситуацию изменить к лучшему возможно и,  более того,  крайне необходимо.  Потому что
нынешняя ситуация выглядит так, что около трех четвертей округов будет просто
сдано власти», – отметил депутат.

По словам Дония, это произойдет из-за того, что сейчас в украинской политике
деньги решают больше, чем идеи.

«В украинской политике никогда не было люстрации, потому из нее не вычищена
даже КГБшная агентура. Я уже не говорю о последних влияниях, когда в политику
пришли люди бизнесового плана, и деньги начали решать больше, чем идеи. Поэтому
никто не может сказать, по глупости это произошло или сознательно», – отметил
оппозиционер.

В то же время, Доний отметил, что ситуацию еще можно исправить, поскольку
«на этот момент в округах выставлены очень много неоптимальных кандидатов».

«То, что ситуацию еще можно улучшить, – также факт. Было бы желание. Поэтому я
думаю, что за месяц необходимо, чтобы все силы, которые считают себя патриотическим,
– то есть «Свобода», «Батьківщина», «Удар», УНП, КУН, «Наша Украина», УП «Собор»,
патриотические самовыдвиженцы, – в каждом округе собрались и определили среди себя
наиболее оптимальных кандидатов», – отметил парламентарий (Доний: оппозиция
«сдаст» большинство округов власти // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/08/22/166993_doniy_oppozitsiya_sdast_polovinu.html). – 2012. –
22.08).

***

Выборы-2012 по черным технологиям могут переплюнуть все предыдущие
Со стартом избирательной кампании начинается сезон громких «разоблачений» и

разборок между кандидатами. Конкуренты, которые еще вчера вели себя по-приятельски,
выливают друг на друга грязь, а после выборов даже не поздороваются.

Черный пиар с каждым разом становится все креативнее и изощреннее. Многие
кандидаты, чтобы очернить конкурентов, помимо официального избирательного штаба,
создают теневые штабы. Чем ближе к выборам, тем больше будет всплывать компромата
на кандидатов в нардепы.

Услуги черных политтехнологов и их команды стоят дороже, чем прозрачная работа.
Ведь то, чем они занимаются, – на грани закона, поэтому риск и оплата, соответственно,
выше. Если зарплата руководителей официальных штабов составляет 2–3 тыс. дол. в
месяц, то главные теневики получают 3–10 тыс. дол. Даже обычным расклейщикам
провокационных листовок,  к примеру,  платят в три раза больше,  чем их коллегам из
белых штабов (100–120 грн за тысячу листовок). «Бонус» набавляют за конспирацию.

Как прогнозируют эксперты, выборы-2012 по черным технологиям могут
переплюнуть все предыдущие. «На Галичине, – говорит председатель львовского
отделения комитета избирателей Украины Роман Кошевой, – кандидата, которого
хотят очернить, чаще всего будут называть потенциальной парламентской тушкой,
скрытым провластным кандидатом».

«Также будут рыться в биографии и генеалогии: найдут предков-коммунистов или
энкаведистов,  –  добавляет один из львовских теневиков Сергей Р.  –  Или же напомнят о
комсомольско-партийном прошлом самого кандидата, нынешнего борца за «мову» и
признание Бандеры героем (это не касается молодежи до 30 лет, которая родилась на
закате коммунизма и не успела замараться – там будут искать неправильных предков)».

После подписания скандального закона о языках, против которого выступают
жители Западной Украины, ударом ниже пояса может стать информация, что якобы
кандидат не против русского как второго государственного и даже, дескать, с домашними
общается по-русски. Идеологический вопрос и «мова» для галичан чуть ли не важнее
обвинений в, допустим, причастности к коррупции». Поскольку Интернет все прочнее
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входит в нашу жизнь, то в этот раз проплаченная чернуха будет не только в традиционных
СМИ, но и в Сети.

«Нанимаются тролли, которые будут писать гадости об оппонентах и хорошее о
своем кандидате в комментариях на новостийных сайтах и на форумах, – говорит Сергей.
– Таких комментаторов ищут через знакомых и с помощью объявлений, в которых
вакансия указана как копирайтер или рерайтер. Заработок в месяц – 100–250 дол. А вот
работа купленного блогера обойдется в 300–500 дол.»

Вместе с тем в арсенале черных пиарщиков, как рассказал нам представитель этого
занятия, старые проверенные ночные звонки избирателям и рассылка спама по
электронной почте от имени оппонента, раздача просроченных продуктовых наборов,
расклейка листовок оппонента несмываемым клеем на стеклах машин.

Впрочем,  главными людьми на выборах штабисты кандидатов называют тех,  кто
считает бюллетени. Поэтому первая цель политтехнолога – заручиться поддержкой
членов избирательных комиссий. Легче всего, если кандидат располагает админресурсом.

«Таким образом в комиссиях могут затесаться свои люди, – рассказывает нам
политтехнолог Тарас. – В основном это работники подконтрольных кандидату
предприятий, которые за вознаграждение нарисуют правильный результат: испортят
бюллетени чужих кандидатов, помогут потеряться части бюллетеней». А теряются они,
когда свой член избиркома имитирует обморок или затевает ссору с коллегами.

Еще одна задача купленных членов избиркомов – принимать своих избирателей,
голосующих за мертвые души или по карусели (последних возят по участкам, где они
ставят галочку в чужие бюллетени). Для того, чтобы купленные избиратели их узнали,
члены избиркомов по заранее условленному плану используют маяки – надевают яркие
шарфики или определенные украшения.

По мнению юристов, за подкуп избиркомов и фальсификацию результатов выборов
привлечь к ответственности практически невозможно. «В УК есть статьи – 157, 158, 158
(1,2), по которым за преступления на выборах грозят от 1 до 4 лет за решеткой. Но пока в
нашей стране еще не было прецедентов, чтобы кто-то сел в тюрьму. Поэтому, если
фальсификации и раскрываются,  то в худшем случае это грозит судебным пересмотром
результатов выборов, – поясняет юрист Игорь Завальнюк. – А за черные пиар-технологии
предусмотрена статья о клевете. Но и в этом случае доказать чей-то злой умысел сложно.
Как правило, по таким случаям попавшихся исполнителей только привлекают к
админответственности и штрафуют» (Тышкевич О. Конкуренты от имени кандидатов
дарят просроченные продукты и звонят по ночам избирателям // Сегодня
(http://www.segodnya.ua/regions/lvov/Konkurenty-ot-imeni-kandidatov-daryat-
prosrochennye-produkty-i-zvonyat-po-nocham-izbiratelyam.html). – 2012. – 23.08).

***

Председатель Центризбиркома Владимир Шаповал допускает, что выборы
Верховной Рады могут объявить нелегитимными.

«Уже сейчас я уверен в том, что проблема легитимности будет существовать. При
этом есть смысл различать легитимность внутреннюю и внешнюю. Во-первых, в стране
существует два противоположных политических лагеря. И оппоненты воспринимают друг
друга не как просто оппоненты,  а нередко –  как враги.  Следовательно,  тот,  кто
проигрывает, не примет объявленные результаты и будет утверждать, что выборы были
сфальсифицированы»,  –  сказал Шаповал в ходе встречи с послом Германии Кристофом
Вайлем.

Председатель ЦИКа объясняет возможное непризнание результатов выборов в Раду
за рубежом тем, что определенная часть международных экспертов на уровне
подсознания запрограммирована на то, чтобы признать выборы не совсем легитимными.
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Шаповал также выразил внутреннюю готовность к отрицательной оценке выборов
Рады.

«Учитывая все эти факторы, я внутренне готов к тому, что как бы ЦВК не пыталась
провести выборы в соответствии с законом,  какие бы усилия при этом не прилагала,
оценки могут быть отрицательными. Однако, по большому счету, ЦИК нужна не
положительная, а объективная оценка», – подчеркнул председатель ЦИК (Андрийченко Д.
Глава Центризбиркома думает, что выборы могут не признать // Известия в Украине
(http://www.izvestia.com.ua/ru/article/39122). – 2012. – 23.08).

***

После парламентских выборов инфляция в Украине будет ниже
запланированной, а курс доллара может опуститься ниже 8 грн. Об этом заявил
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов Алексей Плотников.

Народный депутат обратил внимание на то, что вопрос курсообразования не имеет
никакого отношения к тому, что в этом году проходят выборы.

«Государство несет ответственность за простых граждан», – подчеркнул он. «После
28 октября у нас есть все возможности для того, что инфляция будет ниже 7 %, которые
были по плану,  около 5  %,  при том,  что курс (доллара по отношению к гривне.  –  Ред.)
останется на уровне 8 грн, а возможно, по наличному будет еще лучше», – сказал он.

По мнению А.  Плотникова,  «речь будет идти об официальном курсе –  7,99–8 грн».
«Наличный, скорее всего, возможно будет даже ниже 8 грн»,  –  добавил политик
(Алексей Плотников: После парламентских выборов гривна падать не будет //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/news/50360300c4ca42ee4000013e). – 2012. – 23.08).

***

«Спосіб формування окружних виборчих комісій, фактичне недопущення до
участі в роботі цих комісій провідних партій – реальних учасників виборчого
процесу – і, натомість, наповнення комісій представниками так званих «технічних»
партій свідчить, що саме окружні виборчі комісії стануть базою для фальсифікацій
майбутніх парламентських виборів». Про це заявив представник ВО «Свобода» у
Центрвиборчкомі, керівник Юридичної служби «Свободи» Олег Махніцький.

О. Махніцький зазначив: «На кожному етапі виборчого процесу ми спостерігаємо
застосування з боку влади маніпулятивних технологій виборчим законодавством з метою
фальсифікацій результатів майбутнього волевиявлення.

Це спостерігалося під час проведення виборчих з’їздів, коли провладні партії навіть
не створювали видимості дотримання процедур колективного затвердження виборчих
списків.

Згодом було задіяно технологію масової реєстрації так званих «клонів», при чому
деякі кандидати змінювали свої імена та прізвища буквально за день до виборів та не
гребували неправдивими відомостями про належність до провідних опозиційних партій.
На жаль, ЦВК та судова система пасивно споглядали на це свавілля.

Потім усе суспільство стало свідком спроби «зачистки» ЦВК від неугодних,
незалежних членів, і тут уже на повну потужність було запущено незаконні дії та рішення
судової гілки влади.

Тепер ми стали свідками того, як під час жеребкування окружні виборчі комісії було
сформовано фактично без участі провідних опозиційних партій. Натомість партії, що не
спромоглися висунути свої виборчі списки на парламентських виборах, зареєстрували
одного-двох кандидатів-мажоритарників в одномандатних округах – враз виявилися
«здатними» запропонувати свої кандидатури у всі окружні виборчі комісії на всій
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території України! При чому в списках від цих партій були і «мертві душі» – кандидатури
включали навіть без їхньої згоди, що є прямим порушенням законодавства.

Очевидним законодавчим абсурдом є надання дозволу партіям, що не висунули
своїх списків у загальнонаціональному виборчому окрузі, ба навіть не змогли висунути
достатньої кількості мажоритарників, заповнювати своїми кандидатурами не лише округи,
де вони висунули кандидатів у депутати,  але й усі окружні виборчі комісії.  Більшість
партій, представниками яких заповнено усі 225 окружних виборчих комісій, висунули по
1–2 кандидати у депутати в одномандатних виборчих округах. Так, політична партія
«Руська єдність» висунула лише 5 кандидатів в одномандатних виборчих округах, проте
подала свої кандидатури і отримала квоту у всіх 225 округах. Аналогічно формуватиме всі
225 окружних комісій партія «Громадянська солідарність», яка висунула 4 кандидатів,
політична партія «Русь єдина», яка висунула 3 кандидатів у депутати, партія «Союз
анархістів України», яка висунула 2 кандидатів, партії «Молодь до влади», «Братство» та
«Єдина родина», які висунули лише по 1 кандидату в депутати в мажоритарних виборчих
округах. Очевидно, що такі партії заповнили майже всі вакансії у всіх 225 окружних
комісіях не з метою здійснення контролю за виборчим процесом в інтересах
висунутих ними кандидатів (оскільки у відповідних виборчих округах їхні
кандидати не балотуються), а з метою фальсифікації виборів в усіх 225 окружних
комісіях, в яких сумарно вони мають більшість. Власне, очевидною є та обставина,
що кандидатів у депутати такі партії висували не з метою реальної участі у виборах,
а з метою отримати квоту в усіх ОВК. Варто зазначити, що політичні партії, які
висунули кандидатів за партійними списками, зобов’язані були внести грошову заставу в
розмірі близько 2,5 млн грн, тоді як за одного мажоритарника вносилась застава в розмірі
близько 14 тис. грн. Таким положенням Закон поставив у нерівні та неоднакові умови всіх
учасників виборчого процесу, чим порушено один із основних його принципів.

Ця технологія з підконтрольними виборчими комісіями була апробована на останніх
місцевих виборах.

Очевидно, наступним етапам стане спроба формування і дільничних комісій із
представників «технічних» кандидатів і провладних партій, що взагалі поставить під
сумнів можливість об’єктивного і справедливого встановлення результатів виборів і
дотримання рівності, змагальності, відкритості та законності виборчого процесу.  У
такому разі, за фактичної бездіяльності судової системи лише голос народу як
безпосереднього джерела влади, форми прямої демократії та небайдужість громади під
час встановлення результатів голосування дозволять зупинити це беззаконня» (ВО
«Свобода»: Головні виборчі фальсифікації відбуватимуться в окружкомах // Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032128/). – 2012. – 25.08).

***

Правда Партии регионов состоит в том, что на российском направлении такая же
тупиковая ситуация как и на европейском, – считает политический эксперт Олег
Медведев.

«Партия регионов не только в глухой угол завела европейский вектор
развития, а несмотря, на предвыборные обещания, у регионалов глубокий кризис в
отношениях с Россией», – отметил он.

«Отношения с Россией сегодня ничуть не лучше, чем они были во времена Ющенко,
которого они за это критиковали. У них просто не хватает политического мужества, с
оглядкой на страх перед избирателями. Они боятся сказать людям, что не выполнено еще
одно обещание. Недавняя встреча Путина с Януковичем яркое тому подтверждение», –
отметил он.

Партия регионов надурила все национальные меньшинства с региональными
языками (У ПР глубокий кризис в отношениях с Москвой, – политолог //

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/032128/
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Еженедельник «2000» (http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210421). – 2012. –
27.08).

***

Група глобальної розвідки Geostrategy розглядає проведення в Україні у жовтні
2012  р.  виборів до Верховної Ради лише як генеральну репетицію у підготовці до
проведення президентських виборів, запланованих на 2015 р.

Сьогодні існують суттєві підстави вважати, що новий український парламент,
який оберуть у жовтні цього року, не буде працювати свій повноцінний термін. Так
само навряд чи політичні групи та фракції у новому законодавчому органі будуть
мати можливість системно працювати над впровадженням важливих для країни
внутрішніх реформ. Новий парламент буде використовуватися основними
політичними силами виключно для підготовки до проведення президентських
виборів. Вже після завершення президентської кампанії у 2015 р. новий/переобраний
Президент України, ймовірно, прийме рішення про проведення дострокових виборів
до Верховної Ради. Мета такого рішення – сформувати більшість «під себе»,
забезпечивши тим самим протягом принаймні двох або трьох років стабільний
розвиток для власних фінансово-промислових груп та, зрештою, для держави.

Отже, сьогодні основні геополітичні гравці – Росія, Сполучені Штати Америки,
Китай, окремо Німеччина, а також Європейський Союз – зацікавлені мати ефективні
важелі впливу на процеси в Україні, роблять власні політичні ставки.

Експерти групи глобальної розвідки Geostrategy вважають, що нинішня картина
міжнародних політичних ставок виглядає наступним чином:

• Росія та Китай – ставка зроблена на Партію регіонів, яка повинна сформувати
стабільну парламентську більшість у новій Верховній Раді, забезпечивши тим самим
прогнозований перебіг та результати президентських виборів 2015 р. Присутність на з’їзді
Партії регіонів високопосадового представника Комуністичної партії Китаю та російської
«Єдиної Росії» вказує на зроблені політичні ставки. Генсек Компартії Китаю Ху Дзіньтао
також надіслав вітального листа на адресу учасників партійного з’їзду.

• Німеччина – ставка зроблена на партію Удар, лідером якої є Віталій Кличко. Є
інформація про те,  що особисто Ангела Меркель виступає за підтримку на виборах
відомого в Німеччині українського боксера. У разі проходження партії Удар до
українського парламенту, нинішній канцлер Німеччини зможе використати це під час
проведення власної передвиборчої кампанії у 2013 р.

• Європейський Союз – з моменту ув’язнення колишньої Прем’єр-міністра України
Юлії Тимошенко Брюссель надає їй потужну політичну та інформаційну підтримку. Отже,
ймовірно, що симпатії нинішнього керівництва Євросоюзу під час парламентських
виборів будуть на боці об’єднаної опозиції.

• США – ця країна, яка сама увійшла у фінальну фазу президентських виборів, поки
що лише уважно вивчає політичне поле України. Її дії є дуже обережними, хоча лобісти з
Вашингтона намагаються підштовхувати представників Адміністрації Президента США
до різких заяв на захист Юлії Тимошенко. Поки що якихось преференцій щодо
парламентських виборів американська сторона не висловлювала, обмежуючись
загальними фразами про необхідність проведення чесних та прозорих виборів. Очевидно,
що кінцева ставка на президентські вибори в Україні у 2015 р. буде робитися
Вашингтоном лише після проведення виборів до Верховної Ради та президентських
виборів в США (Вибори в Україні: Кого підтримують геополітичні Схід і Захід //
Украинский Бизнес Ресурс «UBR» (http://ubr.ua/uk/ukraine-and-world/power/vibori-v-
ukran-na-kogo-robliat-stavku-geopoltichn-shd-zahd-158128). – 2012. – 27.08).

http://news2000.com.ua/news/sobytija/v-ukraine/210421
http://ubr.ua/uk/ukraine-and-world/power/vibori-v-ukran-na-kogo-robliat-stavku-geopoltichn-shd-zahd-158128
http://ubr.ua/uk/ukraine-and-world/power/vibori-v-ukran-na-kogo-robliat-stavku-geopoltichn-shd-zahd-158128
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***

Вопрос отставки вице-спикера парламента Николая Томенко не будет
рассматриваться до выборов. Такое мнение 27 августа на пресс-конференции выразил
политолог Алексей Гарань.

По его словам, на сессии Верховной Рады вряд ли будут рассматриваться кадровые
вопросы.

«Мы видим, что с Литвином все решено. Он поиграл в фронт, и все получили свои
очки – люди Литвина включены в список Партии регионов, а ему самому, видимо, будет
включен «зеленый свет» по мажоритарному округу. Я не думаю, что парламент будет
рассматривать заявление об отставке вице-спикера парламента Н. Томенко, они (Партия
регионов.  –  Ред.)  на это вряд ли пойдут,  чтобы лишний раз не давать повода оппозиции
поговорить на эту тему», – спрогнозировал Гарань.

Вместе с тем, политолог предположил, что Верховная Рада может вернуться к
рассмотрению законопроекта о снятии депутатской неприкосновенности, однако это
будет не более, чем популистский ход (Томенко останется вице-спикером до выборов
// MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/118369.html). – 2012. – 27.08).

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/118369.html
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